
روزنامه
11می2022  شماره 5496  سال بیست و پنجم  3000 تومان 9شوال1443 چهارشنبه 21 اردیبهشت1401 

سازمان میادین شهرداری قم
 در نظر دارد  پروژه ذیل را با مشخصات و شرایط کلی زیر از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای به شرکتهای 

واجد شرایط واگذار نماید.
-موضوع ، مبلغ برآورد اولیه ، مدت زمان اجراء ، مبلغ سپرده شرکت در مناقصه و مبلغ خرید اسناد مطابق جدول 

زیر می باشد:

 شرایط: 
-نوع تضمین شرکت در مزایده : به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه 
نقد به حساب بانک ملی شعبه میدان تره بار به شماره 0115427089004 بنام سازمان میادین میوه و تره بار 

ارائه و رسید آن به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم شود.
- مبلغ خرید اسناد مناقصه می بایست به شماره حساب 0113127588001 بانک ملی به نام سازمان میادین 

شهرداری قم واریز گردد    )هزینه خرید اسناد مناقصه غیرقابل استرداد می باشد( 
- هر گونه کپی برداری از اسناد ممنوع بوده و فقط اشخاصی مجاز به ارائه پیشنهاد می باشند که اسناد را به نام 

خود خریداری کرده باشند. 
محل دریافت اسناد و تسلیم پیشنهادها : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه) س ( - بلوار شهید 
رجایی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- امور قراردادها جهت دریافت 

اسناد مراجعه نمایند / همچنین جهت تسلیم پیشنهادها به آدرس فوق دفتر حراست سازمان مراجعه شود . 
- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، پروژه فوق دارای  تعدیل و پیش پرداخت می باشد.

تذکر: داشتن حداقل رتبه 5 راه و باند یا رتبه پایه 5 ابنیه و ساختمان و ارائه گواهینامه صلاحیت ایمنی از سازمان  
برنامه و بودجه کشور جهت شرکت در مناقصه الزامی می باشد.

- فروش اسناد از مورخ 1401/02/24 لغایت 1401/03/03 می باشد.
-پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط ، امضا کرده و به پیشنهاد خود 

ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از مناقصه گران باعث حذف آنان از فرایند مناقصه می گردد. 
-هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.

- شماره تلفن 02536644313  جهت پاسخگویی به سوالات می باشد .
مهلت تحویل اسناد و تسلیم پیشنهادات:  تا پایان وقت اداری 1401/03/04 می باشد .

-سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مناقصه موجود می باشد.
       تاریخ آگهی نوبت دوم:  1401/02/24

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای ) نوبت اول (

م الف ک 15235روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم :

وضعیت ذخیره آرد مناسب است

رئیس جهاد کشاورزی استان قم خبر داد؛

تشدیدفعالیتبازرساندرمراکزعرضهکالاونانواییها

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: وضعیت 
ذخیره آرد در سیلوهای استان قم مناسب بوده و در این 
خصوص جای نگرانی وجود ندارد و هیچ گونه افزایش نرخ 

نان سنتی و آزاد پزها در قم نخواهیم داشت. سعید محمدی 
پیش از ظهر سه شنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
هیچ گونه افزایش نرخ نان سنتی و آزاد پزها در قم نخواهیم 
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رئیس پلیس فتای استان قم هشدار داد؛ 

شهروندان مراقب کلاهبرداری سایت های 
جعلی اعتراض به یارانه ها باشند
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دادستان عمومی و انقلاب استان قم خبر داد؛

دستگیری سارقانی با پوشش ماموران نیروی انتظامی

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد :

اختصاص1700تُنسهمیهروغنبرایقم

پلیس فتای استان قم در خصوص کلاهبرداری   رییس 
از  و  داد  هشدار  یارانه ها  به  اعتراض  جعلی  های  سایت 
اطلاعات  شرایطی  هیچ  تحت  خواست  قمی  شهروندان 

بانکی خود را اعلام نکنند. سرهنگ علی موالی عصر سه 
آنکه  از  بعد  اظهار داشت:  با خبرنگاران  در گفتگو  شنبه 
دولت، سایت جدیدی را برای اعلام اعتراض ها به عدم واریز 

افزایش نرخ نان سنتی و آزاد پزها نخواهیم داشت
برخورد با هر گونه تخلف گران فروشی و کم فروشی  

  

از  گیری  گزارش  آخرین  براساس  گفت:  قم  استان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
سامانه جامع طرح های حمایتی مسکن برای حدود 6500 متقاضی مسکن در 
اراضی 560 هکتاری پیامک افتتاح حساب ارسال شده است.  محمد صادقی 
اظهارداشت :  در استان قم بیش از 130 هزار متقاضی مسکن موفق به نام نویسی 
در سامانه سمن شده اند که امور مربوط به پالایش آن ها در دست اقدام است. وی 
افزود: امیدواریم تا پایان اردیبهشت ماه فرآیند پالایش متقاضیان فاز پنج به اتمام 
برسد و تمامی متقاضیان این مرحله از ثبت نام، تعیین تکلیف شوند. صادقی با 

بافت  را می دهیم که  این هشدار  نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: 
فرهنگی اطراف حرم دچار مشکل شده و در برخی شوارع بیش از 80 درصد 
آنان  بر اسکان  با فرهنگ های مختلف بوده که نظارتی هم  ساکنین غیرایرانی 
نیست و باید برای این وضعیت فکری عاجل کرد. محمود مسگری در گفت وگویی، 
با اشاره به اینکه شهر مقدس قم قطب گردشگری مذهبی بوده و حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( نگین آن است، اظهار کرد: در گذشته کنار حرم مطهر 
بافت فرهنگی فاخری وجود داشته و علما، تجار و بازاریان در اطراف حرم زندگی 

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  خبرداد:
افتتاح حساب 6500 متقاضی طرح نهضت ملی مسکن 

نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم :
بافت فرهنگی هسته مرکزی شهر دچار مشکل شده است 
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مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ه( استان قم خبرداد:

اختصاص 4۰۰ میلیارد تومان 
اعتباربرای اشتغال مددجویان 
جمع آوری 8 میلیارد تومان کمک های مردمی در ماه رمضان
باید ۶ هزار و 1۰۰ فرصت شغلی در استان ایجاد نمایم

نقد هاشمی طبا بر سخنان رئیسی : یارانه نقدی مُسکن است

این سیاست خارجی با بهبود 
معیشت مردم ، سازگار نیست

یــک فعال سیاســی اصلاح 
طلب  بابیــان اینکه اگر قصد 
آزادسازی است با این سیستم 
را  آن  نمی تــوان  اقتصــادی 
انجام داد گفت :نمی شود که 
آزادســازی قیمت انجام داد و 
از آن طرف کنترل بر قیمت ها 
آزادســازی قیمت ها  داشت. 
2نیاز بــه یــک رقابــت آزاد در 

رئیس جمهور:
نظارت بر همه مراحل زنجیره 

تامین و توزیع کالا ضروری است 
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سخنگوی قوه قضاییه :
حمایت دستگاه قضایی از افشاگران 

فساد جدی و قاطع است
رئیــس جمهور گفــت: نظارت بر 
زنجیره تأمین و توزیع کالا مســأله 
مهمــی در اجــرای موفــق طــرح 
اصلاح اقتصادی است که فعالیت 
جــدی، مــداوم و میدانــی همــه 
نهادهــای مســئول را می طلبد و 
هیچ کوتاهی در این زمینه پذیرفته 
نیســت.  آیت اللــه ســید ابراهیم 
رئیسی پیش از ظهر روز سه  شنبه 

ســخنگوی قــوه قضاییــه بابیان 
اینکه حمایت دســتگاه قضایی از 
افشاگران فساد که از طریق قانونی 
اعلام شــود، جدی و قاطع است.
گفــت: تاکنــون 6۹ هــزار و 300 
مورد ملاقات برخط و تصویری بین 
زندانیان و خانواده های آنان برگزار 
شده است.  ذبیح الله خداییان روز 
سه شــنبه در پانزدهمین نشست  7

هشدار آیت الله مسجدجامعی به مسئولین کشور؛

مراقببرخیتحرکاتدرمرزهاباشید
استاد حوزه علمیه قم گفت: باید مسئولین و مردم نسبت به ترکیب جمعینی و حضور افراد 

معلوم الحال در نقطه صفر مرزی هوشیار باشند تا به موقع بتوانند وارد عمل شوند. 
آیت الله محمود مسجد جامعی در دیدار نماینده مردم مجلس کلیبر آذربایجان شرقی 
و مبلغین طرح جهادی و تبلیغی این استان، بر خدمت گزاری صادقانه و متعهدانه همه 
مسئولان نظام جمهوری اسلامی به مردم ایران اسلامی تأکید کرد.به گزارش خبرگزاری 
حوزه، این استاد اخلاق با اشاره بر تأکید رهبر انقلاب بر هوشیاری همه مسئولین و خدمت 
گزاران به نظام و انقلاب در برابر توطئه و فتنه های دشمنان، یکی از مهمترین علت پیروزی 
کشور در 8 سال دفاع مقدس بر دشمن بعثی را غافل گیری عنوان کرد. وی بیان داشت: 
در آن زمان ما از غافل گیری دشمن نهایت استفاده را بردیم و با دست خالی؛ اما با توکل بر 
خدا و حمایت همه جانبه مردم در جنگ پیروز شدیم.آیت الله مسجد جامعی گفت: امروز 
اگر در برابر فتنه ها هوشیار نباشیم، خودمان نیز گرفتار غفلت خواهیم شد و از همین ناحیه 
ضربه سختی خواهیم خورد.این استاد درس خارج حوزه ادامه داد: امروز شاهد اتفاقاتی در 
مرزهای کشور به خصوص استان آذربایجان شرقی هستیم؛ حضور صهونیزم جهانی از یک 
سو و از دیگر سو افراد معلوم الحال از نظر ترکیب جمعیتی در مهمترین نقطه مرزی کشور 
می تواند مشکلات جدی برای نظام و انقلاب ایجاد کند.آیت الله مسجد جامعی خاطرنشان 
ساخت: ما از غفلت دشمن استفاده کردیم و در جنگ 8 ساله پیروز بزرگی را رقم زدیم؛ امروز 
اگر از ترکیب جمعیتی در مرزها غفلت کنیم، از همین ناحیه هم ضربه سختی خواهیم خورد؛ 
بنابراین باید مسئولین و مردم نسبت به ترکیب جمعیتی و حضور افراد معلوم الحال در نقطه 

صفر مرزی هوشیار باشند تا به موقع بتوانند وارد عمل شوند.
 

 مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  خبرداد:

افتتاححساب6500متقاضی
طرحنهضتملیمسکن

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: براساس آخرین گزارش گیری از سامانه جامع 
طرح های حمایتی مسکن برای حدود 6500 متقاضی مسکن در اراضی 560 هکتاری 
پیامک افتتاح حساب ارسال شده است. محمد صادقی اظهارداشت :  در استان قم بیش 
از 130 هزار متقاضی مسکن موفق به نام نویسی در سامانه سمن شده اند که امور مربوط به 
پالایش آن ها در دست اقدام است.وی افزود: امیدواریم تا پایان اردیبهشت ماه فرآیند پالایش 
متقاضیان فاز پنج به اتمام برسد و تمامی متقاضیان این مرحله از ثبت نام، تعیین تکلیف 
شوند. صادقی با اشاره به زمان بر بودن فرآیند پالایش متقاضیان توضیح داد: فرآیند پالایش 
فرم ج برای متقاضیان با وضعیت در انتظار تایید استعلام و بررسی مدارک بارگذاری شده برای 
وضعیت در انتظار بررسی همزمان در دست انجام است و به مرور تمامی متقاضیان پالایش 
و در صورت تایید، پیامک واریز اولیه را دریافت خواهند کرد. به گفته مدیرکل راه و شهرسازی 
استان قم، با افزایش نیروی انسانی، فرآیند پالایش ثبت نام کنندگان مسکن در استان قم 
از سرعت افزایش قابل توجهی برخوردار است. وی به اعلام و فراخوان برای سازندگان و 
پیمانکاران اراضی 560 هکتاری اشاره کرد و گفت: امیدواریم پس از انجام تشریفات قانونی، 

هر چه سریع تر شاهد شروع آماده سازی این اراضی باشیم.

مدیر زراعت و باغبانی جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

پیشبینیبرداشتحدود
هزارو۳00تنکلزاازمزارع

مدیر زراعت و باغبانی جهاد کشاورزی استان قم، گفت: برداشت دانه روغنی کلزا از هزار و 
24 هکتار از مزارع استان قم چند روزی است آغاز شده است.

حسین کوه خضری با اشاره به اینکه از هر هکتار کلزا هزار تا هزار و 500 کیلوگرم محصول 
برداشت می شود، گفت: پیش بینی می شود بیش از هزار و 300 تن کلزا از مزارع استان 

برداشت شود.
کوه خضری با اشاره به اینکه رقم تضمینی خرید کلزا هر کیلو گرم 15 هزار تومان تعیین 
شده است، گفت: بیش از هزار و 100 تن از محصول برداشت شده به استان های همجوار 
و کارخانه های روغن گیری فرستاده شده و باقی آن به صورت سنتی در قم روغن گیری 

می شود.
وی افزود: سرمازدگی، تگرگ و وزش باد باعث کاهش محصول کلزا و زیان 30 تا 50 

درصدی به مزارع کلزای قم شده است.

بایارانههاچهکنیم؟
»اقدام دولت آقای رئیسی در حذف بخشی از ارز 4200 
تومانی از جمله یارانه آرد صنعتی و احتمال حذف بخشی دیگر 
از این یارانه ها در آینده ای نزدیک به مباحث بسیار جدی و گاه 
چالش زا در عرصه عمومی کشور تبدیل می شود. برای فهم 

مساله بهتر است بدانیم حجم یارانه های پیدا و پنهان دست کم دو برابر بودجه عمومی کشور 
است. بله درست خواندید، یارانه های پیدا و پنهان دو برابر بودجه عمومی سالیانه کشور است.

برای درک این موضوع کافی است یادآوری کنم مطابق گزارش تفریغ بودجه سال 1399 
که پاییز سال گذشته منتشر شد، مشخص شد 1600 هزار میلیارد تومان یارانه پنهان کالاهای 
اساسی و حامل های انرژی وجود داشته است. اگر با دلار 25 هزار تومانی محاسبه کنیم دولت 
در این سال بیش از 60 میلیارد دلار یارانه پرداخت کرده است. این رویه سال های سال ادامه 

داشته و فعلا چشم اندازی برای حذف کامل آن متصور نیست.
این در حالی است که دولت در همین سال حدود 500 هزار میلیارد تومان کسری بودجه 
داشت و برای جبران این کسری، با روش غیر اخلاقی و خلاف حکمرانی صحیح، نقدینگی 
مردم را جذب بورس کرده و سپس با خالی کردن بورس، هزاران میلیارد تومان به مردم خسارت 
وارد کرد. رشد شدید نقدینگی که تبعات سنگین تورمی هم بدنبال داشته و دارد هم بماند. 
مجموع این اتفاقات بخصوص تحولات منفی بورس نارضایتی شدید و البته بحق عمومی 
را بدنبال داشت و هنوز از تبعات سنگین آن خارج نشدیم؛ در حالی که اگر نیمی از این یارانه 
1600 هزار میلیارد تومانی حذف شود، مساله کسری بودجه دولت هم برای همیشه حل 

می شود.
اما این یک روی سکه است. چرا که حذف یارانه ها به این راحتی هم نیست و پیامدهای 
سنگین خواهد داشت. نگرانی شدید مردم از حذف یارانه آرد خود گواهی بر این داستان است. 
چرا که حدود 60 میلیون نفر از جمعیت کشور که اقشار متوسط و متوسط به پایین به شمار می 
آیند، توان تحمل حذف یارانه ها را ندارند. بخصوص حذف یارانه انرژی، مواد غذایی و دارویی 
بدون سیاست های حمایتی موثر می تواند میلیون ها ایرانی دیگر را به زیر خط فقر بکشاند. 
بدلیل سوء مدیریت های گذشته دولت هر بار تصمیمی برای حذف بخشی از این یارانه ها اتخاذ 
کرده است، متاسفانه اتفاقات ناگوار رخ داده که آخرین نمونه آن به اقدام غیر کارشناسی دولت 

روحانی در گرانی شبانه بنزین در آبان 98 برمی گردد.
این نگرانی ها در حالی است که گزارش های کمیسیون اقتصادی و نیز سایر کمیسیون های 
تخصصی مجلس نشان می دهد حذف یارانه های پیدا و پنهان یک ضرورت برای اقتصاد ایران 
است و البته همین گزارشها هم نشان می دهد مردم تاب و تحمل چندانی برای چنین حذف و 

یا به عبارتی جراحی بزرگ اقتصادی ندارند.
به عبارتی فعلا دچار نوعی آچمز اقتصادی شده ایم که بخش زیادی از این وضعیت متوجه 
اقدامات غیرکارشناسی چند ساله ای است که حسن روحانی چه در بعد داخلی و چه در بعد 

خارجی بر اقتصاد ایران تحمیل کرد. 
این در حالیست که فشارهای اقتصادی وارده به مردم بخصوص در 4 ساله دوم دولت روحانی 

تحمل و توان مردم را هم به حداقل ممکن رسانده است.
بحث تحریم های ناجوانمردانه امریکا علیه ایران و مسدود سازی اموال و ذخایر ارزی و توقیف 
گاه و بیگاه منابع کشور توسط کاخ سفید هم مزید بر علت شده است. لذا وقتی به ابتدای بحث 
بر می گردیم و از ضرورت حذف یارانه 60 میلیارد دلاری از اقتصاد کشور سخن می گوییم، 
بصورت مستقل حرف درستی است و دیر یا زود باید این اتفاق رخ بدهد. اما روی دیگر سکه که 
همانا مشکلات شدید معیشتی مردم و ناتوانی در تحمل تبعات چنین حذفی است به ما یادآور 
می کند که اولا در این مسیر عجله نکنیم و دوم اینکه تا مردم قانع نشده اند، از دست زدن به هر 

اقدامی احتیاط فراوان کنیم.
متاسفانه عملکرد رسانه ای و تبلیغاتی دولت آقای رئیسی در حذف بخشی از یارانه آرد از 
قوت لازم برخودار نبود و برای همین جریان رسانه ای عمدتا در دست مخالفان بخصوص 
دشمنان خارج نشین بود. لذا می طلبد دولت آقای رئیسی پیوست های رسانه ای و تبلیغاتی 
را در هر مرحله از تصمیماتی که اتخاذ و عملیاتی می کند، همزمان و حتی قبل تر تدوین و 

اجرا کند.
ایراد دیگر به عدم تخصیص و پرداخت به موقع یارانه اقلامی است که از شمول قیمت 
گذاری دولتی خارج می شوند. در حالیکه عقل و منطق حکم می کند دولت قبل از آزادسازی 
قیمت ها به پرداخت یارانه نقدی به اقشار هدف اقدام کرده و سپس فاز آزادسازی قیمت را 
کلید بزند. پرداخت یارانه قبل از آزادسازی بسیار در جلب اعتماد موثر است و نباید از آن 

غافل شد.
از طرفی گسیختگی و پراکندگی در آزادسازی قیمت ها هم خود موجب مشکلات زیادی 
می شود که اصلی ترین آن به ابهام سازی در تصمیمات پیش رو برای اقتصاد کشور بخصوص 
برای فعالان اقتصادی کشور است. بهتر است دولت در این زمینه یک تصمیم جامع و فراگیر 
اتخاذ کرده و با اعلام عمومی این تصمیمات، تکلیف همگان را روشن کند. اینکه چشم انداز آزاد 
سازی قیمت ها و حذف یارانه ها چندان روشن نیست، خود به یک عارضه جدید برای اقتصاد 
کشور تبدیل خواهد شد و ممکن است مانع اجرای صحیح حذف یارانه های زائد از اقتصاد 

کشور شود.«
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس

سید ناصر موسوی لارگانی*
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ضرورتمدیریتبلایا
مبتنیبرجامعه

مدیریت خطر بلایا مبتنی بر جامعه فرآیندی است که 
در آن جوامع در معرض خطر به طور فعال در شناسایی، 

تجزیه و تحلیل، اقدام، نظارت و ارزیابی خطرات بلایا به منظور کاهش آسیب پذیری ها و 
افزایش ظرفیت های خود درگیر هستند و این بدان معنی است که مردم در قلب تصمیم 
گیری و اجرای فعالیت های مدیریت خطر بلایا هستند. مشارکت بیشتر گروه های 

اجتماعی آسیب پذیر در این فرآیند بسیار مهم تلقی می شود.
رویکرد مدیریت خطر بلایا مبتنی بر جامعه، بر مردم و توسعه اتکا دارد. این مهم افراد را 
قادر می سازد تا با تغییر ساختارهای اجتماعی، اقتصادی و سیاسی که نابرابری و توسعه 
نیافتگی را ایجاد می کنند، به علل ریشه ای آسیب پذیری ها بپردازد. رویکرد مدیریت 
خطر بلایا مبتنی بر جامعه، تمام ارکان مدیریت بلایا )بحران( یعنی پیشگیری و کاهش 

اثرات بلایا، آمادگی، واکنش اضطراری و بازیابی را پوشش می دهد.
جنبه کلیدی مشارکت جامعه، پایداری تصمیمات و اقدامات سطح جامعه برای 
کاهش بلایا است. سازمان های دولتی یا غیردولتی و مردم نهاد به عنوان پشتیبان 
ممکن است برنامه هایی را در سطح جامعه قبل و بعد از بلایا آغاز و اجرا نمایند. با 
این حال، چنین طرح هایی بارها پس از پایان حمایت های بیرون از جامعه، متوقف 
می شوند. دلایل زیادی می تواند عامل عدم پایداری این مهم باشد که برخی از آنها 
ممکن است عدم مشارکت، تعامل، توانمندسازی و ایجاد حس مالکیت در جوامع 
محلی باشد. تا زمانی که تلاش های مدیریت خطر بلایا در سطح فردی و اجتماعی 
پایدار نباشد، کاهش آسیب پذیری و تلفات ناشی از بلایا دشوار خواهد بود. بنابراین مهم 
است که مردم را در تصمیم گیری در مورد سیاست ها و راهبردهایی که باید برای توسعه 

آنها در جامعه دنبال کرد، مشارکت دهیم.
پس از شروع رخداد، بلایا می توانند غیرقابل کنترل شوند. بنابراین لازم است اقدامات 
پیشگیرانه قبل، در حین و بعد از وقوع بلایا انجام شوند. اگر جامعه به خوبی آماده 
نباشد، کنترل بر بلایا )بحران( معمولًا در طول وقوع آن از بین خواهد رفت. اگر هر 
یک از افراد جامعه با راه های مقابله و اقدامات پیشگیرانه آشنا باشند، آنگاه می توان بروز 

اختلالات ناشی از یک بحران را کاهش داد.
جوامع دارای دارایی های حیاتی برای مقابله با بلایا هستند. این موارد مشتمل بر 
دانش علائم هشدار دهنده وقوع بلا )هشدار اولیه(، شناسایی مناطق امن و آسیب 
پذیر محلی، تجربه بلایای گذشته، روش های بقا و روابط اجتماعی باشد که اغلب برای 
مقابله با بحران بسیار مهم هستند. جوامع محلی قبل و بعد از بلایا نقش فعالی دارند 

زیرا: مردم محلی قادر به آغاز و حفظ روند توسعه جامعه خود هستند.
· در حالی که نقش دولت، بخش خصوصی و سازمان های غیردولتی مهم است، نیاز 

اولیه برای رشد ریشه ای روند توسعه مردمی، با رهبری محلی است.
· یک استراتژی موفق از پایین به بالا شامل مشارکت گسترده جوامع محل رخداد 
بلایا در برنامه ریزی جامع و فعالیت های تصمیم گیری است که انگیزه آنان را ارتقا 
می دهد.· فرصت های آموزشی باید با نیازهای محلی شناسایی شده مطابقت داشته 
باشد.تأکید در برنامه ها، بر بهبود استفاده و مدیریت منابع محلی است.· استفاده 
مسئولانه از کمک های مالی خارجی مورد نیاز است.· تکرار موفقیت یک جامعه عامل 
قدرتمندی در تداوم ابتکارات محلی است.· مسئولیت تغییر رویکرد بر عهده کسانی 

است که در جامعه محلی زندگی می کنند.
و  خطر  از  متفاوتی  درک  است  ممکن  جامعه  در  مختلف  گروه های  و  اعضا   ·

آسیب پذیری های متفاوت داشته باشند.
فرآیند کاهش خطر بلایا دارای شش مرحله متوالی است که می تواند قبل از وقوع یک 
بلا یا پس از وقوع آن برای کاهش خطرات آتی اجرا شود. هر مرحله از مرحله قبل توسعه 
می یابد و به اقدامات بعدی منجر می شود. اجرای صحیح این مراحل متوالی، منجر 
به موفقیت در برنامه مدیریت خطر بلایا مبتنی بر جامعه خواهد بود. این شش مرحله 
عبارتند از: انتخاب جامعه مورد نظر، ایجاد رابطه و تفاهم، ارزیابی مشارکتی خطر بلایا، 
برنامه ریزی مدیریت خطر بلایا مبتنی بر جامعه، پیاده سازی مدیریت شده برنامه ها 

توسط جامعه و در نهایت پایش و ارزشیابی برنامه ها.
امید است با استفاده از اصول بنیادین جامعه محور مدیریت خطر بلایا، در راستای 
کاهش آسیب پذیری جوامع و افزایش ظرفیت ها بتوانیم به سطوح بالاتری از تاب آوری 

جوامع در مواجهه با بلایا دست یابیم.

رئیس سازمان انرژی اتمی :

جزوپنجکشوراولدرتولیدکیت
غربالگرینوزادانهستیم

 رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: در تولید کیت غربالگری بیماری های متابولیک 
نوزادان در جهان جزو پنج کشور اول قلمداد می شویم.  محمد اسلامی در آئین افتتاح 
و بهره برداری طرح تولید کیت غربالگری بیماری های متابولیک نوزادان در اراک 
گفت: با همت جوانان دانشمند، سازمان انرژی اتمی و با مشارکت مرکز توسعه فناوری 
در دانشگاه آزاد در استان مرکزی، ما در امتداد تولید آب سنگین در فرآیند مهندسی 
مولکولی، به ایزوتوپ اکسیژن 18 دست پیدا کردیم. وی ادامه داد: این کار بومی سازی 
نیست و کار تحقیقات نتیجه گرا است که مشتق از آن ما امروز به کیت غربالگری نوزادان 
دست پیدا کردیم که یکی از نیازهای کشور است و تاکنون دو سه کشور محدود در دنیا 
که این محصول را دارند، به صورت کوپنی و کاملًا محدود آن را به کشور ما واگذار می 
کردند. رئیس سازمان انرژی اتمی اظهار داشت: ما امروز به عنوان یک قطب در تولید 
این کیت در جهان مطرح و جزو پنج کشور اول قلمداد می شویم که لطف الهی مشمول 
حال همکاران ما بوده است. کل این فرآیند یک سال طول کشیده است، یعنی محققان 
ما همت مضاعفی داشتند و سرمایه گذاری هایی صورت گرفت که مردم ما بتوانند 
از این ظرفیت استفاده کنند و در بدو تولد نوزادانی که دچار بیماری های متابولیک 
هستند از طریق این کیت تشخیصی سریع و زودهنگام، تشخیص داده شوند. اسلامی 
گفت: با مجوزی که از سازمان غذا و دارو گرفتیم این کیت الان قابل عرضه است. 
همچنین میزان تولید، بسیار بیشتر از میزان مصرفی است که در کشور متصور است و 
ما برای این کیت، برنامه های صادراتی هم در نظر داریم. وی افزود: غربی ها در حق آب 
سنگین دشمنی بسیار زیادی کردند و فشارهای سنگینی آوردند که ایران این ظرفیت را 
نداشته باشد. هدف شان این بود که این ظرفیت گرفته و برچیده شود و کما این که در 

بعضی از کشورهای اروپای شرقی هم غربی ها این کار را انجام دادند.
 

حسین زهی نماینده خاش :

ایکاشبهجایپرداختیارانه
تورمراکنترلمیکردند

نماینده مردم خاش اعلام کرد: رقم پرداختی یارانه مردمی خیلی کم است و ای کاش 
دولت به جای دادن یارانه، کالای معیشتی در اختیار مردم قرار می داد و تورم را مهار 
می کرد.  اسماعیل حسین زهی نماینده مردم خاش در مجلس شورای اسلامی در 
گفت وگویی، در پاسخ به این سوال که پرداخت یارانه 400 هزارتومانی از طرف دولت 
چه تاثیری می تواند داشته باشد، گفت: این اقدام تاثیری بر بازار نخواهد گذاشت چون 
اجناس دیگر هم گران خواهند شد. ای کاش دولت به جای دادن یارانه، جلوی تورم 
را می گرفت. از اینکه مجلس در نهایت درباره این اقدام چه تصمیمی می گیرد، خبر 
ندارم. وی همچنین در پاسخ به این سوال که آیا این تصمیم تاثیر اقتصادی خواهد 
داشت یا خیر، گفت: یارانه ای که پرداخت شد،  به این معناست که تایید می کند که 
کالاها گران تر شوند. رقمی که پرداخت شد مناسب نبوده و خیلی کم است. بهتر این 
بود که دولت به جای پرداخت یارانه کالای معیشتی در اختیار مردم می گذاشت، چون 

نقدینگی باعث گرانی می شود.

معاون وزیر امور خارجه:

رونداعطایتابعیتتسهیلمیشود
 معاون کنسولی، ایرانیان و امور مجلس وزارت امور خارجه تاکید کرد: روند اعطای 
تابعیت بر اساس فعالیت های اقتصادی تسهیل می شود.  علیرضا بیگدلی در این مراسم 
وجود مشترکات دینی، فرهنگی و تاریخی ایران و همسایگان را زمینه ساز تقویت پیوندهای 
مردمی در فلات ایران دانست که در نتیجه آن فرصت هایی برای همگرایی بیشتر فراهم 
شده است.  معاون وزیر امور خارجه تسهیل در روند اعطای تابعیت بر اساس فعالیت 
های اقتصادی موفق در ایران را یکی از آثار این همگرایی دانست و افزود: شناسایی و 
ساماندهی اتباع خارجی از سوی وزارت کشور در حال انجام است و در قالب این طرح 
تلاش برای شناسایی نخبگان و استفاده از ظرفیت ها و استعدادها آنها نیز بهبود می یابد. 

اخبار

قالیباف در دیدار با معلمان:

آموزشوپرورشبایداولویت
همهدستگاههاباشد

را پیگیری  اینکه مجلس دغدغه معلمان  بیان  با  رییس مجلس شورای اسلامی 
می کند، گفت: باید تلاش کنیم طرح رتبه بندی معلمان به خوبی اجرا شود. 

محمد باقر قالیباف در دیدار با جمعی از معلمان و فرهنگیان کشور ضمن گرامیداشت 
هفته معلم و یاد شهید مطهری گفت: هیچ سرمایه ای برای مردم در کشور و همچنین 
معلمان ارزشمندتر از این نیست که ما مسوولان و مدیران هرکجا که هستیم هیچ گاه 
معلم را فراموش نکنیم. بنابراین در هر بخشی هر کمکی که از ما برآید در خدمت معلمان 
هستیم. حال این کمک می خواهد از بعد حقوق، امکانات، تسهیلات و رفاه برای معلم 

باشد یا به روز شدن تجهیزات و وسایل آموزشی و کمک آموزشی.
نباید  تنها  از مهارت  آموزی می کنیم، دانش آموزان  افزود: زمانی که صحبت  وی 
محفوظاتشان را تقویت کنند بلکه ظرفیت نیروی کار ماهر آینده را نیز باید درست کنیم.

قالیباف با بیان اینکه وقتی به زندگی خودم و دوستانم نگاه می کنم نقش بی نظیر 
معلمان در زندگی خود را احساس می کنم، گفت: باید به آن دانش آموز یکی از شهرهای 
محروم سیستان و بلوچستان که از سوی گروه جهادی تربیت شده افتخار کنیم که در 
کنکور رتبه دو الی سه رقمی کسب کرد و در حالی که می توانست بهترین دانشگاه را 
در تهران انتخاب کنند اما رشته معلمی را در دانشگاه فرهنگیان انتخاب کرد و معتقد 
است هیچ افتخاری برای او بالاتر از این نیست که بار دیگر در مناطق محروم به آموزش 
بپردازد. قالیباف عنوان کرد: برای یک اقتصاد، فرهنگ، اجتماع و محیط زیست و 
امنیت درست باید به چهار »میم« یعنی »منزل، مدرسه، مسجد و محله« توجه کنیم. هر 
کدام از این چهار مورد تأثیرگذار در زندگی افراد، شکل گیری خانواده ها و جامعه سازی 
است به همین دلیل معلمان بی نظیرترین و موثرترین رهبران تربیت جامعه هستند که 
در تمامی این موارد می توانند نقش داشته باشند. رییس قوه مقننه در این نشست به 
موضوع رتبه بندی معلمان نیز اشاره کرد و گفت: در رابطه با موضوع رتبه بندی معلمان 
گاهی اعتراض می شد که چرا بررسی این طرح به تأخیر می افتد اما بنده معتقد بودم 
بنا نیست کار ناقصی انجام دهیم. ما در جایی نشستیم که مکلفیم قانونی را تصویب 
کنیم که وقتی به مرحله اجرا رسید، مستحکم بوده، اعتبار آن پیش بینی شده و امکان 

اجرایی شدن داشته باشد.
رییس مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: بنده از روزی که توفیق خدمت در مجلس 
را پیدا کردم برای ارتقاء نقش معلم تمام تلاش خودم را انجام دادم البته همکاران ما 
در کمیسیون آموزش بیش از بنده تلاش کردند. در صحن علنی به حدی نمایندگان 
نسبت به موضوع معلمان علاقه مند بودند که هنگام رأی گیری بیش از 93.5 درصد 
نمایندگان به طرح رتبه بندی معلمان رأی مثبت دادند و این حاکی از اهمیت این 
موضوع در دیدگاه نمایندگان است لذا مطمئن باشید دغدغه شما معلمان را همکاران 
من در مجلس پیگیری می کنند. وی با تاکید بر این که اگر در کشور توانستیم کاری 
کنیم که معلم منزلت و جایگاه خودش را پیدا کند، گام مؤثری در جامعه برداشته ایم، 
افزود: ما ادعا نداریم که طرح رتبه بندی معلمان تمام مشکلات معلمان را حل خواهد 
کرد بلکه این نقطه آغاز کاری بوده که شروع شده و باید تلاش کنیم که به خوبی اجرا 
شود و در ادامه مجلس به درستی این طرح را تکمیل کند. قالیباف عنوان کرد: قبل 
و بعد از رأی اعتماد مجلس به وزیر آموزش و پرورش به وی گفتم آموزش و پرورش در 
حوزه مدیریت در سطوح مختلف آسیب دیده است. ما در 16 سال گذشته یعنی در 
چهار دولت گذشته به دلایل مختلف شاهد بودیم هر دو سال وزیر این وزارتخانه تغییر 

می کند که هیچ آسیبی برای آموزش و پرورش بالاتر از این نیست.
 

رئیس جمهور:

نظارتبرهمهمراحلزنجیره
تامینوتوزیعکالاضروریاست

رئیس جمهور گفت: نظارت بر زنجیره تأمین و توزیع کالا مسأله مهمی در اجرای 
موفق طرح اصلاح اقتصادی است که فعالیت جدی، مداوم و میدانی همه نهادهای 

مسئول را می طلبد و هیچ کوتاهی در این زمینه پذیرفته نیست. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر روز سه  شنبه با حضور در جلسه ستاد تنظیم 
بازار، با قدردانی از رهبر معظم انقلاب که پیش از آغاز اجرای طرح اصلاح اقتصادی 
همگان را دعوت به یاری دولت در اجرای بهتر این طرح مهم کردند، گفت: نقش آفرینی 
مردم مانند همه عرصه های خطیر گذشته در این اصلاح اقتصادی نیز مهم بوده 
و ضامن موفقیت آن است. رئیس جمهور با تاکید بر اینکه باید به شبهات و گره های 
ذهنی مردم در خصوص این طرح حتما پاسخ داد، افزود: اقناع افکارعمومی و اقشار 
مختلف و نخبگان جامعه برای درک بهتر و همراهی در اجرای این طرح، بسیار مهم و 
ضروری است.  رئیسی اظهار داشت: نظارت بر زنجیره کالا، از تامین و تولید تا توزیع 
و فروش در فروشگاه ها و خرده فروشی ها، مسئله مهم دیگری است که برنامه ریزی و 
فعالیت جدی، مداوم و میدانی همه نهادهای مسئول را می طلبد و هیچ کوتاهی در 

این زمینه پذیرفتنی نیست.

وزیر صنعت، معدن و تجارت:

یارانهآردمستقیمبهمصرفکننده
پرداختمیشود

 وزیر صنعت، معدن و تجارت در مورد تغییر یارانه آرد گفت: در این روش یارانه مستقیم 
به مصرف کننده پرداخت می شود و این طرح به صورت پایلوت در استان زنجان در حال 

اجراست. 
سید رضا فاطمی امین پس از حضور در نشست کمیسیون اقتصادی گفت: عمده 
موضوع مطرح شده در جلسه امروز مردمی سازی و عادلانه شدن توزیع یارانه ها بود ما 
در چند ماه گذشته با دشواری هایی روبه رو شدیم نخست اینکه قیمت گندم سه ماه 

گذشته هر تن 280 دلار بود اما این روزها به 400 دلار رسیده است.
وی در تشریح نحوه اجرای کالابرگ ها توضیح داد: در این روش از کارت های بانکی 
استفاده می شود به این معنا که افراد هنگامی که برای خرید نان به نانوایی مراجعه 
کنند، اگر قیمت نان هفت هزار تومان باشد اما بهای آن به صورت یارانه ای دو هزار 
تومان باشد، دو هزار تومان از حساب فرد کسر می شود و 5 هزار تومان باقی مانده از 
حساب یارانه افراد برداشت می شود بنابراین قیمت نان برای خریداران هیچ تغییری 
نمی کند. عضو کابینه دولت سیزدهم تصریح کرد: در روش مذکور به جای پرداخت 
یارانه به نانوا، کارخانه آرد و وارد کننده گندم، یارانه مستقیم به مصرف کننده پرداخت 
می شود. این روش موجب کاهش انحراف در مصارف و قاچاق می شود. این طرح به 
صورت پایلوت در استان زنجان در حال اجرا شدن است و در صورتی که از اجرای آن 
مطمئن شدیم در سراسر کشور عملیاتی می شود. فاطمی امین تصریح کرد: قیمت نان 

افزایش نمی یابد و با روش مذکور یارانه ها هدفمند و بهینه توزیع می شود.

عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس:

سهمخودروپرایددرتصادفهای
جادهای۴0درصداست

عضو کمیسیون شوراهای و امور داخلی مجلس شورای اسلامی گفت: موضوع 
تصادف های جاده ای و سرقت خودروها در کمیسیون شوراها مورد بررسی قرار گرفت 
گزارش های ارائه شده حکایت از سهم 40 درصدی خودرو پراید در تصادف های 

جاده ای دارد. 
احمد علیرضا بیگی با اشاره به نشست امروز  کمیسیون  شوراها و امور داخلی کشور 
افزود: در جلسه امروز موضوع تصادف های جاده ای و تلفات ناشی از این سوانح و 
سرقت خودروها با حضور نمایندگان شرکت های خودروسازی، وزارت صمت، سازمان 

محیط زیست و راهنمایی و رانندگی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
علیرضا بیگی اضافه کرد: طبق گزارش های ارائه شده به جلسه امروز کمیسیون و 
بررسی هایی انجام شده خودروهای پراید سهم 18 درصدی از خودروهای پلاک شده 
را به خود اختصاص داده است و طبق گزارش ارائه شده توسط راهنمایی و رانندگی در 
حال حاضر 24 میلیون خودرو در کشور پلاک گذاری شده و تردد می کنند که اگر این 
خودروها ایمن شوند تلفات جانی 28 هزار نفری در کشور به یک پنجم تقلیل می یابد.

علیرضابیگی در مورد سرقت خودرو در کشور هم خاطرنشان کرد:  60 درصد از 
خودروها به سرقت رفته متعلق به شرکت سایپا است که این مساله پایین بودن میزان 

امنیت این خودروها را نشان می دهد.
وی افزود: طبق گزارش ارائه شده به کمیسیون  راه و شهرسازی در تصادف های 25 
درصد و سهم خودرو حدود 70 درصد است و پنج درصد باقیمانده نیز مربوط به سایر 

عوامل دخیل در این حوزه است.

جمعی از فعالان دانشگاهی از کشورهای آمریکا، کانادا و اتریش با حضور در محل 
بنیاد بین المللی علوم وحیانی اسراء با آیت الله العظمی جوادی آملی دیدار و گفتگو 
کردند و از رهنمودهای ایشان در زمینه راه کارهای گسترش عدالت و صلح جهانی 

بهره مند شدند. 
آیت الله جوادی آملی در دیدار جمعی از فعالان دانشگاهی از کشورهای آمریکا، 
کانادا و اتریش که در محل بنیاد بین المللی علوم وحیانی اسراء برگزار شد اظهار 
داشتند: هر مسافری که به منطقه  ای سفر می کند، می  کوشد ره آورد خوبی به عنوان 
سوغات برای کشورش ببرد؛ امیدوارم شما نیز خردمندانه بکوشید معارف اسلامی را 
اولًا و تاریخ بلند مسلمان های این منطقه را ثانیاً، تحلیل دقیق انقلاب اسلامی را ثالثاً، 
رهبری یک رهبر مسلمان آگاه، فقیه، عادل را رابعاً و هماهنگی همه جانبه ملت بزرگ 
ایران را خامساً، به عنوان ره آورد این سفر برای خود داشته باشید و از این طرف نیز ما 
همه شما مهمان ها خصوصاً بزرگواران را با آغوش باز می پذیریم و اگر سوالی، طرحی 
 ـپاسخ قانع کننده  ای دریافت کرده و این پاسخ را به   ـان شاء الله  هست ارائه کنید تا 

عنوان بهترین ره آورد و سوغات به کشور خود منتقل کنید.
وی  سپس در پاسخ به سوالات مهمان حاضر بیان داشتند: آنچه بنده پس از 
گذراندن حدود 90 سال از عمر خود تجربه و بدست آورده ام، آن چیزی است که از 
سفره وحی و قرآن کریم آموخته  ام، این کتاب آسمانی قرآن کریم، سخن کسی است 
که به ما حیات داد و رهبری ما را بر عهده گرفت و به جامعه بشری فرمود که مرگ از 

پوست به در آمدن است نه پوسیدن!
این مفسر قرآن کریم ادامه دادند: یک میوه وقتی می میرد که بپوسد، یک درخت 
وقتی می میرد که بخشکد، ولی انسان وقتی می میرد که از پوست به در آید! تعبیر 
یُّ الجَدِیدَینِ ظَعَنُوا فِیهِ کَانَ عَلَیهِم سَرمَداً«]1[ انسان چه 

َ
رهبران الهی این است: »أ

شب بمیرد، چه روز بمیرد سرمدی می  شود، یعنی ثابت می شود نه ساکن! ما یک 
ساکن داریم که کم کم متلاشی می شود و یک ثابت داریم مثل دو دوتا چهارتا که ثابت 
است و ابدی، ما وقتی می میریم ثابت می شویم و نه ساکن! و تمام ره آوردهای عمر ما 

با ما یکجاست، این دین به ما حیات ابد داده است.
مراجع تقلید اظهار داشت: دین آمده که ما را ابدی کند و از پوست به در آورد نه 

سولِ اِذا دَعاکُم  بپوسیم، قرآن کریم در سوره انفال چنین فرمود »اِستَجیبوا للهِ  وَ لِلرَّ
لِما یُحییکُم« حیات و زندگی چند بخش دارد، قسمت اول حیات گیاهی است که در 
نوجوان ها رشد دارد، یک نهال وقتی زنده است که سه کار را رسماً انجام بدهد، اول 
خوب تغذیه کند، دوم بالنده شود و سوم تولید مثل کند! این کارِ حیات و زندگی یک 
گیاه است و بالاتر از حیات گیاه، حیات حیوانی است. یک حیوان جنگلی گذشته از 
این سه کار، یعنی گذشته از تغذیه و بالندگی و تولید مثل، کارهایی چون درندگی ، 
پیروزی، غارتگری و خونریزی نیز انجام می دهد، اکنون که روشن شد حیات گیاهی 
چیست و روشن شد حیات زندگی حیوانی از کجا شروع و به کجا ختم می شود، 
برسیم به ره آورد وحی الهی در قرآن کریم که فرمود دین جامعه را زنده می کند، منظور 

از این حیات چیست؟
آیت الله جوادی آملی ادامه دادند: حیاتی را که دین به ما وعده داده است این 
است که انسان اول خود را بشناسد، هم بدن و هم روح ملکوتی اش را بشناسد، 
نظام سپهری را از آسمان و زمین و زمان بشناسد، پیوند عمیق خود و رابطه با جهان 
را بررسی کند، تا بفهمد که هرگز از بین نخواهد رفت، بلکه از یک عالمی به عالم دیگر 
برای ابد سفر می کند و این ترجمه کوتاه آیه سوره انفال است که فرمود ﴿اِستَجیبوا للهِ  

سولِ اِذا دَعاکُم لِما یُحییکُم﴾. وَ لِلرَّ
این مراجع تقلید سپس به ذکر نمونه هایی از حیات حیوانی و حیات فرشته خویی 
اشاره کرده و اظهار داشتند: حال دو نمونه ذکر می کنیم، یکی جهان بدون دین و 
وحی و دیگری جهان بشریتی که اسلام آن را پروراند و به  عنوان تشیّع تعبیر کرد. 
آن روزی که شرق و غرب خصوصاً کشورهایی که آن سوی آب حیات پیدا کردند و 
دستشان به اسلحه رسید، جنگ جهانی اول و دوم را راه انداختند و همچنین جنگ 
های نیابتی بعدی را و جز قتل و غارتگری و خونریزی کاری نکرده، نداشته و ندارند و 
این همان حیات حیوانی و جنگلی است که باید از آن هجرت و سفر کرد و به نمونه 

دیگر که همان حیات فرشته خویی است، رسید!
وی ابراز داشتند: در ذکر نمونه حیات فرشته خویی، باید به جریان علی بن ابیطالب 
اشاره کرد؛ او که رهبر و حاکم مسلمین و زمامدار جامعه اسلامی در 1400 سال قبل 
بود، روزی که مهمترین سلاح جنگی غیر از شمشیر، داشتن اسب تندرو بود، اما 
وقتی به امیرالمومنین عرض کردند بودجه مملکت فراوان است و این اسب که شما 
الآن دارید، اسب باربری عادی است و شما باید در جنگ، اسب تندرو و تیزپا داشته 
باشید؛ حضرت فرمود من از بودجه بیت المال، برای خود اسب تند و تیز تهیه نخواهم 
کرد چرا که من هرگز از میدان جنگ فرار نمی کنم اولًا و آن کسی را هم که فرار کرد، 
تعقیب نمی کنم ثانیاً، و لذا به اسب تندرو احتیاجی ندارم! این حیات اسلام است که 
نه کسی را می کشد و نه فتنه و خونریزی به پا می کند و نمونه آن را همه ما در جنگ 
تحمیلی 8 ساله دیدیم که ایرانیان مظلومانه ولی شجاعانه از کشور خودشان دفاع 

کردند و مرزها را حفظ کردند و خون زائد نیز نریختند.
آیت الله جوادی آملی نیز ضمن تشکر از این استاد دانشگاه و هیئت همراه، با بیان 
اینکه اگر کسی دین هم نداشته باشد باید فتوت و مردانگی داشته و اقتضاء دارد که 

انسان این دو کار را همیشه انجام دهد: نه بیراهه برود و نه راه کسی را ببندد.
وی  در پایان اظهار امیدواری کردند که این هیئت، ره توشه خوبی از ایران تهیه کرده 
و پیام صلح و صفا و دوستی ایران اسلامی را به جهان منتشر کنند و دعا فرمودند تا 

پایان زندگی بشریت به خیر و صلاح و فلاح شود، ان شاء الله.

آیت الله  جوادی در دیدار جمعی از اساتید دانشگاه های دنیا:

پیام صلح و دوستی ایران را به جهان منتقل کنید

رضا حبیبی*

فرمانده کل سپاه گفت: ما امروز از هر زمان دیگری 
قوی تر هستیم. این سختی ها را پشت سر خواهیم 
گذاشت و شادی هایمان را تقسیم می کنیم. ما در آینده 

نزدیک بر دشمنان مان غلبه نهایی خواهیم کرد. 
سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه صبح 
امروز در رزمایش سه هزار نفری جهادگران فاطمی 
سپاه تهران بزرگ طی سخنانی اظهار داشت: امروز 
الهی هستید که موجب  نزول نصرت  شما مصداق 

آرامش قلب مومنان می شوید.
 وی افزود: زمین و زمان به وجود شما افتخار می کند. 
شما مصداق فضل انسان بر ملائک هستید که خداوند 

بر پاک ترین فطرت سرشت شما را قرار داد.
سردار سلامی با بیان اینکه ما در نبرد حق و باطل 
قرار داریم، اظهار داشت: این نبرد مادامی که حق 
به صورت کامل باطل را از صحنه جغرافیا حذف و محو 
کند ادامه دارد. دشمن هم به تعبیر قرآن تا آن زمان که 
شما دست از دین تان برندارید با شما نبرد خواهد کرد.
فرازهای  گردنه ها  از  داد:  ادامه  سپاه  کل  فرمانده 
سختی عبور کرده اید و خداوند به شما فرمول غلبه بر 

دشمنان را داده است.
وی با بیان اینکه ما هنرنمایی بسیجیان در میدان های 
جنگ را دیده ایم، عنوان کرد: اگر شما نبودید پیروزی 

ممکن نبود. شما اسناد زنده پیروزی های اسلامی در 
این زمانه هستید. امروز هم دشمن با همان شقاوت 
یزید و معاویه به میدان آمده است و مردی از فرزندان 
ایستاده  نبرد  این  مرکزی  نقطه  در  رسول خدا)ص( 

است و مومنان را به ثبات قدم و جهاد فرا می خواند.
فرمانده کل سپاه تصریح کرد: دشمن قصد داشت 
تا در جنگ نرم قلب های جوانان ما را تصرف کند و در 
مرحله بعد قصد داشت سفره مردم را تهی کرده و به 
معیشت مردم ما حمله کند. دشمن می خواست ما را 
محاصره کند و ما را از علم و پیشرفت عقب بیاندازد. 
دشمن به دنبال تسلیم مردم ما بود اما امروز دیگر بسبار 
دیر شده است چون مردم ما دشمن را عقب زده اند. 
وی ادامه داد: امروز دشمن مدام دروغ منتشر کرده 
ایران را  و شایعه سازی می کند. دشمن می خواست 
منزوی کند و اقتصادش را متلاشی کند تا مردم در 
مقابل نظام قرار بگیرند اما مردم در بزرگترین جهاد 
جهانی تاریخ توانستند تمام امید دشمن را ناامید و 

منجمد کنند.
سوی  به  راه ها  همه  کرد:  عنوان  سلامی  سردار 
دشمن بسته شد و دشمن در همه عرصه ها شکست 
خورده است. دشمن ویروس تروریسم تکفیری را در 
جهان اسلام پراکند اما واکنش های تحسین برانگیز 

ملت های مسلمان به ویژه ملت ایران شکست خورد 
از همین روی باید بابت وجود چنین ملتی خداوند را 

شکر کرد.
وی با بیان اینکه بسیج در همه میدان ها درخشید، 
گفت: در حوادث طبیعی اولین کسانی که به فریاد 
بسیجیان  می ایستادند  آخر  تا  و  می رسیدند  مردم 
بودند. در سیل خوزستان بسیجیان سیل آسا آمدند 
و بر سیل غلبه کردند. در سرپل ذهاب با حضورتان 
وارد  هم  اقتصادی  نبرد  در  دادید  آرامش  مردم  به 
میدان شدید و به کمک هموطنان نیازمند شتافتید. 
فرمانده کل سپاه ادامه داد: تا شما در صحنه هستید 
هر مشکلی قابل حل شدن است و امکان ندارد هیچ 
مشکلی و هیچ دشمنی بر این ملت غلبه کند. ما وقتی 
گزارش تلاش های شما را به رهبر معظم انقلاب عرضه 
می کنیم تحسین می کنند و لبخند رضایت بر لبان شان 
می نشیند. سرلشکر سلامی تصریح کرد: دشمنان ما 
در سختی هستند اما تفاوت ما این است که ما بسیج 
داریم و آنها بسیج ندارند ما به خدا متکی هستیم و 
آن ها این گونه نیستند. ما امروز از هر زمان دیگری 
قوی تر هستیم. این سختی ها را پشت سر خواهیم 
گذاشت و شادی هایمان را تقسیم می کنیم. ما در آینده 

نزدیک بر دشمنان مان غلبه نهایی خواهیم کرد.

سرلشکر سلامی:

امروزازهرزماندیگریقویترهستیم

وزیر دادگستری تاکید کرد: اقدام دولت در اجرای اصلاح نظام پرداخت یارانه 
شجاعانه، دلسوزانه و صادقانه است. 

امین حسین رحیمی در نشستی که با حضور مدیران ستادی و اجرایی سازمان 
تعزیرات حکومتی که در محل این سازمان برگزار شد با اشاره به مسئله اجرای اصلاح 
نظام پرداخت یارانه ها گفت: در مورد اینکه وضعیت فعلی پرداخت ارز ترجیحی و 
یارانه ها نامناسب است همه کارشناسان اتفاق نظر دارند لذا ساماندهی یارانه ها و ارز 

ترجیحی برای کالاهای اساسی امری ضروری و کسی در آن شکی ندارد.
وی افزود: اما به لحاظ تبعات و عوارض این مسئله تا به حال کسی تمایل نداشته 
که این جراحی بزرگ اقتصادی را انجام دهد لذا اقدام دولت در این زمینه شجاعانه 
است. لازم است با توجه به وضعیت کشور در این مسئله هماهنگی لازم میان تمامی 

دستگاه های مسئول صورت گیرد.
وزیر دادگستری با بیان اینکه اقدام دولت در مردمی سازی و عادلانه کردن پرداخت 
یارانه ها به نفع مردم است گفت: در حال حاضر ارز ترجیحی با هدفی که پرداخت 
نسبت به آن صورت می گیرد به هدف اصلی اثبات نمی کند درواقع بیشترین سود 
را تعداد خاصی می برند. لذا اقدام دولت علاوه بر اینکه جراحی اقتصادی انجام می 
دهد ضروری و لازم است که نفع مردم هم می باشد. زیرا با مردمی سازی و توزیع 
عادلانه یارانه  همه مردم از ان استفاده می برند ضمن اینکه طبقات ضعیف جامعه 

بیشتر هم می برند.
رحیمی در ادامه با اشاره به صحبت های شب گذشته رئیس جمهور مبنی براینکه 

دهکهای اول تا 400 هزار تومان و دهک های بعدی تا 300 هزار تومان یارانه دریافت 
می کنند گفت: این مسئله به جز یارانه ای است که به نان و دارو تعلق می گیرد. لذا 

این اقدام دولت به نفع مردم و اقشار ضعیف جامعه است.
وزیر دادگستری گفت: از طرف دیگر وضعیت ارز ترجیحی در حال حاضر به گونه 
ای است که بسیاری جرایم هم اتفاق می افتاد و حتی بحث رانت مطرح  می شود 
تعداد محدودی از آن برای واردات کالا استفاده می کنند اقدامی که دولت در این 
زمینه انجام می دهد نه تنها به نفع مردم است بلکه جلوی نا به سامانی ها را می 
گیرد. وی تاکید کرد: وظیفه سازمان تعزیرات حکومتی این است که با اجرای این 
طرح می تواند جلوی نا به سامانی ها در بازار را بگیرد و برخورد جدی در این زمینه 

داشته باشد.
وزیر دادگستری گفت: صراحتا اعلام می کنم هیچ واحد تولیدی یا صنفی اجازه 
ندارد بدون اجازه از سازمان حمایت قیمت کالای را افزایش دهد. در نتیجه وقتی 
این مسئله ساماندهی اعلام شود این احتمال وجود دارد قیمت برخی کالاهای 
اساسی توسط خیلی ها به بهانه قیمت سایر کالاها سرخود افزایش پیدا کند  لذا 

بنده تاکید می کنم هیچ واحد صنفی اجازه افزایش قیمت سرخود را  ندارد.
وی تصریح کرد: ما به هیچ وجه نمی خواهیم اجحافی در حق تولیدکنندگان شود. 
ممکن است برخی تولید کنندگان مدعی باشند که بهانه کالا افزایش یافته و آن را 
گرانتر به فروش برساندند. نه فقط در مورد کالا بلکه درباره تمام خدمات اگر دقت 

نکنیم بی نظمی در جامعه ایجاد می شود.

وزیر دادگستری: 

هیچواحدصنفیاجازهافزایشقیمتندارد

علی باقری در دیدار با معاون وزیرخارجه قطر؛

تعاملهمسایگیسیاستراهبردیایراناست
تعامل  گفت:  خارجه  امور  وزارت  سیاسی  معاون 
سیاست  بلکه  مقطعی،  رویکرد  یک  نه  همسایگی 

راهبردی جمهوری اسلامی ایران است. 
خارجه  امور  وزارت  سیاسی  معاون  باقری،  علی 
در  اردیبهشت ١4٠١  شنبه ٢٠  سه  روز  کشورمان 
دیدار با احمد بن حسن الحمادی دبیر کل وزارت 
امور خارجه قطر در قالب کمیته رایزنی های سیاسی 
ایران و قطر، اولویت همسایگی را یک راهبرد اساسی  
و نه یک تاکتیک مقطعی از سوی جمهوری اسلامی 

ایران اعلام کرد.
و  تعامل  بهای  پرداخت  در  اگر  گفت:  باقری 
همگرایی منطقه ای تردید کنیم، بی تردید هزینه های 
اختلاف و واگرایی بر همه تحمیل خواهد شد و بهای 

تعامل و همگرایی منطقه ای، با ایجاد و تحکیم اعتماد 
متقابل سیاسی و تحکیم پیوندهای اقتصادی ایجاد 

می شود.
با  کشورمان  خارجه  امور  وزارت  سیاسی  معاون 
اشاره به همپوشانی منافع ملی با منافع منطقه ای 
جمعی  منافع  و  ملی  منافع  میان  تعارض  عدم  و 
کشورهای منطقه گفت نباید اجازه دهیم بیگانگان 
برای مشروع سازی سیاست های سلطه گرایانه خود 
در منطقه از پوشش اختلاف در منافع ملی کشورهای 

منطقه سوءاستفاده کنند.
نظامی  حضور  و  بیگانگان  دخالت  افزود:  باقری 
آنان در خلیج فارس، ثبات آفرین و امنیت ساز نیست 
و کشورهای منطقه با همکاری سیاسی و همگرایی 

اقتصادی می توانند ثبات و امنیت را در منطقه تامین 
کنند.

وی با تاکید بر سیاست تعامل و همکاری منطقه ای 
بلکه  مقطعی“،  ”تاکتیک  یک  عنوان  به  نه  ایران، 
پایداری  گفت  راهبردی“  ”سیاست  یک  عنوان  به 
سیاست همسایگی در منطقه مبتنی بر همگرایی و 
نزدیکی کشورهای منطقه با یکدیگر و ایستادگی در 
برابر مداخلات بیگانگان است و این دو رکن به صورت 
هم افزا عمل کرده و موجب تولید قدرت درون زا در 

کشورهای منطقه خواهد شد.
باقری افزود: رابطه موجود بین دو کشور هنوز با 
آنچه باید باشد فاصله معناداری دارد لذا باید برای 

ارتقای روابط از همه ظرفیت ها استفاده شود. 
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همبرگر می تواند یک غذای جذاب برای یک ناهار سریع یا یک شام غیررسمی 
باشد، و می توانید آن را در فست فودی های گوشه وکنار خیابان پیدا کنید. با این 
وجود، همبرگر می تواند به افزایش وزن منجر شود و اثرات مضر دیگری بر سلامتی 

شما بگذارد. 
بیایید بررسی کنیم که چرا تحقیقات علمی نشان می دهد که خوردن مرتب 

همبرگر برای قلب شما مضر است:
1. همبرگر فست فودی ها کالری زیادی دارد 

یک چیزبرگر دوبل معمولی و سیب زمینی سرخ کرده بزرگ حاوی بیش از 1100 
کالری است. اگر یک نوشابه بزرگ و سیب زمینی سرخ کرده اضافی را هم به همراه 
بیکن و پنیر به آن اضافه کنید، می توانید کالری به ارزش یک روز را در وقت ناهار 
دریافت کنید. وقتی کالری بیشتری از میزان هضم، متابولیسم و حرکت خود 
دریافت می کنید، مازاد آن را به صورت چربی ذخیره می کنید و با گذشت زمان، 

ممکن است دچار اضافه وزن یا چاقی شوید.
یک دوبل برگر به همراه پنیر و چاشنی حاوی 1360 میلی گرم سدیم است. این 
تقریباً به اندازه 1500 میلی گرمی است که بیشتر بزرگسالان مبتلا به فشارخون 

باید مصرف نمک روزانه را به کمتر از آن کاهش دهند
مطالعات بسیاری نشان داده است که غذا خوردن در خارج از خانه با افزایش 
وزن و مشکلات سلامتی مرتبط است. یکی از این بررسی ها، تعداد دفعات خوردن 
3000 بزرگسال جوان در رستوران های فست فود یا رستوران های سبک را بررسی 

کرده و وزن، سایز دور کمر و سایر اقدامات متابولیکی را با هم مقایسه کرده است.
محققان گزارش دادند افرادی که از ابتدای مطالعه بیشترین فست فود را مصرف 
می کردند به طور متوسط 6 کیلوگرم وزن بیشتر و سایز کمر بزرگ تر از افرادی 

داشتند که کمترین فست فود را مصرف می کردند.
مطالعه دیگری از استرالیا نشان داد بین تعداد رستوران های فست فود در یک 
محله و حملات قلبی در همان منطقه جغرافیایی همبستگی وجود دارد. بر اساس 
گزارش انجمن قلب و عروق اروپا، با اضافه شدن هر یک رستوران فست فود در یک 

محله، هرسال چهار حمله قلبی بیشتر در هر 100000 نفر رخ می دهد.
2. همبرگر پر از نمک است

نمک چاشنی زندگی است. نمک یک ماده مغذی ضروری برای بدن شما است، 
اما سدیم بیش از حد، به فشار خون بالا، عامل اصلی خطر حمله قلبی و سکته 

مغزی، منجر می شود.
یک دوبل برگر به همراه پنیر و چاشنی حاوی 1360 میلی گرم سدیم است. این 
تقریباً به اندازه 1500 میلی گرمی است که بیشتر بزرگسالان مبتلا به فشارخون 
باید مصرف نمک روزانه را به کمتر از آن کاهش دهند. همیشه برچسب مواد 
غذایی را بخوانید تا متوجه شوید که مصرف سدیم با چه سرعتی می تواند زیاد 

شود.
یک مطالعه ی دیگر نیز نشان داد که متوسط مصرف روزانه سدیم در مدت 
14 سال مطالعه به 3100 میلی گرم رسیده است. محققان دریافتند افرادی که 
فشارخون بالا دارند به طور متوسط روزانه 2900 میلی گرم سدیم در سال 1999 
مصرف می کردند که این میزان در سال 2012 به 3350 میلی گرم در روز رسیده 

است.
3. یک همبرگر فست فودی قند هم دارد

گوشت چرخ کرده تنها بخشی از همبرگر نیست که می تواند به بیماری های 
گوجه فرنگی،  سس  در  بالا  فروکتوز  با  ذرت  شربت  شود.  منجر  عروقی  قلبی 
خیارشور و نان همبرگر )بدون ذکر این نکته که آرد سفید بدون فیبر در آن وجود 
دارد( می تواند سطح تری گلیسیرید را افزایش دهد که خطر ابتلا به بیماری های 

قلبی را افزایش می دهد.
4. در همبرگر از عناصر پیش التهابی استفاده می شود

محققان دانشگاه هاروارد بیان کردند چاشنی های قندی، آرد سفید، پنیر و 
بیکن، موادی که به طور معمول برای تولید ساندویچ همبرگر استفاده می شوند، 
همگی مواد خوراکی التهابی هستند. طبق یک مطالعه، خطر ابتلا به بیماری 
قلبی عروقی در افرادی که غذاهای پیش التهابی زیادی مصرف می کنند، در 

مقایسه با افرادی که رژیم غذایی ضدالتهابی دارند، 38% بیشتر است.
5. همبرگر حاوی چربی مضر است

گوشت همبرگر حاوی چربی اشباع شده است که با بیماری قلبی ارتباط دارد. 
در حالی که برخی مطالعات حاکی از آن است که چربی اشباع کاملا بد نیست اما 
هنوز توصیه می شود از مصرف بیش از حد چربی اشباع خودداری شود؛ اما چربی 
دیگری نیز وجود دارد که به طور طبیعی در گوشت برگر یافت می شود: چربی 
ترانس. چربی ترانس باعث افزایش سطح کلسترول LDL )بد( بدون بالابردن 
HDL )کلسترول خوب( می شود. اگر غذایی کمتر از نیم گرم اسیدهای چرب 
ترانس داشته باشد، به عنوان غذای بدون چربی ترانس برچسب گذاری می شود؛ 
اما حتی اگر غذایی مقدار کمی چربی ترانس داشته باشد )به عنوان مثال، برخی 
انواع همبرگر حاوی 8 گرم چربی اشباع و 1 گرم چربی ترانس است(، از طریق 
غذاهای دیگری که می خورید به سرعت به مقادیر آن اضافه می شود. هر دو چربی 
اشباع و چربی ترانس تأثیر ناسالمی بر میزان کلسترول LDL دارند و در نتیجه 

خطر حمله قلبی را افزایش می دهند.
بزرگسالان به چند ساعت خواب نیاز دارند؟

یک مطالعه که به تازگی در مجله Nature Aging منتشر شده است نشان داد که 
هفت ساعت خواب برای بزرگسالان بهترین است. محققان در مطالعه خود، زمان 
خواب را در ارتباط با عملکرد شناختی، ساختار مغز و سلامت روان ارزیابی کردند.

محققان چرخه های خواب، توانایی شناختی و سلامت روانی نزدیک به500 
هزار بزرگسال را بررسی کردند و داده هایی را از Biobank UK، مجموعه ای از 
داده های ژنتیکی و پزشکی در مقیاس بزرگ دریافت کردند. همه شرکت کنندگان 

بین 38 تا 73 سال سن داشتند.
این مطالعه همچنین بر پاسخ های شرکت کنندگان به سؤالات مربوط به عادات 
خواب و سلامت روان، و همچنین تست های شناختی و تصویربرداری مغزی 
نزدیک به 40 هزار شرکت کننده تکیه کرد. در این مطالعه، محققان دریافتند خواب 
زیاد یا کم بر عملکرد شناختی شرکت کنندگان )یعنی حافظه و حل مسئله( تأثیر 
منفی می گذارد. اما افرادی که هفت ساعت در شب می خوابیدند، بهترین عملکرد 

مغز و همچنین بهزیستی عاطفی را نشان دادند.
ارتباط خواب با عملکرد شناختی 

وقتی نوبت به خواب می رسد، کیفیت را بر کمیت ترجیح دهید. محققان 
خاطرنشان کردند که قدرت یک خواب شبانه هفت ساعته در فقدان وقفه در 
خواب است .در هفت ساعت، می توانید به خواب موج آهسته، که به عنوان خواب 
عمیق نیز شناخته می شود، بخوابید. طبق گفته انجمن خواب آمریکا، این نوع 

خواب به شما اجازه می دهد تا خاطرات را در مغز خود پردازش و تثبیت کنید.
پیامدهای وضعیت کم خوابی شما تقریباً بلافاصله ظاهر می شود. ممکن 
است متوجه شوید که چیزهای کوچک را فراموش کرده اید، یا فقط در تلاش 
برای فکر کردن هستید.بدون خواب، مغز شما فرصتی برای تثبیت خاطرات مهم 
ندارد. شما ابزاری برای این کار به مغزتان نداده اید. با گذشت زمان، کم خوابی 
می تواند عواقب بزرگتری برای حافظه شما داشته باشد. یک مطالعه کوچک که 
توسط مؤسسه ملی سلامت در سال 2018 انجام شد، افزایش حضور بتا آمیلوئید، 
پروتئین مرتبط با بیماری آلزایمر را در شرکت کنندگانی که از خواب محروم بودند، 

نشان داد.
هر دو مطالعه به شواهد بیشتری نیاز دارند تا به طور قطعی پیوندهای علت و 
معلولی میان زمان خواب و سلامت مغز ترسیم شود. با این حال، واضح است که 

خواب  نقش مهمی در پردازش حافظه روزانه دارد.
چگونه خواب بر سلامت روان تأثیر می گذارد

طبق این مطالعه، خوابیدن بیشتر یا کمتر از هفت ساعت در شب باعث افزایش 
علائم مرتبط با اضطراب و افسردگی می شود.یک شب کم خوابی می تواند شما را 

به سمت احساس بد خلقی، عصبانیت، غمگینی یا اضطراب سوق دهد.
محققان در یک مطالعه متوجه شدند،شرکت کنندگانی که هفت ساعت در 
شبانه روز به طور منظم می خوابیدند نسبت به شرکت کنندگانی که بیشتر یا کمتر از 

هفت ساعت می خوابیدند، از سلامت روانی بهتری برخوردار بودند.
چگونه یک خواب خوب شبانه داشته باشیم

اگر تمام شب در حال پهلو به پلهو شدن هستید، ممکن است بخواهید با 
مدیتیشن خواب یا برخی از حرکات آرام بخش یوگا آرام شوید. تمرینات یوگای 
ترمیمی می تواند به آرامش سیستم عصبی شما کمک کرده و شما را به حالت 

آرامش بیشتری برساند.
اگر شما از افراد شب بیدار هستید - فردی که تمایل دارد دیرتر به رختخواب برود 
و به نظر می رسد به خواب کمتری نیاز دارد - ممکن است به اختلال تاخیر در 
فاز خواب )DSPD( مبتلا شده باشید. اگر ریتم شبانه روزی شما خاموش است، 
ممکن است باعث شود دیر به رختخواب بروید. یک ارائه دهنده ممکن است 
مکمل های ملاتونین یا درمان قرار گرفتن در معرض نور را تجویز کند. با پرهیز از 
مصرف کافئین در عصر، بیرون بردن تلویزیون و وسایل کار از اتاق خواب و ورزش 

صبح به جای شب، بهداشت خواب را رعایت کنید.

این5صبحانهبهافزایشقدکودکتانبه این 5 دلیل همبرگر برای سلامتی مضر است
کمکمیکند

یافته های علمی جدید می گویند عامل ژنتیک تنها تا 60 درصد می تواند 
در قد کودکان موثر باشد.این یعنی با کنترل عوامل دیگر می توانیم شاهد رشد 
مناسبی در قد کودکان باشیم.40 درصد باقی مانده شاخص های موثر بر میزان 
قد در تغذیه و میزان خواب کودکان خلاصه می شود. اگر می خواهید کودک تان 
میانگین رشد قدی سالمی را تجربه کند از این صبحانه ها و مکمل ها غافل نشوید 

و البته از همین امروز ساعت خواب فرزندتان را کنترل کنید.
 حلیم خانگی

این غذای مقوی به علت داشتن گندم و گوشت حاوی مقادیر زیادی از مواد 
معدنی است که هر کدام محرکی برای رشد قد هستند. روی، منیزیم، آهن و 
نیاسین از املاح و مواد معدنی هستند که در کمتر غذایی در کنار هم قرار می 
گیرند. اگر کودک تان را به خوردن حلیم خانگی عادت بدهید تا حدود زیادی 
به بهبود میزان قد او کمک خواهید کرد. نیاسین، چربی، کربوهیدرات سالم، 
پروتئین و کلسیم از دیگر مواد مغذی بدن هستند که با خوردن این غذای خوشمزه 

تامین می شوند.
 شیر پر چرب به همراه 5 بادام خام

این ترکیب جادویی به راحتی می تواند میزان مورد نیازی از پروتئین و امگا3 را 
در بدن کودک نان تامین کند.شیر با مواد معدنی خود نقش زیادی در افزایش 
قد کودکان دارد. بادام خام در کنار آن فیبر، منیزیم و منگنز را تامین می کند و 
همچنین غنی از اسید فیتیک است. یک آنتی اکسیدان مفید که می تواند 

محرکی برای رشد قد باشد.
 تخم مرغ عسلی به همراه یک لیوان آب پرتقال طبیعی

تحقیقات جدید نشان می دهد که مصرف مداوم تخم مرغ در کودکان تا آن ها را 
تا 47 درصد از بازماندگی رشد حفاظت می کند.این ماده غذایی سرشاز از پروتئین 
و امگا 3 تاثیر انکار نشدنی در میزان رشد قدی کودکان دارد. مصرف تخم مرغ 
همراه آب پرتقال در وعده صبحانه باعث جذب فوق العاده ویتامین سی می شود و 
فیبر آن به همراه فولات ،پتاسیم،تیامین و ویتامین آ باعث سم زدایی در بدن و رشد 

چشمگیر در قد کودکان می شود.
 انواع املت ها

این غذا که خیلی هم سریع آماده می شود باب میل بسیاری از کودکان است. در 
واقع برای آن دسته از کودکانی که میلی به صبحانه سرد ندارد املت یکی از بهترین 
انتخاب هاست. در انواع این غذا از تخم مرغ، گوجه فرنگی، قارچ و سبزیجات 
از اصلی ترین مواد هستند. بنابراین با مصرف ادامه دار این غذا می توانید مواد 
معدنی لازم، ویتامین های موثر برای رشد قد و همچنین امگا 3 و منیزیم را در بدن 

کودکان تامین کنید.
 از آب هویج غافل نشوید

فراوانی ویتامین آ در آب هویج می تواند محرکی برای رشد قد در کودکان باشد. 
هویج دارای ویتامین کمیاب کا است. این ویتامین نقش موثری در سلامت و 
رشد استخوان ها دارد و به همین دلیل برای رشد قد در کودکان الزامی است. 
این نوشیدنی کلسیم بدن را تامین می کند و باعث افزایش ایمنی و جلوگیری از 

افزایش وزن در کودکان می شود.

عضو هیات علمی دانشکده علوم تغذیه مطرح کرد؛ 

افرادیکهنقرسدارند
بایدچهغذاهاییبخورند

عضو هیئت علمی دانشکده علوم تغذیه دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
گفت: بیماران مبتلا به نقرس باید رژیم غذایی کم پورین داشته باشند.

غزاله اسلامیان افزود: بالا رفتن اسیداوریک در خون افراد مبتلا به نقرس موجب 
رسوب این ترکیب به همراه سدیم در مفاصل مختلف فرد و در نتیجه دردهای 
مزمن آرتریتی می شود. به گفته وی این عارضه بیشتر در مفاصل کوچک مربوط به 
انگشتان دست و پا ارخ می دهد. اسلامیان به افراد مبتلا به نقرس که دارای اضافه 
وزن و چاقی هستند توصیه کرد که در گام اول نسبت به به کاهش وزن اصولی 
اقدام کنند. وی افزود: در مبتلایان به نقرس، غلظت اسید اوریک افزایش می یابد، 

در نتیجه برای این بیماران یک رژیم غذایی کم پورین تجویز می شود.
عضو هیئت علمی دانشگاه خاطرنشان کرد: پورین ها در داخل سلول های مواد 
غذایی در ملکول های DNA و RNA وجود دارند و در نتیجه میزان پورین موجود 
در هر ماده غذایی به تعداد سلول های آن ماده غذایی بستگی دارد و هرچه تعداد 
سلول های یک ماده غذایی بیشتر باشد میزان پورین موجود در آن ماده غذایی 
نیز بیشتر است. به گفته وی، به طور مثال تخم مرغ در کل، یک سلول است و 
به اندازه یک سلول پورین دارد، در حالی که جگر، دل و قلوه دارای تعداد زیادی 
سلول هستند و به همان نسبت هم پورین بیشتری دارند. اسلامیان تاکید کرد: در 
بیماران مبتلا به نقرس، مواد غذایی حاوی مقادیر زیاد پورین باید از رژیم غذایی 
به میزان  پورین می توانند  اما مواد غذایی دارای مقادیر متوسط  حذف شوند 
متوسط در رژیم غذایی گنجانده شوند. عضو هیئت علمی دانشگاه به مبتلایان به 
نقرس توصیه کرد: از مصرف مواد غذایی شامل دل، قلوه، جگر، خوش گوشت، 
مغز، گوشت غاز، گوشت کبک، ماهی های کوچک از جمله ساردین، ماهی کولی، 
شاه ماهی، صدف، خاویار، میگو، نوشیدنی های الکلی، آبجو و ماءالشعیر پرهیز 
کنند. به گفته وی، این افراد باید مصرف عصاره یا آبگوشت و آب مرغ، قندهای 
ساده شامل قند، شکر، نبات، آبنبات، شکلات، آبمیوه صنعتی، غلات صبحانه 
یا سریال های حاوی شکر و نوشابه و نوشیدنی های شیرین از جمله شربت و انواع 
شیرینی ها را محدود کنند. اسلامیان خاطرنشان کرد: این بیماران باید دریافت آب 
کافی )کفایت آب با رنگ زرد کم رنگ ادرار تنظیم می شود(، کربوهیدرات پیچیده 
مانند غلات کامل، میوه، سبزی، غلات کامل مانند نان سبوس دار، ماکارونی 
نارنگی،  پرتقال،  Cمانند  ویتامین  حاوی  میوه های  قهوه ای،  برنج  سبوس دار، 
توت فرنگی، هلو، کیوی، سبزی های حاوی ویتامین Cمانند گوجه فرنگی، فلفل 
دلمه ای، میوه های حاوی آنتی اکسیدان مانند آلبالو، گیلاس و لبنیات کم چرب را 

با رعایت اصول تعادل و تنوع در برنامه غذایی خود بگنجانند.

سلامت

1۳نکتهدرارتباطبامصرف
مایعاتونوشیدنیها

نوشیدنی ها، بخش مهمی از نیاز روزانه بدن به مایعات را برای سوخت و ساز بدن 
تامین می کنند.

دکتری علوم تغذیه گروه بهبود تغذیه جامعه دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
بهداشتی درمانی شیرازگفت:همانگونه که انتخاب یک نوشیدنی مفید و مغذی 
تأثیر مطلوبی بر سلامت شخص دارد، بی توجهی به انتخاب آن نیز می تواند 

سلامت را به خطر اندازد.
پریسا موسویان، افزود:در ادامه نکاتی در ارتباط با مصرف مایعات بر اساس 

موقعیت، جنس و وضعیت سلامت افراد را بیان کرد:
1. به طور متوسط مصرف هشت لیوان مایعات در روز برای بزگسالان توصیه 

می شود و بهتر است این نیاز با مصرف آب برطرف شود.
2. نیاز روزانه مردان به مایعات حدود یک لیتر بیش از زنان است.

3. مادرانی که نوزاد شیرخوار دارند، برای تامین آب موردنیاز بدن و تولید شیر، 
حدود سه چهارم لیتر تا یک لیتر بیش از سایر بانوان به مصرف مایعات نیاز دارند.

4. مصرف مایعات کافی در سنین بالای 55 سال مورد تاکید است. این گروه 
سنی بیشتر مستعد عدم تعادل آب و الکترولیت در بدن خود به علت های مختلف 
از جمله کاهش احساس تشنگی، کاهش عملکرد قلب و کلیه، کاهش تحرک 

بدنی و استفاده از دارو های مدر، ملین و سایر دارو ها هستند.
5. بهتر است در بانوان باردار مصرف برخی نوشیدنی ها از جمله قهوه، چای، 
نوشابه های گازدار و سایر نوشیدنی های حاوی کافئین، قطع و یا محدود شود و آب 

به عنوان بهترین نوشیدنی جایگزین شود.
6. توصیه می شود در مواقعی که در بانوان باردار تهوع صبحگاهی وجود دارد، از 

مایعات بین وعده های غذایی استفاده شود و نه همراه غذا.
ایجاد  لوله گوارش  به علت کم شدن حرکات  یبوست که  بروز  7. در صورت 
می شود، برای کمک به تنظیم حرکات روده ها، توصیه می شود همراه با غذا های 
پرفیبر مانند نان سنگک، حبوبات و غلات، مقادیر زیادی مایعات همچون آب یا 

آبمیوه طبیعی مصرف شود.
8. نوشیدنی های رژیمی حاوی شیرین کننده های مصنوعی بوده و در مادران 
باردار، مبتلایان به بیماری فنیل کتونوری و همچنین افرادی که عادت به مصرف 
مکرر این نوشیدنی ها دارند می توانند خطر ساز باشد و خطر زایمان زودرس را در 

بانوان باردار افزایش می دهد.
9. مصرف نوشابه های گازدار رژیمی نه تنها موجب کاهش وزن نمی شود، بلکه 

افزایش وزن را نیز به علت تحریک اشتها به دنبال دارد.
10. افرادی که فعالیت بدنی شدید داشته یا در معرض آب و هوای گرم قرار 

دارند، باید مایعات بیشتری مصرف کنند.
11. به طور کلی آب بهترین نوشیدنی است و باید بخش اعظم مایعات دریافتی 
ما را تشکیل دهد. نوشابه ها، شربت ها و آبمیوه های صنعتی، شکر بسیار زیاد و 

ویتامین و املاح معدنی بسیار کمی دارند.
12. چای و قهوه می تواند تامین کننده بخشی از مایعات بدن باشد، اما کافئین 
موجود در آن اثر ادرار آور داشته و ممکن است سبب کاهش آب بدن شود؛ بنابراین 
توصیه می شود در موارد کمبود آب بدن و نیاز به نوشیدن مایعات، آب به عنوان 

بهترین نوشیدنی مصرف شود.
به  توجه  روز،  در  مایعات  مصرف  بودن  کافی  از  اطمینان  برای  راه  یک   .13

خصوصیات ادرار دفعی هر روز است. ادرار باید پرحجم، روشن و بی بو باشد.

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه سند مالکیت تمامی ششدانگ  پلاک 148/ 10985 اصلی واقع 
در بخش ثبت یک قم که در دفتر 679 صفحه 306 ذیل ثبت بشماره 130682 
به نام مهدی حمامیان قمی ثبت و سند مالکیت به شماره 993749 صادر و 

تسلیم شده که طی انتقال قطعی بشماره 46133 مورخ
 20/ 10/ 1400 دفتر اسناد رسمی شماره 46 قم به علی شریفی بشماره 
ملی 0384398847 منتقل گردید که به علت جابجائی مفقود گردیده که در 
حال حاضر در این اداره در شرف صدور المثنی به نام ایشان میباشد.لذا  باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 
روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد.
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

برابر مقررات اقدام خواهد شد./ )م الف15245(
رونوشت:ستاد اجرائی فرمان حضرت امام)ره(
مهدی زارع شحنه–رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم :

بافتفرهنگیهستهمرکزیشهر
دچارمشکلشدهاست

نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: این هشدار را می دهیم که بافت فرهنگی 
اطراف حرم دچار مشکل شده و در برخی شوارع بیش از 80 درصد ساکنین غیرایرانی 
با فرهنگ های مختلف بوده که نظارتی هم بر اسکان آنان نیست و باید برای این وضعیت 

فکری عاجل کرد.
محمود مسگری در گفت وگویی، با اشاره به اینکه شهر مقدس قم قطب گردشگری 
مذهبی بوده و حرم مطهر حضرت معصومه)س( نگین آن است، اظهار کرد: در گذشته 
کنار حرم مطهر بافت فرهنگی فاخری وجود داشته و علما، تجار و بازاریان در اطراف حرم 

زندگی می کردند.
وی با بیان اینکه با توجه به فقر مراکز اقامتی در شهر مقدس قم مقرر شد برای رفع این 
نقیصه مراکز اقامتی اطراف حرم ساخته شود ولی متأسفانه حریمی که برای حرم مطهر 
در نظر گرفته شده بود رعایت نشد، افزود: همچنین اعلام بافت تاریخی کردن 315 هکتار 
از منطقه اطراف حرم باعث شد ساخت وساز مراکز فاخر اقامتی با کندی مواجه شود و 
منازل این منطقه یکی پس از دیگری از سکنه خالی و برای اسکان زائرین مخصوصاً 

غیرایرانی ها به کار رود که درشان زائران نبوده و نیست.
نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر اینکه اسکان زائران در این منازل 
شخصی مشکلات غیر فرهنگی زیادی داشته که باعث شد در سال 85 به برخی از آن ها 
مجوزهایی داده شود تا زیرپوشش اماکن نیروی انتظامی اقدام به اسکان کنند، گفت: 
متأسفانه شاهد هستیم که بافت تاریخی و فرسوده اطراف حرم از سکنه بومی خالی شده 

و اتباع کشورهای مختلف بدون هیچ نظارتی اسکان داده می شوند.
مسگری ابراز کرد: این هشدار را می دهیم که بافت فرهنگی اطراف حرم دچار مشکل 
شده و در برخی شوارع بیش از 80 درصد ساکنین غیرایرانی با فرهنگ های مختلف بوده 

که نظارتی هم بر اسکان آنان نیز و باید برای این وضعیت فکری عاجل کرد.
وی با بیان اینکه استانداری باید برای احیای بافت تاریخی و جدا کردن بافت فرسوده 
که ارزش تاریخی ندارد را در دست اقدام جدی قرار دهد، عنوان کرد: باید مجوزها 
و مشوق هایی برای ساکنین بومی این منطقه در نظر گرفته شود تا با ساخت وسازهای 

جدید بازگشت ساکنین بومی به اطراف حرم را داشته باشیم.
نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان کرد: دستگاه های فرهنگی و امنیتی 
باید به این موضوع ورود کنند تا هر چه سریع تر این معضل را در شهر مقدس قم رفع کنیم.

  
در جلسه کارگروه سلامت و امنیت غذایی استان قم بررسی شد؛

وضعیتبرنامه»قمشهرمقدسبدوندخانیات«
در جلسه کارگروه سلامت و امنیت غذایی استان قم وضعیت برنامه »قم شهر مقدس 

بدون دخانیات« بررسی شد. 
آغاز  با  قم  ایران-نمانیدگی  دخانیات  با  مبارزه  جمعیت  عمومی  روابط  گزارش  به 
اجرای طرح »قم شهر مقدس بدون دخانیات« در سال 98، اقدامات مختلفی از جانب 
سازمان ها و ارگانهای مربوط جهت رسیدن به این مهم، صورت گرفت، تا با چشم اندازی 
5 ساله علاوه بر کاهش مصرف دخانیات در جامعه ؛ در خصوص خرید و فروش، عرضه، و 
استعمال دخانیات هم بتوان، طبق قانون جامع کنترل دخانیات اقداماتی صورت گیرد. 
در این راستا، در گام نخست  ممنوعیت عرضه و مصرف مواد دخانی در شعاع هزار متری 

حرم حضرت معصومه )س( و مسجد مقدس جمکران در دست اجرا قرار گرفت. 
با توجه به اهمیت ادامه اجرای این طرح و بررسی روند صدور، نحوه نظارت  و عرضه 
محصولات دخانی در سطح استان، جلسه گروه کاری تخصصی سلامت و امنیت غذایی 

در روز سه شنبه مورخ 1401/1/23 برگزار گردید.
در این جلسه آقای دکتر محبی، معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی اعلام کردند، 
معاونت بهداشتی کلیه وظایف خود را  که در زمینه کنترل برعهده داشته است، پیگیری 
کرده است و چنانچه روند اجرایی طرح قم شهر مقدس بدون دخانیات به صورت کامل 

اجرایی گردد، موفقیت های بیشتری در این زمینه حاصل خواهد شد. 
همچنین  دکتر سید حسن عادلی، رئیس سازمان نظام پزشکی و رئیس هیئت مدیره 
جمعیت مبارزه با دخانیات ایران در استان قم نیز در این جلسه ضمن اشاره به اهمیت 
احیای این طرح، تاکید کرد مطابق قانون مصوب مجلس شورای اسلامی، سوپرمارکت 
ها در خصوص عرضه مواد دخانی، بایستی علاوه بر مجوز سوپرمارکت، عاملیت فروش 
عرضه مواد دخانی را هم داشته باشند که متأسفانه بنا بر اطلاعات بدست آمده بیش از 
1000 فروشنده، بدون داشتن عاملیت عرضه مواد دخانی، اقدام به فروش محصولات 
دخانی نموده اند. همچنین طبق قانون جامع کنترل دخانیات هرگونه تبلیغ، حمایت، 
تشویق مستقیم و غیر مستقیم و یا تحریک افراد به استعمال دخانیات اکیداً ممنوع است 
و هزاران افسوس که ما شاهد تبلیغات گسترده و شکیل مراکز فروش دخانی در سطح 
استان هستیم. ایشان در ادامه افزود نقطه مخاطره ساز و پراهمیت این موضوع این است 
که سن استعمال  دخانیات پائین آمده است و این مسئله اهمیت توجه به برنامه های 

اجرایی این طرح را بیشتر می کند.
در این جلسه که نماینده سازمان صمت جهت ارائه گزارش از روند صدور مجوز، 
عرضه و نظارت بر دخانیات در سطح استان قم  نیز حضور داشتند، در زمینه نظارت بر 
فروشندگان مواد دخانی اذعان داشت که اعمال محدودیت در صدور پروانه در حیطه 
کاری اداره صمت نیست، اما در خصوص بازدید و بازرسی اداره صمت نظارت مستمر 
دارد و تا کنون 4500 واحد شناسایی شده است و اخطار آن به اداره اماکن ارسال شده 

است و 2500 واحد آماده پلمپ می باشند. 
در پایان آقای حاجی زاده، معاون سیاسی امنیتی استاندار قم و ریاست گروه کاری 
تخصصی سلامت و امنیت غذایی ضمن اشاره به این موضوع که دخانیات زمینه ورود 
به مصرف مواد مخدر را فراهم نموده است، خواهان برخورد با مراکز عرضه غیر قانونی 

محصولات و مواد دخانی گردید.

محصول تازه گروه فیلم و سریال شبکه پنج سیما ؛

اتمامتصویربرداری"داستانیکشهر"
اوایلخرداد

تصویربرداری مجموعه تلویزیونی "داستان یک شهر" محصول تازه گروه فیلم و سریال 
شبکه پنج سیما به تهیه کنندگی فرشید محمودی و کارگردانی محمد رضا آهنج اوایل 

خرداد ماه به اتمام می رسد. 
فرشید محمودی تهیه کننده سریال "داستان یک شهر" با اعلام این مطلب گفت: به 
تازگی بازیگرانی چون: امیر دژاکام، صحرا اسداللهی و مانی رحمانی به این مجموعه 
اضافه شده اند و گروه تصویر برداری اکنون در غرب تهران مشغول ضبط سکانس هایی 
از این سریال هستند.  وی ادامه داد: تمامی لوکیشن های تصویربرداری این مجموعه در 
استان تهران است و اکنون بیش از 90 درصد از این پروژه ضبط شده است.  محمودی 
اضافه کرد: همزمان با تصویربرداری، کار تدوین، صداگذاری و ساخت موسیقی سریال 
"داستان یک شهر" در حال انجام است و دکتر محمدرضا چراغعلی آهنگسازی این 
سریال را بر عهده دارد.  بنا بر این گزارش مجموعه تلویزیونی "داستان یک شهر" یکی 
از سریال های جذاب و پرمخاطب تلویزیون در دهه 80 بود که بعد از 20 سال، پیمان 
عباسی نگارش نسخه جدیدی از این مجموعه تلویزیونی را بر عهده گرفته است. داستان 
یک شهر روایت تازه ای از تلاش 26 ساله تیم برنامه  ساز در شهر شبکه پنج سیما است و 
قصه از اینجا شروع می شود که تیم جوان و جسور برنامه درشهر با تماس مردمی برای 
تهیه گزارشی از تخریب و گود برداری غیر اصولی یک ساختمان راهی می شوند و ... 
این شروع قصه ای 26 قسمتی از تلاش بخش کوچکی از رسانه ملی در رساندن مسائل 
و مشکلات مردم به گوش مسئولان است. دانیال عبادی، علی دهکردی، هلیا امامی، 
یوسف مرادیان، امین ایمانی، ایرج نوذری، سروش جمشیدی، عزت الله رمضانی فر، 
بهزاد خداویسی، امیر دژاکام، نسرین بابایی، مریم کاظمی، ایوب آقاخانی، رضا توکلی، 
فرشید زارعی فر، پورانداخت مهیمن، علی آهنج، فرزام ناظری، ریحانه رضی، علیرضا 
مهران، ساناز سماواتی، عاطفه جلالی، شقایق زمانی، رضا دودانگه، حسین عباسی، 
مهتاب شکریان، بهار نوحیان، علی عطایی، ایران مسعودی، حسین کریمی، پارمیس 
عباسی، نیوشا مدبر، دانیال ابراهیمی، شقایق بابایی و... تاکنون جلوی دوربین رفته اند.

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد :

اختصاص1700تُنسهمیهروغنبرایقم
معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: یکهزار و 744 تُن 
سهمیه روغن برای قم اختصاص یافت که در چند روز آینده جذب آن به طور کامل انجام 

و در فروشگاه های استان توزیع می شود. 
حسین علی بیگی اظهارداشت: روند توزیع روغن در فروشگاه های منتخب استان قم 
در حال حاضر نیز جریان دارد و در همین رابطه طی روز های اخیر 100 تُن روغن برای قم 
جذب و برای پاسخ به نیاز مردم توزیع شده است که این روند در روز های آینده با مشارکت 
گسترده مباشران فعال در این رابطه )افرادی که روغن را از کارخانه های تولید کننده 

دریافت و در شبکه فروش توزیع می کنند( در سطح بیشتری ادامه می یابد.
معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: در خصوص توزیع اقلام 
اساسی با برنامه ریزی صورت گرفته، سهمیه های خوبی برای استان درنظر گرفته شده 
که شامل کالا هایی همچون شکر، روغن و برنج است، حتی در زمینه روغن سهمیه 
استان نسبت به گذشته با رشد 30 درصدی همراه بود تا شاهد کمبودی در این خصوص 

نباشیم.
علی بیگی گفت: در رابطه با شکر نیز برای تامین نیاز خانوار یک هزار و 700 تُن و برای 
مصارف صنف و صنعت 2 هزار تُن سهمیه اختصاص یافت، همچنین در موضوع برنج 
یکهزار و 400 تُن برنج خارجی شامل برنج هندی و تایلندی برای توزیع در سطح استان 

قم درنظر گرفته شد که در فروشگاه های منتخب موجود است.
معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: همچنین از ابتدای هفته 
توزیع گسترده ماکارانی در فروشگاه های استان قم آغاز شده است و هیچ مشکلی در 

زمینه تامین و توزیع این محصول برای پاسخ به نیاز مردم استان وجود ندارد.
علی بیگی گفت: در زمینه تامین و توزیع نان نیز، بازرسی ها با همکاری مجموعه های 
مرتبط همچون اتاق اصناف و سازمان صمت استان بر روی همه واحد های نانوایی فعال 
در قم تشدید شده تا از هرگونه تخلف احتمالی همچون کاهش میزان پخت نان و یا 
تعطیلی بدون دلیل واحد جلوگیری شود و مردم بتوانند نان سنتی مورد نیاز خود را به 

راحتی و با همان قیمت قبل تهیه کنند.
معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: در همین رابطه حتی ساعت 
کاری برخی از واحد های نانوایی در قم بیشتر از قبل شده است تا سهولت دسترسی 
مردم به نان مورد نیازشان افزایش یابد؛ همه اقدام های لازم در این بخش انجام شده است 

تا شاهد افزایش عرضه و پاسخ گویی مناسب به نیاز مردم در این خصوص باشیم.
علی بیگی گفت: علاوه بر رصد کامل بازار استان و نظارت بر نحوه فعالیت واحد های 
عرضه کننده برای تامین به موقع کالا های مورد نیاز مردم، در زمینه کالا های اساسی نیز 
همیشه سطح قابل توجهی از این کالا ها به صورت ذخیره در انبار های استان موجود 

است تا شاهد کمبودی در عرضه این محصولات نباشیم.
معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: مردم استان قم در زمینه 
تامین کالا های اساسی مورد نیاز خود هیچ نگرانی نداشته باشند چرا که همه نیاز استان 
به این محصولات تامین شده و به صورت گسترده و مستمر عرضه می شود و حتی قیمت 

برخی از این محصولات همچون شکر کاهش نیز یافته است.
معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: مردم عزیز استان می توانند 
هرگونه تخلف احتمالی در رابطه با عرضه کالا های مورد نیاز خود در بازار استان را از طریق 
شماره 124 سازمان صنعت، معدن و تجارت و سامانه 135 اداره کل تعزیرات حکومتی 

استان برای پیگیری و برخورد قانونی لازم با افراد متخلف، گزارش کنند.

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای در دیدار با آیت الله سعیدی تاکید کرد:

لزومفعالیتبیشتردرزمینهترویج
فرهنگمهارتآموزی

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور گفت: در زمینه ترویج فرهنگ مهارت 
آموزی نیازمند فعالیت های بیش تر هستیم. 

غلامحسین حسینی نیا در دیدار با آیت الله سید محمد سعیدی امام جمعه قم و تولیت 
آستان مقدس حضرت معصومه)س( که صبح امروز در سالن جلسات محراب برگزار شد، 
با اشاره به دیدار با رهبری به مناسبت هفته کار و کارگر، اظهار کرد: مقام معظم رهبری 

موضوع مهارت افزایی کارگر را یک امر حیاتی یاد کردند.
وی با بیان اینکه در گام نخست انقلاب نهضت سوادآموزی مطرح بود، عنوان کرد: در 

گام بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی نیز موضوع مهارت آموزی مورد تاکید است.
رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور دانش آموزان، سربازان، زندانیان، افراد 
تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی و ... جامعه هدف مهارت آموزی هستند، عنوان 
کرد: طی بررسی های انجام شده 15 شغل به عنوان مشاغلی که نیازمند مهارت هستند 
شناسایی شدند و این مشاغل برای شروع به کار نیازمند سرمایه آن چنان نیستند و اصل 

موضوع مهارت و توانمندی است.
وی از آینه کاری به عنوان یکی از این مشاغل یاد کرد و گفت: همچنین برنامه های 
متنوعی نیز برای دانشجویان و فارغ التحصیلان نیز داریم که باتوجه به عدم کاربردی 

بودن آموزش های دانشگاهی می تواند تاثیر بسیاری برای آن ها داشته باشد.
حسینی نیا با اشاره به اینکه 500 هزار فرصت شغلی در حوزه فناوری اطلاعات وجود 
دارد، خاطرنشان کرد: خوشبختانه جمهوری اسلامی ایران در طول سالیان گذشته 
اهتمام لازم نسبت به توسعه زیرساخت ها داشته است که امروزه از آن ها به عنوان یکی از 

سرمایه های ارزشمند نظام شناخته می شوند.
وی با بیان اینکه در زمینه ترویج فرهنگ مهارت آموزی نیازمند فعالیت های بیش تر 
هستیم، تصریح کرد: در این راستا ائمه جمعه به عنوان افرادی که رهبری افکار مردم را 

در دست دارند می توانند تاثیر بسیار بالایی داشته باشند.
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به راه اندازی مرکز آموزش فنی و حرفه ای 
ویژه طلاب، بیان کرد: این مهارت افزایی در زمینه تامین معاش طلاب در کنار شهریه 

می تواند موثر باشد.
وی با بیان اینکه همچنین مهارت داشتن طلاب به عنوان افراد الگو در جامعه تاثیر 
گذار است، ابراز کرد: امیدواریم در استان قم نیز بتوانیم مانند مشهد این مرکز آموزش 

ویژه طلاب را راه اندازی کنیم.
 

مسئول بسیج سازندگی سپاه تاکید کرد:

انسجامگروههایرسانهایبرایانعکاس
حرکتهایجهادی

هنرمندانه  انعکاس  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  سازندگی  بسیج  مسئول 
فعالیت های موفق جهادی را ضروری خواند و گفت: انسجام در گروه های رسانه ای برای 

انعکاس حرکت های جهادی باید در دستور کار قرار گیرد. 
سردار محمد زهرایی در آیین افتتاح نمایشگاه گروهی عکس »جهادگران فاطمی« 
در نگارستان اشراق قم، با اشاره به فعالیت 42 هزار گروه جهادی در کشور اضافه کرد: 
شهادت حاج قاسم سلیمانی سبب شد این گروه ها از 12 هزار گروه به 42هزار گروه 
برسد. مدیر برگزاری نمایشگاه گروهی عکس »جهادگران فاطمی« نیز از نمایش 40 
عکس از فعالیت گروه های جهادی در حوزه های عمرانی، درمانی، بهداشتی، آموزشی 

و فرهنگی خبرداد.
محمد رضا جباری با اشاره به نمایش این آثار هنری در نمایشگاه اشراق گفت: 14 

عکاس خبری استان قم آثار خودرا به نمایش گذاشتند.
در حاشیه این نمایشگاه از برخی عکاسان فعال در گروه های جهادی با اهدای لوح 

تجلیل شد،استان قم 350 گروه جهادی فعال دارد.
خاطرنشان می شود این نمایشگاه با همکاری سازمان بسیج سازندگی و معاونت روابط 

عمومی و تبلیغات سپاه استان قم بربا شده است.
بازدید از نمایشگاه تا 21 اردیبهشت، از ساعت 9 تا 13و 19تا 20برای عموم آزاد است.

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

فعالیتسفیرانسلامتدرمدارسقم
معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان قم گفت: دانش آموزان سفیر 
سلامت، آموزش های مرتبط با حوزه سلامت از جمله تغذیه سالم، محیط زیست، 
بهداشت فردی و بهداشت محیط را توسط مربیان بهداشت مدارس، آموزش می بینند 
و آن را به دیگر دانش آموزان و خانواده های خود انتقال می دهند. مجتبی رمضان بیگی 
گفت: در چند سال اخیر با شیوع ویروس کرونا، نقش سفیران سلامت پر رنگتر شده 
است و این دانش آموزان پس از طی دوره های آموزشی و کسب اطلاعات کافی درباره 
ویروس کرونا و راه های مقابله با آن و دستورالعمل های بهداشتی، این اطلاعات را به دیگر 
دانش آموزان منتقل می کنند. معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان با 
بیان اینکه حداقل 20 درصد هر مدرسه را سفیران سلامت تشکیل می دهند افزود: این 
دانش آموزان، نکات بهداشتی و ایمنی را در مدارس رصد کرده و در صورت مشاهده هر 
گونه تخطی دیگر دانش آموزان مانند استفاده نکردن از ماسک، رعایت نکردن فاصله 

مناسب از یکدیگر، رعایت نکردن بهداشت را به آن ها تذکر می دهند.

 گفت و گو / زهرا چیذری
عید امسال خیلی از خانم های چادری و خانواده های مذهبی نتوانستند 
برای خانم خانه و دخترانشان چادر نو بخرند! در کنار افزایش تمام قیمتها 
و هزینه ها، چادر مشکی هم رشد قیمت زیادی را تجربه کرد به گونه ای 
که اگر به پارچه فروشی های سطح شهر سری بزنید هزینه یک قواره چادر 
معمولی چیزی حدود 500-600 هزار تومان است و اگر بخواهید جنس 

های مرغوب تر را تهیه کنید 3 تا 4میلیون تومان باید هزینه کنید! 
با چند صد متر گز کردن در بازار دست تان می آید که چادرهای آماده 
ترجیح  چادری  خانم های  از  خیلی  اما  دارند  مناسب تری  قیمت های 
می دهند از چادرهای سنتی ایرانی استفاده و پارچه های مشکی قواره ای 
تهیه کنند. رشد قیمت چادر آن هم در کنار حساسیت های جامعه در 
مسئله عفاف و حجاب و تاکید بر چادر به عنوان حجاب برتر می تواند میزان 
اقبال به این کالا را در بین خانواده ها دچار چالش کند. پارچه فروش ها 
می گویند دیگر مثل گذشته برای قواره چادر مشکی مشتری ندارند! 
برای بررسی دلایل افزایش قیمت نجومی این کالا که باید به سادگی در 
دسترس همه باشد به سراغ »اسدالله سلیمانی« مدیرعامل انجمن تولید 
کنندگان محصولات عفاف و حجاب رفتیم تا درباره چالش رشد قیمت 

چادر مشکی به گفتگو کنیم.
ظاهراً باز هم با افزایش قیمت چادر مشکی مواجهیم به طوری که 
یک قواره چادر حدود یک میلیون قیمت دارد و برای یک خانواده 
کارگر چیزی نزدیک به یک چهارم حقوق ماهانه باید برای خرید یک 

قواره چادر هزینه شود!
ما وقتی دردی را درمان نکنیم با گذشت زمان این درد بدخیم تر شده و 
درمانش سخت تر می شود. ما کاری برای چادر انجام ندادیم و مسئولین ما 
اهتمامی بر آن نداشتند دوای درد ارزانی چادر شناخته شدن آن به عنوان 
کالای فرهنگی است که اگر این اتفاق می افتاد و در مجلس تصویب می 
شد به عنوان کالای فرهنگی مشمول دریافت یارانه بود و قیمت آن به یک 
پنجم کاهش پیدا می کرد. در حال حاضر هم در قیمت چادر مشکی هم در 
تولید تنها کارخانه داخلی افزایش قیمت داریم و هم در چادرهای وارداتی.
چرا قیمت چادرهای آماده اغلب از قواره چادر ارزانتر است؟البته 
این ارزانی چندان چشمگیر هم نیست اما به نسبت چادر های قواره 

ای این نوع چادر ها همچنان قیمت پایین تری دارند.
در برخی کارها همچون چادر ملی و دانشجویی به دلیل اینکه در دوخت 
سری کار، پارچه ها روی هم می افتد مصرف پارچه چادر پایین تر می آید 
و قیمت آن کاهش می یابد اما درباره قواره برای یک چادر در عرض کم 
حدود 5 متر و در عرض زیاد حدود 3.5 تا 3.75 سانتی متر پارچه نیاز 
داریم. وقتی شما می خواهید یک چادر سنتی را ببرید حدود 1 متر پرت در 
می آید اما در چادرهای مدل دار و در تولید انبوه، این پرتی کاهش و الگوها 
را در هم می اندازند و مصرف پارچه خیلی پایین می آید به همین خاطر 

قیمتش کمتر است.
دلیل رشد قیمت چند برابری چادر چیست. آیا می توانیم بگوییم 

که در بازار چادر مشکی هم مافیا وجود دارد؟
رشد قیمت چادر مثل بقیه پارچه هاست و بقیه اجناس و پارچه ها هم رشد 
می کند اما بحثی که اینجا پیش می آید این است که ما پارچه محصولات 
حجاب را پارچه معمولی می بینیم یا کالای استراتژیک! اگر ما نسبت به 
این مسئله قائل هستیم که داشتن حجاب قانون جمهوری اسلامی ایران 
است و داشتن این حجاب تاثیر مثبتی بر جامعه و خانواده دارد، به همان 
کالای فرهنگی می رسیم و بحث حمایت از آن ضروری می شود. اما در این 
بازار هم شرایط به این شکل است که  هر کس پول بیشتر و نفوذ بیشتری 
دارد بیشتر این پارچه ها را وارد می کند. درمان اصلی مسئله قیمت چادر 

این است که به عنوان کالایی استراتژیک شناخته شود.
 ما قانون حجاب و عفاف و قانون مد و لباس را داریم که در هر دو 
مورد دستگاه ها در حوزه حجاب و عفاف وظایفی دارند و به نظر 
می رسد حمایت اقتصادی از پوشش چادر هم یکی از وظایف ایجابی 

باشد .در حال حاضر آیا از تولید و واردات چادر حمایت میشود؟
نزدیک به 26 نهاد و سازمان متولی بحث عفاف و حجاب هستند که در 
سالهای گذشته و در مناسبتهای مختلف عملکردشان به یک نمایشگاه 
و یک فروشگاه زدن محدود می شد در حالی که این کار اصلا در حیطه 
کاری دستگاه ها نیست بلکه در حوزه کاری تولید کنندگان محصولات 
حجاب است. این دستگاه ها باید تسهیل گری، کار فرهنگی و تبلیغ 
را در دستور کار داشته باشند در حالی که تبلیغات ضد حجاب بسیار 
عریان است اما کسانی که در این حوزه کار می کنند حتی نمی توانند 
اسم تولیدی شان را ببرند. یا وزارت صمت موظف است به تولیدکنندگان 
محصولات حجاب یارانه بدهد، یا کارگروه مد و لباس با این همه هزینه و 
بودجه ای که از دولت و بیت المال گرفته است کاری در این حوزه انجام 
نداده است. در کارگروه مد و لباس اصناف و اتحادیه ها حضور داشته 
اند اما آدمهایی که آنجا هستند کارایی نداشته اند و این کارگروه خروجی 
نداشته است مگر بنا نبود این کارگروه مد و لباس را ساماندهی کند؟ الان 
چه مقدار این کارگروه توانسته است ذائقه مردم را تغییر دهد؟ ما چقدر 
در کوچه و خیابان لباسهای ایرانی اسلامی می بینیم؟ این معاونت تنها 
به برگزاری نمایشگاه های فروش اکتفا کرده است در حالی که برگزاری 
نمایشگاه فروش محصولات حجاب به تولیدکنندگان این حوزه باز می 
گردد و یک نهاد دولتی که بناست ذائقه سازی، ساماندهی ، الگوسازی و 

تسهیل گری دارد نه وظیفه برگزاری نمایشگاه فروش!
پس از نگاه شما به عنوان انجمن تولیدکنندگان محصولات عفاف و 
حجاب، کارگروه ساماندهی مد و لباس در طی سالهای اخیر کارایی 

لازم  و تاثیر مثبتی نداشته است؟
ما بارها عرض کردیم و امروز در کمیسیون فرهنگی هم ین مسئله مطرح 
شده و وزیر ارشاد هم این را در هیئت دولت مطرح کردند که محصولات 
حجاب به عنوان کالای فرهنگی شناخته شود و آقای ضرغامی هم بر 
حمایت از محصولات حجاب تاکید کردند و به رغم سالهای گذشته که 
انجمن حجاب و کالای حجاب دیده نمی شد اما به نظر می رسد در این 
دوره این موضوع مورد توجه قرار گرفته است. ما به خانم خزعلی معاون 
امور زنان و خانواده نهاد ریاست جمهوری هم گفتیم که ما توانایی این 
را داریم که بتوانیم به مشکلات تولید و عرضه محصولات حجاب سامان 
نیازمند تشکیل یک ستاد عفاف و حجاب ذیل معاونت  این  و  بدهیم 
ریاست جمهوری است که قدرت تصمیم گیری و تصمیم سازی را در حوزه 
حجاب داشته باشد این ربطی به کارگروه مد و لباس ندارد. این کارگروه 
15 سال نشان داد در حوزه عفاف و حجاب حرفی برای گفتن ندارد و در 
هر دوره ای با مسئولان جدید ابتدا با تعدادی از تولیدکنندگان جلسه می 
گذارند و حرفهایی می زنند و با عملیاتی نشدن این حرفها پاسخگو نیستند 
و چون تریبون دارند از کار نکرده خود دفاع می کنند. این توانایی که در 
بخش خصوصی وجود دارد مردمی که به میدان آمده اند و کار کرده اند و 9 
عضو انجمن تولیدکنندگان امروز به 250 -300 عضو می رسد و در شرف 
اتحادیه شدن هستیم و نخستین اتحادیه تولیدکنندگان محصولات عفاف 
و حجاب در حال تشکیل است. دولت باید این توانایی را مغتنم بشمارد 
و به سراغ کسانی بیاید که در این عرصه می خواهند کار کنند. ما انتظار 
داریم دولت همسو و دغدغه مند به سراغ ما بیایند تا این کار را ادامه دهیم.
آقای سلیمانی شما در عرصه تولید و فروش فعالیت دارید و با 
مصرف کنندگان چادر در ارتباطید. آیا رشد قیمت چادر میتواند 

برخی افراد را برای کنار گذاشتن این حجاب برتر متقاعد کند؟
بله می تواند! کسی که چادر می پوشد زیر چادر هم یک پوشش کاملی 
دارد و این هزینه مضاعف است. چادر حجاب برتر است. چرا خانم های 
چادری باید هزینه بالاتری بپردازند تا این حجاب برتر را داشته باشند؟ 
چرا این عمل بانوان عزیز ما حرکتی فرهنگی و والا تلقی نمی شود و درباره 
آن تسهیل گری صورت نمی گیرد؟  اگر این حجاب شبیه سایر پوشاک 
است چرا یکی از بخش های نمایشگاه قرآن به بحث کالاهای حجاب و 
عفاف اختصاص می یابد و در نمایشگاه های بهاره و پاییزه این غرفه را 
نمی بینیم؟  این نشان می دهد که چادر با سایر کالاها فرق دارد و کالایی 
فرهنگی است. من به عنوان یک تولید کننده و یک مسئول که بازار را رصد 
می کنم، می گویم که به واسطه افزایش قیمت چادر، چادری های ما ریزش 

کرده اند و آمار این ریزشها هم زیاد است.
بسیاری از خانمهایی که مشتریان خود ما یا همکاران ما بوده اند به دلیل 
همین گرانی چادرهایشان را برداشته اند. الان کارخانه حجاب شهرکرد 
که محصولاتش را به صورت مستقیم در سایتش عرضه می کند قواره 
چادر را 350 هزار تومان گذاشته است که حداقل 100 هزار تومان هزینه 
دوخت و آماده سازی دارد. حالا تولید کننده، بنک دار و خرده فروش هم 
هر کدام میخواهند سود خودشان را روی کار بکشند و این هزینه به 550 
هزار تومان می رسد. اما برخی به مردم آدرس غلط می دهند و می گویند 
چادر 250 هزار تومان است! زیرا میخواهند خودشان را تبرئه کنند و 
بگویند ما در بحث حجاب کار کردیم. ما در سراسر کشور نزدیک به 240 
اتحادیه داریم که هر کدام از آنها در یک رسته کار می کنند و هیچ کدام به 
شکل اختصاصی در حوزه حجاب کار نمی کنند به همین خاطر هم ما سه 
سال پیش تقاضا دادیم تا یک رسته عفاف و حجاب در اتحادیه پوشاک 
ایجاد شود اما هنوز این اتفاق نیفتاده است. برای صیانت از حجاب باید 
از تولیدکنندگان حمایت کرد. ما امیدواریم در دولت آقای رئیسی ستادی 

قدرتمند و تصمیم گیرنده در حوزه عفاف و حجاب ایجاد شود.
ساماندهی در قیمت پارچه چادر می تواند مشوقی برای این پوشش 

در جامعه مان باشد؟
بسیاری از بانوان چادری از قیمت های بالای این پارچه ها گلایه مند 
هستند. وقتی بعد از چند سال توان این را نداشته باشید که برای خود 
و دختران تان پارچه چادر تهیه کنید ممکن است این حجاب برتر را کنار 
بگذارید.کاهش قیمت در این بازار حتما تقاضای بیشتر مصرف کنندگان را 
به دنبال خواهد داشت. تولید محصولات حجاب مهم است و ما هر چیزی 
که یک بانوی مسلمان از آن استفاده کند را باید با سهولت در دسترس همه 
قشرها قرار دهیم. در نمایشگاه قرآن امسال ما 160 غرفه داشتیم و انواع و 

اقسام پوشاک بانوان را عرضه کردیم.
کشور ما این توانایی رادارد که در حوزه محصولات عفاف و حجاب به 
یکی از قطب های اصلی محصولات عفاف و حجاب در منطقه تبدیل 
شود. همین حالا هم برخی تولیدکنندکان به 7-8کشور منطقه صادرات 
و  است  اقتصادی  کاری  هم  این  که  دارند  حجاب  و  عفاف  محصولات 
موجب اشتغالزایی و ارز آوری می شود و هم با این کار ما فرهنگ خودمان 
را به کشورهای منطقه صادر می کنیم. امیدوارم قول های مسئولان در 
خصوص کالای فرهنگی شدن محصولات عفاف و حجاب و اتحادیه شدن 
تولیدکنندگان این کالاها و همچنین تاسیس یک سکوی فروش دائم 

محصولات عفاف و حجاب در تهران عملی شود.

بررسی دلایل افزایش قیمت نجومی قیمت چادر ؛

قیمت های میلیونی برای حجاب برتر!
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رئیس شورای تامین دام :

ضایعاتنانخوراکاصلیدام
محسوبنمیشود

رئیس شورای تامین دام گفت: ضایعات نان خوراک اصلی دام محسوب نمی شود 
و از آنجایی که نهاده گران و کم شده است دامداران برای پر کردن شکم دام از آن 

استفاده می کنند چراکه نان تاثیری در افزایش ضریب گوشت گوسفندان ندارد. 
منصور پوریان با بیان اینکه ضایعات نان خوراک اصلی دام محسوب نمی شود، 
گفت: علوفه های خشبی و علوفه های سبز خوراک اصلی دام را تشکیل می دهند. 
علوفه های خشبی شامل کاه و علوفه خشک است و دامداران برای پرورش دام از 
این نهاده ها استفاده می کنند؛ ضایعات نان چندان برای خوراک دام سبک استفاده 

نمی شود و بیشتر برای تعلیف گوساله استفاده می شود.
به گفته پوریان؛ 1 تا نیم درصد خوراک دام با ضایعات نان تامین می شود.

رییس شورای تامین دام با بیان اینکه ضایعات نان کارکردی به غیر مصرف دام 
ندارند، خاطر نشان کرد: ضایعات نان خوراک اصلی دام محسوب نمی شود و از 
آنجایی که نهاده گران و کم شده است دامداران برای پر کردن شکم دام از آن استفاده 

می کنند چراکه نان تاثیری در افزایش ضریب گوشت گوسفندان ندارد.
وی با اشاره به تکرار پدیده خشکسالی، گفت: در سال جاری مراتع خوبی نداریم و 
این مسئله فشار به دامداران را دوچندان کرده است از سوی دیگر دولت توان تامین 
نهاده دامداران را ندارد و نمی تواند این حوزه را مدیریت کند این رو لازم است برای 
کاهش فشار به دامداران ممنوعیت صادرات حذف کند تا اینگونه نقدینگی دامداران 

افزایش و امکان ادامه حیات آنها فراهم شود.
به گفته پوریان؛ روزانه بیش از 100 تن گوشت وارد کشور می شود و تولیدات 
شرکت های فراسرزمینی ظرف 20 روز آینده وارد بازار خواهند شد در نتیجه کشور 

با کمبود گوشت مواجه نخواهد شد و می توان مجوز صادرات دام زنده را ابلاغ کرد .
این فعال اقتصادی با بیان اینکه خشکسالی باعث تولید لاشه های بی کیفیت 
شده است، گفت: کمبود آب در 2 هفته آینده فشار به دامداران را مضاعف خواهد 
کرد؛ در 13 استان  که تنش آبی زیاد است دام ها ضعیف شده اند و وقتی دام ضعیف 
شود احتمال اینکه بتوان آن ها را تقویت کرد ضعیف می شود؛ تنش های آبی برای 

دامداران در 5 استان خوزستان، ایلام، کرمانشاه، فارس و اصفهان بیشتر است.
رئیس مجمع صادرکنندگان دام با بیان اینکه بازار علیه تولید و مصرف است، تصریح 
کرد: دام زنده با قیمت پایین بفروش می رسد و با نرخ بالا به دست مصرف کنندگان 
می رسد. قیمت بره نر پرواری در میادین عرضه دام کیلویی 68 هزار تومان و قیمت بره 

ماده پرواری، بز و بزغاله کیلویی 65 هزار تومان به پایین است.
وی ادامه داد: قیمت لاشه ریز درجه کیلویی 150 هزار تومان، لاشه درشت کیلویی 
140 هزار تومان و لاشه بی کیفیت کیلویی 135 هزار تومان است این در حالیست که 

گوشت در بازار بالای کیلویی 170 تا 180 هزار تومان عرضه می شود.
پوریان قیمت گوشت در بازار را واقعی ندانست و تصریح کرد: دولت نظارتی بر بازار 

گوشت ندارد و مافیا گوشت تعیین کننده نرخ آن در بازار هستند.
 

وزیر جهاد کشاورزی:

مردمهیچدغدغهایدرتأمینکالا
نداشتهباشند

وزیر جهاد کشاورزی گفت: مردم برای آگاهی از اقدامات و فرایند هایی که در حال 
انجام است اطلاعیه های رسمی ستاد مردمی سازی یارانه ها دنبال کنند.

وزیر جاد کشاورزی در حاشیه جلسه قرارگاه امنیت غذایی کشور در ارتباط زنده 
با شبکه خبر گفت: هم زمان با صحبت های شب گذشته ریاست جمهوری فرایند 
مردمی سازی یارانه ها و توزیع عادلانه آن ها شروع شد، در این طرح یارانه حذف 
نمی شود بلکه یارانه ها هدفمند می شوند. ساداتی نژاد گفت:، چون اقشار مختلف 
مردم به نوع و مقدار مختلف از هر کالا استفاده می کنند، یارانه ها ناعادلانه توزیع 
می شد، بنابراین یارانه از روی کالا کوچ می کند و روی افراد می نشیند. مردم بر اساس 

دهک های اجتماعی و براساس شرایط اقتصادی که تحلیل شده، منتفع می شوند.
یارانه واریز شده، اما فعلا قابل برداشت نیست

وزیر جهاد اضافه کرد با آغاز فرایند از شب گذشته، یارانه به حساب دهک های 
مختلف واریز شده، البته این پول در حساب مردم فعلًا غیرقابل برداشت است.

ساداتی نژاد درباره هماهنگی های لازم با تولیدکنندگان گفت: برای اجرای این 
طرح کار کارشناسی لازم انجام شده و صحبت ها، نشست ها و مشورت های فراوانی 
از ابتدای دولت با اجزاء مختلف شروع شد. با اتحادیه های مختلف، با ذی نفعان، ذی 

مدخلان در همه اجزاء نشست های مختلفی انجام شد.
مردم اطلاعیه های رسمی را دنبال کنند

وزیر جهاد کشاورزی اضافه کرد: مردم برای آگاهی از اقدامات و فرایند هایی که در 
حال انجام است اطلاعیه های رسمی ستاد مردمی سازی یارانه ها دنبال کنند.

بازار روغن به زودی به ثبات می رسد
ساداتی نژاد درباره تامین روغن خوراکی و دیگر کالا های اساسی گفت: روغن در 
اختیار تولید کننده ها قرار گرفته و بازار به زودی به ثبات می رسد. در رابطه با کلا های 
اساسی هم ما هیچ مشکلی در تأمین کالا های اساسی نداریم، تمهیدات لازم انجام 

شده و مردم ما نباید هیچ دغدغه ای در تأمین کالا داشته باشند.
  

مدیر روابط عمومی بانک مرکزی: 

یارانهجدیدتااعلامرسمیدولت
غیرقابلبرداشتاست

 مدیر اداره روابط عمومی بانک مرکزی اظهار داشت: تنها 10 درصد از مردم شامل 
یارانه های جدید نقدی نخواهند شد. 30 درصد از مردم یارانه 400 هزار تومانی و 60 
درصد یارانه 300 هزار تومانی دریافت خواهند کرد و یارانه نان و دارو به تمام مردم 

اختصاص پیدا می کند. 
مصطفی قمری وفا درباره جزییات واریز یارانه جدید نقدی به مردم، اظهار داشت: 
طبق برنامه دولت با همکاری بانک ها از شب گذشته تا صبح یارانه نقدی دو ماه برای 
مردم واریز شد و 23 میلیون سرپرست خانوار مشمول دریافت یارانه نقدی شده اند و 

یارانه جدید نقدی در حال حاضر در کارت مشمولان قرار دارد. 
وی ادامه داد: باید توجه شود که براساس اعلام سازمان هدفمندی یارانه، مبالغ 
یارانه جدید برای دو ماه به صورت نقدی واریز شده اما تا زمانی که دولت به رسمی آغاز 

پرداخت یارانه ها را اعلام کند، این مبالغ غیر قابل برداشت است.          
 مدیر اداره روابط عمومی بانک مرکزی درباره مبالغ یارانه جدید گفت: تنها 10 
درصد از مردم شامل یارانه های جدید نقدی نخواهند شد. 30 درصد از مردم یارانه 
400 هزار تومانی و 60 درصد یارانه 300 هزار تومانی دریافت خواهند کرد و یارانه نان 

و دارو به تمام مردم اختصاص پیدا می کند.
قمری وفا تاکید کرد: افرادی که یارانه نقدی را دریافت نکرد ه اند باید به سایت و 
سامانه سازمان هدفمندی یارانه ها مراجعه کنند تا اطلاعات را مشاهده کنند که 
مشمول یارانه نقدی می شوند یا خیر اما طبق اعلام وزارت اقتصاد بین 75 میلیون 
نفر تا 80 میلیون نفر شامل یارانه نقدی می شوند و افرادی که یارانه نقدی که 
شب گذشته واریز شده را دریافت نکردند، می توانند برای دریافت یارانه در سامانه 

ثبت نام کنند. .

مدیرعامل اتحادیه سراسری دامداران: 

حذفارزترجیحیدرافزایشتولید
اثرگذاراست

مدیرعامل اتحادیه سراسری تعاونی های کشاورزی دامداران ایران گفت: حذف ارز 
ترجیحی به طور قطع بر افزایش تولید اثرگذار خواهد بود. 

به گزارش از وزارت جهاد کشاورزی، »مجتبی عالی« درباره حذف ارز ترجیحی 
افزود: تمامی تشکل ها و دامداران موافق حذف ارز 4200 تومانی هستند.

مدیرعامل اتحادیه سراسری تعاونی های کشاورزی دامداران ایران اظهار داشت با 
آزادسازی قیمت ها بهره وری در کشور به وجود می آید و این مهم باعث کمک به تولید 

کشور می شود.

وزیر اقتصاد با بیان اینکه سیاست های جدید به معنای آزادسازی قیمت ها 
نخواهد بود، از پرداخت یارانه به 90 درصد افراد جامعه خبر داد و گفت: تا آماده 

شدن کارت یارانه، پرداخت ها به صورت نقدی است.
سید احسان خاندوزی باحضور در برنامه صف اول گفت: چند ساعت آینده، 
کمک هزینه معیشتی در قالب یارانه های جدید به حساب مشمولان دریافت 

یارانه، واریز می شود.
وی گفت 30 درصد از جمعیت یارانه بگیر یارانه 400 هزار تومانی و 60 درصد 
یارانه 300 هزار تومانی دریافت خواهند کرد که البته 10 درصد از جمعیت نیز بی 

نیاز از کمک های حمایتی دولت شناسایی شدند.
به گفته وزیر اقتصاد یارانه نان و دارو به همه افراد و دهک ها پرداخت می شود و 

تمایزی در این دو حوزه وجود ندارد.
یارانه کمک معیشتی طبق  اینکه  به  اشاره  با  و دارایی  اقتصادی  امور  وزیر 
گفته های آقای رئیس جمهور، تا چند ساعت آینده یارانه به حساب همه مشمولان 
دریافت یارانه واریز می شود تصریح کرد: اطلاعات مربوط به دهک بندی جمعیت 
در سامانه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تجمیع شده و با حداکثر دقت، تمایز 

میان دهک ها قائل شده است.
واریز چند  به جای  این است که  بر  ادامه داد: در دولت تصمیم  خاندوزی 
مرحله ای یارانه ها، تمام کمک های معیشتی به شکل یکپارچه واریز شوند و از 
خرداد امسال این کار انجام می شود که بر این اساس دیگر خبری از یارانه 45 

هزار و 500 تومانی نیست.
وی در پاسخ به این سوال که چرا این کار امسال انجام شد، گفت: به این دلیل 
که اقتصاد ایران بیش از این تاب سیاست های غلط گذشته را نداشت و از جایی 
که در بودجه 1401 نیز این تکلیف قانونی به دوش ما گذاشته شده بود، در اولین 
جلسه ستاد اقتصادی دولت مطرح شد که بیش از این در این اصلاحات تأخیر 
نداشته باشیم و کمک ها و قیمت خرید تضمینی به کشاورزان داخلی داده شود.

وزیر اقتصاد ادامه داد برخی تصور می کنند که دولت با حذف ارز ترجیحی 
می خواهد برای سیاست های ارزی خود، به سمت آزادسازی نرخ ارز برود که باید 
تاکید کنم سیاست ارزی دولت با از بین بردن رانت های حوزه ارز متفاوت است و 
دولت قائل به رهاسازی نرخ ارز نیست. همچنین، این سیاست های جدید اصلًا 

به معنای آزادسازی قیمت ها و اقتصاد کشور نخواهد بود.
یارانه ای  تناسب سیاست های اصلاح  به  خاندوزی تصریح کرد: حمایت ها 
کشور ادامه خواهد داشت و این کار قطعی است. اما با توجه به تکلیف بودجه ای 
امسال، اگر دولت بتواند اولویت پرداخت یارانه ها را از طریق کالابرگ یا همان 
کارت یارانه پرداخت کند و زیرساخت های آن فراهم شود، از پرداخت های نقدی 

فاصله خواهیم گرفت.

وی با اشاره به طرح جدید نان گفت: طرحی که در وزارت اقتصاد پیشنهاد 
داده شد به این صورت بود که پرداخت از جیب مردم برای مصارف متعارف هیچ 
تغییری نمی کند. در واقع، مردم همان مقدار قیمت قبلی را می پردازند. در این 
طرح، تعداد نان خریداری شده در سامانه ثبت می شود و به دنبال آن نیز میزان 
آرد مورد استفاده هم ثبت و قابل شناسایی خواهد بود. برای جبران نیز، نانوا را 
برای پرداخت این حمایت انتخاب کردیم که بخشی از یارانه نان به او پرداخت 

می شود.
این مقام مسئول ادامه داد: امکان اعتراض، زمان برداشت واریزی های امشب 
و سایر جزئیات این طرح جدید از طریق سایت وزارت رفاه و اطلاعیه هایی که از 

فردا منتشر می شود، وجود دارد.
سازمان هدفمندی یارانه ها اعلام کرد؛

واریز یارانه  حمایتی برای ۷2 میلیون نفر ایرانی 
سازمان هدفمندی یارانه ها از واریز یکصد و سی و پنجمین و یکصد و سی و 
ششمین مرحله یارانه نقدی براساس دهک های شناسایی شده وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی با مبالغ تعیین شده به حساب 23 میلیون سرپرست خانوار 

واریز شد. 

به گزارش از سازمان هدفمندسازی یارانه ها، براساس قانون بودجه سال 1401 
و دستور رییس جمهور، یارانه 400 هزار تومانی برای دهک های اول تا سوم و 
یارانه 300 هزار تومانی برای دهک های چهارم تا نهم به ازای هر نفر، دوشنبه )19 

اردیبهشت ماه 1401( به حساب سرپرستان خانوارها واریز شد.
واریز این مرحله در راستای اجرای سیاست های دولت در کاهش و رفع فقر 
مطلق، بهبود ضریب جینی، کاهش فاصله طبقاتی، تصمیم به هوشمندسازی و 
بازتوزیع یارانه کالاهای اساسی و همچنین  به موجب جزء یک بند »ص« تبصره 

یک قانون بودجه سال 1401 انجام شده است. 
در این نوبت، خانوارهای مشمول دریافت یارانه بر مبنای دهک بندی اعلام 
شده توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به 9 دهک تقسیم می شود که بر 
این اساس به مشمولان دهک های اول تا سوم به ازای هر نفر ماهانه مبلغ 400 
هزار تومان و به دهک های چهارم تا نهم  به ازای هر نفر ماهیانه مبلغ 300 هزار 

تومان به حساب سرپرستان پرداخت خواهد شد.
بر اساس فهرست اعلام شده، مشمولان دریافت یارانه توسط وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی بیش از 23 میلیون خانوار ایرانی هستند که 72 میلیون نفر 

ایرانی را شامل می شود.
مبالغ اعلام شده برای دو ماه به صورت نقدی به حساب سرپرستان خانوار واریز 
شد و زمان برداشت آن تا اعلام رسمی دولت در حساب مردم غیر قابل برداشت 

خواهد بود. 
متقاضیان می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر یا هر گونه پرسش به سامانه 
آدرس  به  اجتماعی   رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  یارانه  درخواست  به  رسیدگی 
یا با مرکز پاسخگویی تلفنی آن وزارتخانه به  hemayat.mcls.gov.ir مراجعه 

شماره ارتباطی 6369-021 تماس بگیرند.
ثبت نام از متقاضیان جدید یارانه، از قلم افتادگان، جاماندگان و منصرفان دوره 
قبل نیز به زودی از طریق وب گاه سازمان هدفمندسازی یارانه ها و رسانه های 

جمعی اطلاع رسانی خواهد شد.
با تصمیات اتخاذ شده و بنا بر دستور رئیس جمهور متقاضیانی که به هر دلیلی 
از یارانه دوره های قبل محروم یا از ثبت نام یارانه جا مانده اند پس از طی مراحل 
ثبت نام و بررسی شرایط متقاضی در صورت واجد شرایط بودن مانند سایر 

مشمولان یارانه جدید نیز از این دو نوبت از یارانه بهرمند خواهند شد. 
همچنین  اقساط تسهیلات قرض الحسنه 10 میلیون ریالی کمک معیشت 
نقدی و کرونا از سرپرستان خانواری که این تسهیلات را دریافت کرده اند، کسر 

شده است.
بر این اساس، با واریز این دو مرحله از یارانه جدید، یارانه های که در دهم و بیستم 

هر ماه به به حساب سرپرستان واریز می شد از این تاریخ پرداخت نمی شود. 

وزیر اقتصاد:

سیاست های جدید اقتصادی به معنای آزادسازی قیمت ها نیست 

آگهی مزایده اموال غیر منقول)نوبت اول(
به موجب دادنامه شماره 9909972540300721 مورخ 1399/06/04 صادره از شعبه دادگاه عمومی بخش خلجستان 
مبنی بر دستور فروش املاک موروثی واقع در روستای نایه و تقسیم عواید حاصل از فروش املاک فوق بین وراث مرحوم محمود 
آهنگر،که پس از طی تشریفات قانونی وبنابه درخواست خواهان ها محسن آهنگر وقنبر آهنگر هردو فرزندان محمود پس از 
بازدید،کارشناس رسمی دادگستری منتخب به شرح ذیل اظهار نموده:براساس برگه حصر وراثت شماره 950184652 مورخ 
1395/4/18،ورثه حین فوت مرحوم محمود آهنگر عبارت اند از:5 پسر و 3 دختر)آقایان قنبر،محسن،عباس،علی و قاسم 
وخانم ها سکینه،مریم و معصومه همگی آهنگر(؛برابر برگ اسناد رسمی ثبت شده در دفترخانه شماره 16 تهران،سه قطعه 
زمین به شماره ملک اصلی 409 و شماره ثبت 38003 درصفحه 104 تحت شماره 37937 درتاریخ 1340/06/19 از آقای 
حسین نامدار فرزند مصطفی به آقای محمود آهنگر فرزند حسن انتقال یافته است.بدین صورت که شش دانگ پلاک هر یک 
از دو قطعه زمین پلاک های فرعی 661 و 679 وسه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک شماره 558 و703 و704 کلا فرعی از 
409 اصلی به انضمام یک ساعت از دویست وچهل ساعت ششدانگ قنات موسوم به میاوار پلاک 412 اصلی و مقدار شش 
ساعت آب از هشت ساعت از 240 ساعت ششدانگ با حدود و مشخصات مندرج در سند به نام قنات اسفیجار شهره پلاک 
413 اصلی واقع در بخش 9 خلجستان قم نایه که تماما به نام فروشنده)آقای حسین نامدار(درخواست شده است با جمع 
توابع وضمایم آن به آقای محمود آهنگر فرزند حسن واگذار و ثبت شده است.برابر سند قطعی ثبت شده در دفترخانه اسناد 
رسمی شماره 3قم درتاریخ 1342/10/08 درصفحه 112 تحت شماره 34370،اقای احمد زمانی فرزند ابوالقاسم چهارقطعه 
زمین در روستای نایه را به آقای محمود آهنگر واگذار نموده است بدین صورت که تمامی ششدانگ قطعه باغ پلاک شماره 
557 وششدانگ باغچه پلاک شماره 563 و 3 دانگ مشاع از ششدانگ باغ 558 فرعی از 409 اصلی و سه ساعت و بیست 
و یک دقیقه آب از 240 ساعت ششدانگ قنات پلاک شماره 412 اصلی واقع در بخش 9 قم محدوده طبق پرونده ثبتی 
بدون واسطه ومطابق استعلام های شماره 5640 و 5637 و5645و5639 و... ثبت قم این معامله انجام شده است.براساس 
اظهارات خواهان ها،مرحوم محمود آهنگر درزمان حیات خویش،از پلاک های صدرالذکر،زمین پلاک 679 فرعی از 409 
اصلی وباغچه پلاک شماره 563 فرعی از 409 اصلی رابه آقای عزیزالله میرحسینی واگذار نموده و مابقی املاک دراختیار وراث 
می باشد.درهنگام بازدید محلی وبراساس اعلام خواهان ها،املاک مورد تقاضای تقسیم بین وراث مرحوم محمود آهنگر)پدر 
وراث(و دارای پلاک ثبتی اعلامی از طرف خواهان ها،پنج قطعه بوده که همگی آنها به جاده ماشین رو دسترسی داشته 

ومحدوده،مساحت وارزش آنها با استفاده از کاربرد GPS دستی به شرح ذیل برآورد گردیده است:
به  اسفیجار  بالایی دشت  زمین  به  اصلی موسوم  از 409  فرعی  از ششدانگ پلاک 703  دانگ  1-ملک مشاعی سه 
مختصات جغرافیایی شمال شرقی ملک)y =3830375، x=432720( شمالا به کوچه باغ،شرقا به زمین ورثه حاج حسین 
جعفری،غربا به ملک ورثه حاج محمد عباسقلی وجنوبا به زمین ورثه ابوالفضل میرحسینی با داشتن یک و نیم ساعت آب از 
قنات اسفیجار)قنات پلاک 413(دارای 6 اصله درخت گردوی سربرداری وهرس شده که مساحت آن با استفاده از کاربرد 
GPS دستی در حدود 555 مترمربع به ارزش زمین 2/497/500/000)دو میلیاردو چهارصد ونود و هفت میلیون وپانصد 
هزار ریال(وارزش اشجار 160/000/000 )یکصد و شصت میلیون ریال(وارزش 1/5 ساعت آب معادل 825/000/000 
)هشتصدو بیست و پنج میلیون ریال(جمعا برابر با 3/482/500/000)سه میلیاردو چهارصد و هشتاد و دو میلیون و پانصد 

هزار ریال(معادل سیصد وچهل و هشت میلیون و دویست وپنجاه هزار تومان برآورد می گردد؛
2-ملک مشاعی سه دانگ از ششدانگ پلاک 704 فرعی از 409 اصلی موسوم به زمین پایینی دشت اسفیجار:شمالا و 
جنوبا به کوچه باغ،شرقا به باغ دیواری ورثه حاج ربیع الله رضایی وغربا به باغ مجید محبی به مختصات جغرافیایی شمال 
شرقی ملک)x=432718 ، y=3830385 (بدون اشجار با داشتن یک و نیم ساعت آب از قنات اسفیجار)قنات پلاک 413(
که مساحت آن با استفاده از کاربرد GPS دستی در حدود 760 مترمربع به ارزش زمین 3/420/000/000)سه میلیاردو 
چهارصد وبیست میلیون ریال( وارزش 1/5 ساعت آب معادل 825/000/000 )هشتصدو بیست و پنج میلیون ریال(وارزش 
اشجار 150/000/000 )یکصد و پنجاه میلیون ریال( جمعا برابر با 4/395/000/000)چهار میلیاردو سیصد و نود پنج 

میلیون ریال(معادل چهارصد و سی ونه میلیون و پانصد هزار تومان برآورد می گردد؛
3- ملک مشاعی سه دانگ از ششدانگ پلاک 558 فرعی از 409 اصلی موسوم به زمین پالیزه دشت اسفیجار،با حدود اربعه: 
جنوبا به باغ مرتضی رضایی،شمالا به نهر آب وکوچه باغ،شرقا به باغ علی شکرایی وغربا به نهر آب و کوچه باغ، به مختصات 
جغرافیایی شمال غربی ملک)x=432256 ، y=3830565 (دارای 3 ساعت و نیم ساعت آب از قنات اسفیجار)قنات پلاک 
413(درگردش 10 شبانه روز با 5 اصله درخت گردوی خشک شده یا درحال خشک شدن وتعدادی درختان گیلاس متضرر از 

کم آبی که مساحت آن با استفاده از کاربرد GPS دستی در حدود 1430 مترمربع به ارزش زمین 12/870/000/000)دوازده 
میلیاردو هشتصد وهفتاد میلیون ریال( وارزش اشجار 1/700/000/000 )یک میلیاردو هفتصد میلیون ریال(  وارزش آب 
2/100/000/000 )دو میلیارد و یکصد میلیون ریال( ،جمعا برابر 16/670/000/000)شانزده میلیاردو ششصد و هفتاد 

میلیون ریال(معادل یک میلیارد و ششصد و شصت و هفت میلیون تومان برآورد می گردد؛
4- ملک ششدانگ پلاک 679 فرعی از 409 اصلی موسوم به باغ 15 منه زمانی به مختصات جغرافیایی ضلع جنوب شرقی 
ملک)x=431950 ، y=3830327 (جنوبا به خیابان شهید علی نجفی وشرقا به کوچه باغ با داشتن یک ساعت وچهل و پنج 
دقیقه آب از قنات موسوم به قنات میوآر)قنات پلاک 412( درگردش 10 شبانه روز دارای 3 اصله درخت توت و6 اصله درخت 
گردو با قدمت بیش از 70 سال و تعدادی درختان متفرقه که مساحت آن با استفاده از کاربرد GPS دستی در حدود 855 
مترمربع به ارزش زمین 16/672/500/000 )شانزده میلیاردو ششصد وهفتاد و دو میلیون وپانصد هزار ریال( وارزش اشجار 
1/900/000/000 )یک میلیاردو نهصد میلیون ریال(  وارزش آب 1/225/000/000 )یک میلیارد و دویست و بیست و 
پنج میلیون ریال( ،جمعا برابر 19/797/500/000)نوزده میلیاردو هفتصد و نود و هفت میلیون وپانصد هزار ریال(معادل یک 

میلیارد و نهصد هفتاد و نه میلیون و هفتصد و پنجاه هزار تومان برآورد می گردد.
5- ملک ششدانگ پلاک های 557 فرعی و551 فرعی از 409 اصلی موسوم به خانه باغ دیواری مرحوم محمود آهنگربه 
مختصات جغرافیایی گوشه ضلع جنوب غربی ملک)x=431841 ، y=3830315 (جنوبا به خیابان شهید علی نجفی ،شرقا 
به کوچه گلستان،غربا به خانه اسماعیل تقی زاده وغلامعلی بهرام دارای 2 حبه آب و8 اصله گردوی با قدمت بیش از 80 سال 
و15 اصله درخت صنوبر 70 ساله و تعدادی درختان متفرقه خشک شده یا درحال خشک شدن ویک باب خانه دوطبقه کلنگی 
خشت و گلی با سقف تیرچوبی به مساحت تقریبی 100 مترمربع که مساحت آن با استفاده از کاربرد GPS دستی در حدود 
1530 مترمربع به ارزش زمین 41/310/000/000 )چهل و یک میلیاردو سیصد و ده میلیون ریال( وارزش اشجار مثمر 
وغیر مثمر 2/600/000/000 )دو میلیاردو ششصد میلیون ریال( وارزش زمین زیر بنا و ساختمان کلنگی وامتیاز آب وبرق آن 
معادل 3/500/000/000)سه میلیاردو پانصد میلیون ریال( وارزش آب 1/200/000/000 )یک میلیارد و دویست میلیون 
ریال( ،جمعا برابر 48/610/000/000)چهل و هشت میلیاردو ششصد و ده میلیون ریال(معادل چهار میلیارد و هشتصد 
وشصت ویک میلیون تومان برآورد می گردد.لازم به توضیح است که پلاک های ذکر شده برای املاک موصوف برمبنای اسناد 
رسمی ارائه شده از طرف خواهان های محترم وثبت شده در دفتر خانه شماره 16 تهران ودفترخانه شماره 3 قم وبراساس 
واملاک دستجرد  اسناد  ثبت  اداره  از  ثبتی شماره 140085630003000928 مورخ 1400/11/14 صادره  استعلام 

کارشناسی و ارزیابی گردیده است.
ماترک فوق الذکر درتاریخ 1401/03/19 وساعت 10 الی 10:3 به آدرس قم،بخش خلجستان،دادگاه عمومی بخش 
خلجستان از طریق مزایده به فروش برسد؛لذا طالبین می توانند پنج روز مانده به روز مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد 
مزایده فوق الذکر بازدید وسپس درصورت تمایل می توانند درجلسه مزایده شرکت نمایند؛قیمت پایه از مبلغ کارشناسسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند مورد مزایده واگذار می گردد.ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ 
و مابقی نیز ظرف مدت یکماه دریافت می گردد وکلیه هزینه های مربوطه به عهده برنده مزایده می باشد؛این آگهی یک نوبت 

دریکی از روزنامه های کثیر الانتشار درج میگردد.)م الف 15229(
مدیراجرای احکام دادگاه عمومی بخش خلجستان
احمدرضا تقوی

-------------------------------------------------
آگهی صورت طبقه بندی بستانکاران 

صورت طبقه بندی بستانکاران ورشکسته آقای محسن گل بهار فرزند جعفر با شماره ملی 0385143052 به شماره پرونده 
4/94-اصلی تهیه و تنظیم گردیده در اداره تصفیه امور ورشکستگی به نشانی؛ قم، خیابان ساحلی، کوچه 5 )ک دادسرا(، 
پلاک 18، طبقه سوم موجود است. اشخاص ذینفع می توانند به آن مراجعه نموده و چنانچه اعتراضی به صورت مذکور داشته 
باشند ظرف مدت بیست روز از تاریخ انتشار آگهی اعتراض خود را به شعبه ششم دادگاه عمومی حقوقی قم )دادگاه صادر 
کننده حکم توقف( بنشانی: خیابان ساحلی، جنب بازداشگاه ساحلی، دادگاه های عمومی حقوقی تسلیم نمایند؛ بدیهی 

است پس از انقضاء مدت مذکور تصمیم اداره تصفیه قطعی خواهد بود.
علی عطار
رئیس اداره تصفیه امور ورشکستگی قم 

عضو کمیسیون تلفیق بودجه  اعلام کرد؛ 
شرایطاختصاصکوپنناندرسالآینده

عضو کمیسیون تلفیق بودجه اظهار داشت: تغییر قیمت نان 
در سال آینده و اختصاص کوپن نان به عوامل مختلفی ارتباط 
دارد باید دید سال آینده ترسالی یا خشکسالی داریم و قیمت 

جهانی گندم تغییر می کند یا نه. 
جعفر قادری درباره حذف یارانه آرد به دلیل افزایش قاچاق 
گندم و آرد اظهار داشت: بحث مربوط به خروج آرد از مرزهای 
کشور نیست بحث این است که ارز یارانه ای که به گندم و آرد 
ارایه می دهیم بر کالای دیگر گرفته می شود و در نهایت قیمت 

یارانه ای آرد به صورت آزاد به مردم می رسد.
وی افزود: بحث این است که در حالی که به نهاده های دامی 
ارز یارانه ای تخصیص داده می شود اما گوشت با قیمت آزاد به 
دست مردم می رسد و ارز یارانه ای رانتی برای تولیدکنندگان و 
توزیع کنندگان تبدیل شده است. اگر ارز یارانه ای را به ماکارانی 
تبدیل کنیم در نهایت آن هم یک رانتی را برای تولیدکنندگان 

ایجاد می کند.
عضو کمیسیون تلفیق بودجه در مجلس تاکید کرد: شاید 
آرد به صورت مستقیم قاچاق نشود اما شاهد آن بودیم که آرد 
یارانه ای به ماکارانی تبدیل شده و ماکارانی با آرد یارانه ای به 
سایر کشورها صادر شده است و رانت این گونه ایجاد می شود، 

انجام  قابل  کشور  از  راحتی  به  آرد  کیسه های  خروج  وگرنه 
نیست. قادری گفت: سیاست این است که ارز یارانه ای که به 
نان داده می شود از نانوایی خارج شود و نانوا برای تولید نان 
آرد آزاد خریداری کند و دیگر رانتی در این بین ایجاد نمی شود 
که عده ای از نانواها بخواهند آن آرد را از شبکه تولید نان خارج 
کنند اما در مراحل بعدی یارانه نان به صورت مستقیم برای 
مردم واریز می شود و از سوی دیگر نانوا مابه التفاوت قیمت آزاد و 

یارانه آرد از دولت دریافت خواهد کرد.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه هدف ما 
این است که یارانه در حلقه آخر به مصرف کننده نهایی و مردم 
اختصاص پیدا کند، ادامه داد: کارخانه های تولید ماکارانی و یا 
سایر کالاهای مرتبط با آرد می توانند آرد را با نرخ آزاد خریداری 
کنند و محصولات خود را با دلار نرخ آزاد به سایر کشورها صادر 
کنند اما مصرف کننده داخلی یارانه خرید این کالاها را دریافت 

می کنند.
قادری در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه ماکارانی 
معمولا غذای قشرهای کم درآمد محسوب می شود و با حذف 
یارانه آرد شاهد افزایش چند برابری قیمت آن هستیم چرا یارانه 
آن را برای مردم در نظر نگرفته اند، گفت: یارانه ماکارانی و قیمت 

آن محل اختلاف مجلس با دولت است. ما نمایندگان مجلس 
اعتقاد داریم آردی که برای تولید ماکارانی و مصارف داخلی 
اختصاص داده می شود اگر پیش از این به عنوان آرد صنعتی 
و صنفی کیلوی آن سه هزار تومان بوده حداکثر به شش هزار 
تومان می رسید نه اینکه قیمت آن را به 18 هزار تومان افزایش 
دهند. وی افزود: ساندویچ معمولا غذای کارگران و قشرهای کم 
درآمد است اگر قرار بر این است که یارانه آرد نان فانتزی تغییر 
کند نباید اجازه دهیم قیمت نهایی نان فانتزی شش برابرشود 
ما در مجلس معتقد هستیم که یارانه نان های حجیم و ماکارانی 
نباید به صورت کامل آزاد شود و تنها یارانه آرد آن بخشی از 

ماکارانی باید به طور کامل آ زاد می شد که تولیدات آن صادر 
می شود. وی با بیان اینکه به دنبال اصلاح و بازنگری قیمت 
ماکارانی هستیم گفت: در آخرین جلسه مجلس هم کاهش 
قیمت ماکاراین را دنبال کردیم و معتقد هستیم که هم قیمت 
آرد نان حجیم و ماکارانی برای مصارف داخلی باید کاهش پیدا 
کند اما برای آرد شیرینی پزی این حساسیت را نداریم چرا که 
شیرینی کالای لوکس است. قادری درباره کوپن نان در سال 
آینده گفت: تغییر قیمت نان در سال آینده و اختصاص کوپن 
نان به عوامل مختلفی ارتباط دارد باید دید سال آینده ترسالی 

یا خشکسالی داریم و قیمت جهانی گندم تغییر می کند یا نه.



چهار شنبه-21 اردیبهشت ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 65496
ورزشی

برترین های ورزش قم در سال ١4٠٠ در همایشی که   
بزودی برگزار می شود معرفی خواهند شد. 

  هدف این همایش ایجاد  شور و نشاط در بین جامعه ورزش 
استان است.

  مراسم  امسال در دو گزینه بهترین هیات ورزشی و بهترین 
خبرنگاران  کارشناسان،  توسط   1400 سال  در  ورزشکار 
ورزشی و پیشکسوتان انجام خواهد شد و برترین  هیئت و 
ورزشکار 5 امتیاز و گزینه های بعدی به ترتیب ٣و یک امتیاز 
کسب خواهند کرد و بعد از جمع بندی امتیازها، هیئت ها و 

ورزشکاران برتر سال گذشته معرفی خواهند شد.
 نظرسنجی به صورت الکترونیکی انجام می شود و در این 
نظرسنجی ستاد برگزاری بجای معرفی گزینه ها اقدام به 
معرفی شاخصه های انتخاب برترین ها کرده تا کارشناسان 
و خبرنگاران با دست باز در این نظرسنجی به انتخاب گزینه 
برترین های  انتخاب  بپردازند. در همایش  نظر خود  مورد 
ورزش قم در سال ١4٠٠ نهاد های مختلفی چون اداره کل 
ورزش و جوانان استان ، شهرداری ؛هلال احمر استان قم، و 

همچنین رسانه های مختلف مشارکت خواهند کرد.
تجلیل از خانواده شهدای ورزشکار توسط بسیج ورزشکاران 
استان قم و برگزاری یادبود فوت شدگان جامعه ورزش بدلیل 
بیماری کرونا  از دیگر برنامه های جانبی این همایش خواهد 

بود.
کارشناسان  و  ورزشکاران  خبرنگاران،  پیشکسوتان،  از 
ورزشی می خواهیم تا با شرکت در نظر سنجی ما را در برگزاری 

همایش یاری کنند. 
در اینجا برخی نتایج نظرسنجی به صورت روزانه منتشر 

می شود:

َ 1،نام و نام خانوادگی»
 رضا ملکی

خبرنگار ورزشی
هیات اول :کشتی، افتخاراتی بی 
نظیر قهرمانان برومند این رشته در 

مسابقات جهانی و آسیایی
هیات دوم :کاراته، پویایی مجدد 

در معرفی قهرمانان کشوری و پیشنیه پر افتخار در جهانی
هیات سوم :جانبازان و معلولین حضور پر افتخار قهرمانان 
در رشته های مختلف در رقابت های جهانی وپا رالمپیک و 

مسابقات جهانی در مسیر شکوفایی قهرمانی
ورزشگار اول :علیرضا نجاتی 

ورزشگار دوم :نعمتی 
ورزشگار سوم:علی اصغر حسن زاده 

 
2،نام و نام خانوادگی:

خانم فرناز نصرتی 
و  عمومی  روابط  کمیته  رئیس 
فرهنگی انجمن ورزشی یوگا ایران، 

رئیس کمیته یوگا استان قم 
هیات اول :همگانی 

هیات دوم :جانبازان و معلولین 
)ناشنوایان(

هیات سوم :بدمینتون 
ورزشگار اول :خانم خلیلی، هندبال 

ورزشگار دوم :الناز قاسمی 
ورزشگار سوم :ستایش رضایی 

3،نام و نام خانوادگی سید محمد حسن موسوی 
دبیر هیات تیراندازی با کمان 
هیات اول :تیراندازی با کمان

هیات دوم :کاراته 
هیات سوم :ورزشهای رزمی 

ورزشگار اول :رضا دهپرور 
ورزشگار دوم :محمد حسین صادقی اصفهانی 

ورزشگار سوم :جواد رضایی 

4،نام و نام خانوادگی :
محمد فاضلی 

بو  لیک  :فول  ورزشی  رشته 
لسنیک

هیات اول :بدمینتون 
هیات دوم :بسکتبال 

هیات سوم :جانبازان و معلولین 
ورزشگار اول :خانم فاطمه خلیلی 

ورزشگار دوم :اصغر حسن زاده 
امیرحسین جدی 

5،نام و نام خانوادگی :مهدی رستکار 
بارزس پزشکی ورزشی 

هیات اول :جودو 
هیات دوم :کشتی 

هیات سوم :شنا
ورزشگار اول :نجاتی 

ورزشگار دوم :محبی )جودو ( 

6،نام و نام خانوادگی:
 عباس اصفهانیان

خبر نگار
هیات اول :کشتی
هیات دوم :والیبال
هیات سوم :فوتبال

خلیلی  :خانم  اول  ورزشگار 
هندبال

ورزشگار دوم :امیر حسین جدی )فوتبال(
ورزشگار سوم :گلستانی

۷،نام و نام خانوادگی :پیمان نظری
مدیر روابط عمومی هیئت کاراته قم 

هیات اول :کاراته 
هیات دوم :کشتی 

هیات سوم :هندبال 
ورزشگار اول :نعمتی، کاراته 

ورزشگار دوم :علیرضا نجاتی، کشتی 

8،نام و نام خانوادگی :علی بمانی
رشته ورزشی، کاراته 

هیات اول :کاراته 
هیات دوم :شطرنج 

هیات سوم :همگانی 

۹،نام و نام خانوادگی :محسن جعفری 
مربی کاراته 

بهترین هیات :کاراته 
بهتـرین ورزشگار :محمود نعمتی 

10،نام و نام خانوادگی :
سید علی خلیلی 

مربی کاراته 
هیات اول :کاراته 

هیات دوم :کشتی 
ورزشگار اول :محمود نعمتی 

ورزشگار دوم :علیرضا نجاتی 

11،نام و نام خانوادگی :ابوالفضل پرند
پیشکسوت کاراته 

کاراته 
محمود نعمتی 

12،نام و نام خانوادگی :علی بهلولی
مسؤل بسیج ورزشکاران )بسکتبال(

هیات اول:وشوو
هیات دوم:کشتی 

هیات سوم :تکواندو
ورزشگار اول:حسینی جد

ورزشگار دوم:مهدی گلستانه 
ورزشگار سوم :علیرضا نجاتی

13،نام و نام خانوادگی :خانم زهرا زارعی
رشته ورزشی پارونه برداری

هیات اول:جانبازان و معلولین 
هیات دوم:بدمینتون 

14، نام و نام خانوادگی :
سید محمد سید ابراهیمی 

خبرنگار ورزشی 
هیات اول :جانبازان و معلولین 

هیات دوم :کشتی 
هیات سوم :بسکتبال 

ورزشگار اول :حسین گلستانی 
ورزشگار دوم :علیرضا نجاتی 

ورزشگار سوم :خانم فاطمه خلیلی 

15نام و نام خانوادگی :مجید شکوری 
مربی شنا جانبازان 

هیات اول :شنا 
هیات دوم :بسکتبال 

هیات سوم :جانبازان و معلولین 

بازتاب نظر سنجی برترین های ورزش قم در سال ١400 مهاجمی که برای پنجمین بار برای استقلال موفق به گلزنی شد

سومیننجاتِشماره۲۳
بهآرماناحترامبگذارید

»آرمان رمضانی« برای پنجمین بار با لباس استقلال موفق به گلزنی شد و یک بار 
دیگر نقش فرشته نجات را برای »فرهاد مجیدی« بازی کرد.

براساس این گزارش ؛آرمان رمضانی مهاجم بلندقامت استقلال در دقیقه 75 
بازی برابر شهرخودرو به جای ارسلان مطهری وارد زمین شد و بعد از 2 اثر بسیار 
خوب، در دقیقه 88 با شوتی سرکش در دهانه دروازه، فرهاد مجیدی را از تساوی 
خانگی مقابل تیم قعرنشین لیگ نجات داد و به سه امتیاز حیاتی رساند. سه امتیازی 

که می تواند حکم یک قهرمانی را برای تیم آبی پوش پایتخت داشته باشد.
رمضانی در نیم فصل دوم لیگ بیستم از پرسپولیس به استقلال آمد. با وجود 
اینکه مجیدی نیز مانند یحیی به او زمان زیادی برای خودنمایی نداد اما این مهاجم 
ماسالی موفق شد در برهه های مختلف گل های مهمی را برای استقلال به ثمر 

برساند که گل اخیر مقابل پدیده، پنجمین گلش بود.
اولین گل رمضانی برای استقلال در هفته بیستم لیگ بیستم بود. جایی که او در 
دقیقه 95 گل پیروزی بخش مقابل صنعت نفت را به ثمر رساند و تیمش را به برد یک 

بر صفر نائل کرد.
رمضانی هفته بعد بازهم برای استقلال گلزنی کرد. او در ورزشگاه آزادی زننده گل 
اول تیمش به شهر خودرو بود. گلی که در دقیقه 48 به ثمر رسید و آبی ها از حریف 

خود پیش افتادند. در ادامه مهدی قایدی موفق شد فاصله را 2 برابر کند.
رمضانی در این فصل به گلزنی ادامه داد. او در مرحله یک شانزدهم نهایی جام 
حذفی مقابل نود ارومیه به عنوان نفر تعویضی به میدان وارد شد و در دقیقه 88 

تیمش را به گل تساوی رساند. در ادامه استقلال برنده بازی در ضربات پنالتی شد.
گلزنی های رمضانی ادامه پیدا کرد. او در هفته یازدهم لیگ برتر در مشهد گل سوم 
استقلال به پدیده را به ثمر رساند تا نشان دهد چه تبحر ویژه ای در گلزنی به این تیم 
دارد. آرمان حالا یک بار دیگر و در بازی برگشت توانست گلی سه امتیاز بزند و بازهم 

این گل در دقیقه 88 به ثمر رسید؛ درست مانند بازی با نود ارومیه.
آرمان در لیگ بیست و یکم به اندازه لیگ بیستم گل زده ولی با احتساب گل جام 
حذفی از آمار گلزنی در فصل قبلی پیشی گرفت. آمار گلزنی او می توانست به مراتب 
بهتر از این باشد اگر فرهاد مجیدی بیشتر به این بازیکن میدان می داد. رمضانی به 
مراتب کمتر از رودی ژستد به کار گرفته شده اما مهره ای مثمر ثمر در اکثر اوقات 
بوده است. به نظر می رسد باید به این مهاجم 29 ساله بیشتر احترام گذاشته شود. 

بازیکنی که با شماره 23، برای سومین بار استقلال را نجات داد.
 

 دبیرکل فدراسیون فوتبال: 

بازیباکاناداتقریباقطعیشدهاست
 دبیرکل فدراسیون فوتبال گفت: در فیفادی پیش رو سه بازی خواهیم داشت و 

دیدار دوستانه با کانادا تقریبا قطعی شده است.
حسن کامرانی فر در گفت وگویی تلویزیونی در خصوص بازی های دوستانه تیم 
ملی فوتبال کشورمان اظهار داشت: با دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی در این 
خصوص هماهنگ هستیم و کارها را پیش می بریم. امروز تقریبا قراردادمان نهایی 
شده و در یکی دو روز آینده به صورت قطعی اعلام می شود.  وی ادامه داد: انشاالله 
تیم ملی شرایط خوبی برای فیفادی اول همراه با چند بازی دوستانه خواهد داشت. 
این فیفادی از خرداد ماه شروع می شود و به مدت 14 روز فیفادی خواهیم داشت و 
امیدوارم دو تا سه بازی در این زمان داشته باشیم. ما احتمالا در دو کشور اردو داشته 
باشیم. ابتدا به یک کشوری غیر از قطر می رویم و بعد از آن به قطر خواهیم رفت. 
دبیرکل فدراسیون فوتبال کشورمان بیان کرد: احتمالا تا کانادا خواهیم رفت و به قطر 
برمی گردیم. استادیوم بازی با کانادا هم تقریبا قطعی شده اما اگر اجازده بدهید فردا 
یا پس فردا به صورت قطعی اعلام خواهیم کرد. با دو کشور دیگر هم صحبت کردیم 
تا در کانادا با آن ها بازی کنیم.     کامرانی فر در مورد محل برگزاری دیدار پرسپولیس 
و سپاهان گفت: با توجه به اینکه پرسپولیس میزبان این بازی بوده، چند شهر 
پیشنهاد داده اما جاهایی که پیشنهاد داده شده، مورد قبول مسوولین واقع نشده 
است. منتظریم باشگاه پرسپولیس شهر جدیدی را پیشنهاد دهد.  وی ادامه داد: 
هر کجا پیشنهاد داده شده، نامه نگاری آنها انجام شد. اینکه شهرها میزبانی را قبول 
نمی کنند، دست ما نیست. کرج با توجه به نزدیک به تیم میزبان شاید انتخاب نشود.  
دبیرکل فدراسیون فوتبال کشورمان در مورد مبنای برتری تیمی در جدول لیگ برتر 
گفت: چند ماه پیش مصوبه هیات رییسه به سازمان لیگ ارسال شده و آنها نیز به 
باشگاه ها ابلاغ کردند. به دلیل اینکه در هفته های آخر لیگ ها، تفاضل گل برتری 
تیم ها را مشخص می کرد، یک مقداری شرایط ناعادلانه رقم می خورد و یک تصمیم 
خوبی گرفته شد که در صورت تساوی امتیازها، بازی رو در رو حساب می شود و بعد 
از آن تفاضل گل. گل زده و خورده در خانه حریف نیز حساب نمی شود.  کامرانی فر 
تصریح کرد: یک سری قوانین وقتی تغییر می کند، با چالش هایی روبرو است.     وی 
درمورد پیراهن تیم ملی فوتبال کشورمان نیز گفت: دو روز دیگر فراخوان پیراهن تیم 

ملی به پایان می رسد و خبرهای خوبی در این خصوص در راه است. 

آبی ها در آستانه ماندگار شدن؛

استقلالپساز16سال
رکوردخودشراشکست

تیم فوتبال استقلال که شانس اول قهرمانی در بیست و یکمین دوره لیگ برتر 
است با پیروزی که برابر تیم انتهای جدولی کسب کرد، رکورد خودش را پس از 16 
سال شکست و در آستانه رکوردهای دیگر قرار گرفت. براساس این گزارش، تیم 
فوتبال استقلال با هدایت فرهاد مجیدی در حال سپری کردن فصلی رویایی است. 
آنها نه تنها صدرنشین لیگ برتر در هفته بیست و ششم با داشتن بیشترین شانس 
قهرمانی در این فصل هستند، بلکه در آستانه ثبت چندین رکورد منحصر به فرد در 
تاریخ ادوار لیگ برتر به نام خود می باشند. آبی پوشان که تنها تیم بدون شکست 
لیگ با کمترین گل خورده هستند، با پیروزی برابر شهرخودرو به امتیاز 60 رسیدند 
که این بالاترین امتیازی است که آنها در لیگ های 16 تیمی به دست آورده اند تا 
این بهترین عملکرد آنها در همه ادوار لیگ برتر باشد. پیش از این بهترین عملکرد 
آبی پوشان به فصل 85-84 باز می گشت که با هدایت امیر قلعه نویی و کسب 59 
امتیاز به مقام قهرمانی رسیده بودند؛ که با رسیدن این تیم به امتیاز 60، نه تنها 
استقلال پس از 15 سال رکورد خودش را بهبود بخشید، بلکه فرهاد مجیدی هم 
توانست عملکرد بهتری نسبت به امیر قلعه نویی به جای گذاشته و نام خودش را به 
عنوان امتیاز بگیر ترین مربی در یک فصل ثبت کند. تیم فوتبال استقلال در فصل 
85-84 با 16 پیروزی، 11 مساوی و 3 شکست موفق به کسب 59 امتیاز شده بود 
تا در رقابتی فشرده با پاس تهران و یک امتیاز بالاتر از این تیم قهرمان پنجمین دوره 
از مسابقات لیگ برتر شود.  دومین عملکرد برتر استقلال در فصل های 16 تیمی نیز 
که هم اکنون به رده سوم تنزل پیدا کرده، به فصل 84-83 با هدایت قلعه نویی باز 
می گردد که در آن فصل 58 امتیاز به دست آورده بودند. استقلالی ها این ظرفیت 
کسب 12 امتیاز دیگر تا پایان فصل را دارند که این ظرفیت به آنها این فرصت را 
می دهد تا از رکورد 67 امتیازی خودشان در فصل 92-91 که در لیگ 18 تیمی به 

دست آمد و با آن قهرمان شدند را هم بشکنند.

ایمان /  گفت و گو / رضا ملکی

فوتبال قم درپنجاه سال گذشته خود دروازه بانان شایسته 
ای را رونمائی کرده است که هرکدام از آنان صاحب ویژهگی 
فوتبال  میدان  از  خارج  و  سبز  مستطیل  درون  خاص  های 
وقفس  بودند  الگو  وکردار  ورفتار  دراخلاق  آنان  بودند.اغلب 
توری دروازه ها همواره مردانی را به جامعه معرفی می نمود که 
درمسیر اخلاقی جایگاه معتبری درنزد دوستداران فوتبال قم 

داشته و دارند.
به سراغ یکی دیگر از گلهای دروازه بانی قم میروم پسر بلند 
بالا و شایسته دیروز فوتبال قم که درمهربانی واخلاق سرآمد بود 
وبا کارهای نیک وشایسته اش همواره مورد وثوق اهالی فوتبال 
ولایت قرار میگرفت او کسی نیست جز ابوالفضل نیکوئی دروازه 
بانی که اگر امکانات مالی و اقامتی داشت می توانست راحت 

یکی از دروازه بانان برجسته ایران باشد.
آغاز فوتبال از دوران راهنمایی 

خیابان امام،جنب شرکت نفت زادگاه ابوالفضل است او می 
گوید هیچ اشتیاقی در دوران کودکی به فوتبال نداشتم در 
دوران مدرسه راهنمائی یک روز در زنگ ورزش تیم  کلاسمان 
گلر نداشت واستاد حسن گائینی دروازه بان موفق آن زمان 

فوتبال قم از من خواست درون دروازه قرار گیرم.
این آغاز راهی بود که حدود ٣٠ سال مرا در مستطیل سبز 
عاشق ساخت تا با انتخاب پست سخت دروازه بانی بتوانم 
مسیر فوتبالی خود را ادامه دهم.ابوالفضل نیکوئی 5٣ سال 
از خداوند تبارک وتعالی عمر گرفته اما هنوز که او را می نگری 
شادابی واندام مناسب نشان میدهد که همچنان در مسیر 
آموزشگاههای  منتخب  درتیم  گوید  می  او  دارد  قرار  ورزش 
راهنمائی ومتوسطه درخششی بی نظیر داشتم و عنوانهای 
قرار  من  درکارنامه  مرکزی  استان  آموزشگاههای  قهرمانی 

گرفت.
خیلی زود مورد توجه مربیان خوبم استاد دلکش وتجویدیان 
قرار گرفتم ودرتیم جوانان وامید قم توانستم بازیهای خوبی را 
به نمایش گذارم.جز 4٠ نفر منتخب تیم ملی امید شدم اما 
نداشتن پارتی واینکه اصلا نگاهی به ما نمی کردند جز خط 

خورده های مسیر اول بودیم.به تیم خوب هنگ رفتم استاد 
بود  تیم کشیده  ابوالفضل رسولی زحمات بسیاری رادراین 
سالها دربدنه این تیم خاطرات باشکوهی را در دو زمین تختی 

وحیدریان رقم زدیم.
در زمان خدمت هم به تیم خوب وحدت رفتم و جز منتخبین 
نیروهای مسلح شدم اگر امکانات ماندن را داشتم خیلی زود 

می توانستم جز دروازه بانان مطرح تهران باشم اما این آرزو 
هیچگاه به باور نرسید.مربیان خوبی داشتم که اصول اولیه 
دروازه بانی را تحت آموزش این عزیزان در زمینهای خاکی 7٢ 
تن وهلال احمر قرار گرفتم.درتیم منتخب بسیج و منتخب 
خود  عمر  از  بسیاری  وسالهای  داشتم  عضویت  قم  فوتبال 
را مصروف این رشته دوست داشتنی نمودم که از این بابت 

خداوند بزرگ را شاکرم.
مدیریت تیمهای شایسته قمی

با خداحافظی از دنیای فوتبال وبرای اینکه درکنار رشته مورد 
علاقه ام باشم مدیریت تیمهای اسوه،هلال احمر ارم کیش و 
صبای نوین را در مسابقات کشوری به عهده داشتم.اینقدر این 
عشق افزون بود که بعضا از جیب هم خرج کردم تا درسفر های 
مختلف به نقاط کشور با کمبود منابع مالی مواجه نباشیم اما 

اینکه قدر تو را بدانند واز تو حمایت کنند.
سالها عمر خود را در راه مدیریت این تیمها سپری کردم 
اما الآن میبینم که از زندگی خیلی عقب افتاده ام وبه ناچار 
و  بروم  ساز  و  ساخت  دنیای  به  تا  نمودم  مکان  نقل  قم  از 
رامسر  زیبای  که درمنطقه  را شاکرم  منان  الآن هم خداوند 
مشغول ساخت و ساز هستم وخوشبختانه توانستم اندکی از 

کمبودهای مالی گذشته را جبران نمایم.
حرف آخر

ابوالفضل نیکوئی که بعنوانی شاگرد من محسوب میشد 
ویژه گیهای بسیار عالی رادرون دروازه داشت قامت بلند او 
روی توپهای ارسالی از جناحین بهترین امکان را به او میداد 
که حاکم محوطه هیجده قدم باشد شیرجه هائی بسیار عالی 
داشت.نترس و بی باک بود ودرکنارش اخلاق نیکو نام او را 
همواره مورد احترام قرار میداد او می گوید آقا بنویسید فوتبال 

قم حمایت شود.
چند نفر آمدند بعنوان اسپانسر اما عطای کار را به لقایش 
بخشیدندتنگ نظریها هنوز هم وجود دارد بخاطر این از قافله 
فوتبال ایران عقب هستیم فوتبال قم درحال حاضر محلی از 
اعراب در فوتبال کشور ندارد.چرا می بایستی اینگونه باشد 
،تقصیر از دانش مربیان است یا کمبود بودجه باعث این فقر 
شده است به هر حال می بایستی فکر چاره ای بود ودردهای 

بزرگ فوتبال قم را درمان کرد.
وی در پایان ضمن تشکر از روزنامه وزین ایمان سپاسی ویژه 
داشت از همسر فداکار و گرانقدرش و فرزندان برومندش که 
سالها دوری از او را تحمل نموده اند و از همه کسانی که در راه 
تعلیم و پرورش او درمسیر فوتبال و اخلاق نقش داشتند تشکر 

خود را نثار وجود گلشان نمود.

ابوالفضل نیکوئی دروازه بان بلند بالا وشایسته فوتبال قم:

تنگنظریهامانعپیشرفتفوتبالقمشدهاست

مسعوداقبالی: 

اوضاعنابسامانفوتبالهدیهافرادسودجوومنفعتطلباست
 کارشناس فوتبال ایران با تاکید بر اوضاع نابسامان این فدراسیون گفت: از 
آقایانی که دنبال سهم خواهی در این فدراسیون هستند می خواهم بروند و با 

خداحافظی خود شان و منزلت فوتبال را حفظ کنند.
مسعود اقبالی افزود: متاسفانه فدراسیون فوتبال ما آنقدر خار و خفیف 
شده که آقایانی که تا دیروز جایگاهی در فوتبتل نداشتند برای این مجموعه 
تصمیم می گیرند و به دنبال حل مشکلات این رشته هستند. این افراد 
شرایط اسف باری را برای فوتبال ایران به وجود آوردند که باعث شرمساری و 

خجالت است و امیدوارم هر چه زودتر از فوتبال ایران بروند. 
وی ادامه داد: البته این افراد به دنبال منافعی هستند و تا به آن نرسند 
رییسه  هیات  در  امروز  که  افرادی  برخی  نمی دارند،  بر  فوتبال  از  دست 
فدراسیون فوتبال قرار گرفته اند در حد و اندازه های فوتبال ایران نیستند و 

با رفتارهای خود نشان دادند هیچ شناخت مدیریتی و تشکیلاتی ندارند.
مربی اسبق استقلال تصریح کرد: معضلات بسیاری داریم که در سال 
منتهی به جام جهانی باید حل شود اما این آقایان به دنبال سهم  خواهی و 
رسیدن به منافع شخصی خود هستند. کار که نمی توانند بکنند پس دردسر 
هم برای فوتبال به ارمغان نیاورند. همه کشورهایی که به جام جهانی رفته اند 
درگیر مراحل آماده سازی خود هستند اما این آقایان به فکر سود و زیان خود 

بوده و فقط می خواهند از این سفره پر زرق و برق سودی ببرند.
مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا تاکید کرد: با تدابیر همین افراد، امروز 

فردا  پیچیده ای شده که نمی دانیم  ما درگیر کلاف  فوتبال  و  فدراسیون 
چه بلایی سرمان می آید. متاسفانه برخی از این آقایان فقط دنبال منافع 
شخصی خود بوده و به دنبال آن هستند تا با رایزنی، پست های بهتر و 

بالاتر بگیرند. البته در این میان از نعمات فیفا و سفره چربی که در آستانه 
جام جهانی پهن شده نیز بی نصیب نخواهند ماند اما یادشان نرود که باید 

روزی پاسخگو باشند.
برخی اعضای هیات رئیسه در حد و اندازه های فوتبال نیستند

اقبالی گفت: این همه هرج و مرج در فدراسیون فوتبال برای چیست؟ چرا 
همان آقایانی که ادعای دلسوزی دارند در رفتار و کردارشان تعهد و مسئولیت 
پذیری را نمی بینیم؟ متاسفانه روز به روز هم شرایط بدتر می شود و اگر همین 
روند ادامه داشته باشد باید قبول کنیم که به سمت نابودی حرکت می کنیم. 
انگیزه آن آقایی که آتش به خرمن فوتبال ایران می زد فقط یک چیز است، 
این افراد می خواهند از سکوی فوتبال ایران پرش بلندی داشته باشند تا به 

منافع بیشتر برسند و در این راه از هیچ کوششی هم دریغ نخواهند کرد.
این  صندلی  برای  روزی  شد:  یادآور  فوتبال  فدراسیون  کارشناس  این 
فدراسیون ارج و قربی قائل بودیم اما امروز کار به جایی رسیده که یکی از 
اعضای هیات رئیسه می گوید من این صندلی را نمی خواهم! صحبت من با 
آنهایی است که فکر می کنند مردم و افکار عمومی متوجه اعمال و رفتارشان 
نیست، لطف کنید بروید و فوتبال را به اهلش واگذار کنید. این فوتبال نیاز 
به مدیری دلسوز دارد که منافع ملی را به منافع شخصی ترجیح دهد نه این 
که فقط خودش را ببیند و برای رسیدن به آن تیشه به ریشه ورزش بزند اما 

متاسفانه تعداد کنی از اعضای هیات رییسه چنین ویژگی را ندارند.
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احمدی تحلیل گر سیاست خارجی: 

سفرهماهنگکنندهبرجامبهتهرانبراییافتن»راهحلمیانه«است
یک تحلیل گر سیاست خارجی گفت: قطعا طولانی شدن 
هر پروسه مذاکراتی، اعم از داخلی و خارجی، آسیب زاست. 
دگرگون شدن شرایط، تغییر دولت ها، تغییر در صف بندی قوا 
در سطح بین المللی و منطقه ای و نیز وارد معادله شدن برخی 
فاکتورهای جدید مثل فاکتور افکار عمومی داخلی و بین المللی 
و لو رفتن برخی نکات که باید محرمانه بماند و ... از عواملی 

هستند که ممکن است محاسبات طرف ها را دگوگون کنند. 
کوروش احمدی در گفت وگو ایلنا، در پاسخ به این سوال که 
انریکه مورا روز سه شنبه وارد تهران شد  تا از روز چهارشنبه تا جمعه 
دیدارهایی را در کشورمان داشته باشد، این سفر به درخواست 
آقای بوررل انجام می شود و گفته شده به نوعی اتمام حجت 
محسوب خواهد شد، سناریوهایی که هماهنگ کننده برجام 
پیش روی ایران قرار خواهد داد چیست و آیا قابل پیش بینی 
است که این آخرین تبادل پیام با ایران باشد، گفت: فکر می کنم 
برای پاسخ به این سوال در درجه اول باید بر اظهارات جوزپ 
بورزل توجه کنیم؛ وی هفته گذشته در مصاحبه ای با فایننشال 
تایمز کلیاتی را در مورد اهدافش از فرستادن انریکه مورا به تهران 
بیان کرد.  وی گفت هدف او در این مقطع زمانی یافتن »راهی 
میانه« برای شکستن بن بست بر سر مهمترین مانع باقی مانده، 
یعنی خروج سپاه از لیست FTO )گروه های تروریستی خارجی 

آمریکا( است.
اروپا  اتحادیه  خارجی  سیاست  مسئول  داد:  ادامه  وی 
همچنین گفت وضع موجود نمی تواند برای همیشه ادامه یابد. 
وی همچنین اطلاع داد که تا حداکثر ممکن مذاکراتی در این 
مورد با وزیر خارجه آمریکا داشته اما نتیجه ای از آن حاصل 
نشده و اکنون این پرونده روی میز بایدن است. لذا می توان 
هدف اصلی مورا از آمدن به ایران را بررسی امکان یافتن »راه 

حل میانه« مد نظر بورل در مورد لیست FTO دانست. این راه 
حل میانه ظاهرا این است که سپاه از لیست FTO حذف و سپاه 
قدس به آن لیست اضافه شود. می دانیم که سپاه در آوریل 
2019 به لیست FTO اضافه شد و سپاه قدس در 2007 به 
لیست SDGT اضافه شده بود؛ لیستی که بر خلاف FTO که 
در کنترل وزارت خارجه آمریکا است، توسط وزارت خزانه داری 

کنترل می شود.
طولانی شدن هر پروسه مذاکراتی، اعم از داخلی و 

خارجی، آسیب زاست 
وی افزود:  در مورد اینکه آیا اقدام بوررل در حکم نوعی اتمام 
حجت هم است یا نه، می توان از عبارت »تیر آخر« که بوررل در 
مصاحبه بکار برده، چنین نتیجه ای گرفت. همچنین می توان 
با استناد به گفته او درهمین مصاحبه مبنی بر اینکه »قصدی 
برای دادن اولتیماتوم به ایران وجود ندارد«، قصد اتمام حجت را 
رد کرد اما اگر از این سفر چیزی حاصل نشود و بن بست ادامه 
یابد، می توان تصور کرد که حداقل در این مرحله و با توجه به 
شرایط خاص داخلی در ایران و آمریکا و شرایط بین المللی مثل 
جنگ اوکراین در این دوره، بن بست قطعی شود و لازم باشد 
که منتظر شرایطی متفاوت در آینده برای از سرگیری تلاش ها 

بمانیم.
این تحلیل گر ارشد روابط بین الملل در پاسخ به این سوال که 
با توجه به طولانی شدن روند مذاکرات، بسیاری از مباحثی که 
اصل بر محرمانه بودن آن ها تا زمان توافق نهایی بود، آشکار شد 
و همین امر هم موجب شده که امروز موضوعی مانند خروج 
سپاه از لیست FTO به عنوان خط قرمز ایران مطرح شود، به 
طور کلی این طولانی شدن مذاکرات چه صدماتی به توافق 
احتمالی زد و آیا این صدمات برای دستیابی به توافق قابل 

جبران است، گفت: قطعا طولانی شدن هر پروسه مذاکراتی، 
اعم از داخلی و خارجی، آسیب زاست. دگرگون شدن شرایط، 
تغییر دولت ها، تغییر در صف بندی قوا در سطح بین المللی و  
منطقه ای و نیز وارد معادله شدن برخی فاکتورهای جدید مثل 
فاکتور افکار عمومی داخلی و بین المللی و لو رفتن برخی نکات 
که باید محرمانه بماند و ... از عواملی هستند که ممکن است 

محاسبات طرف ها را دگوگون کنند.
وی افزود: وقتی فرصتی برای انجام کاری فراهم می شود، 
باید به فوریت آن را غنیمت شمرد. چرا که به دلایلی که گفتم 
این فرصت ها معمولا بسیار زودگذر هستند و به سرعت فوت 
شناخت  حکمرانی،  مهارت های  از  یکی  اصولا  می شوند. 
فرصت ها و استفاده به موقع از آنهاست. در این مورد ما هیچ 
سابقه خوبی نداریم تا آنجا که گفته می شود ایران هیچ فرصتی 

برای از دست دادن فرصتی از دست نمی دهد.
این کارشناس مسائل سیاست خارجی ادامه داد:  در همین 
ارتباط لازم به ذکر است که در حال حاضر جنگ اوکراین فرصتی 
بسیار مناسب برای ایران فراهم کرده است. اکنون که غرب نیاز 
به سوخت دارد، برجام با شرایط بهتری برای ایران می تواند 
احیا شود. بعلاوه، باید در نظر داشت که روسیه در اوکراین تا 
هم اکنون هیچ نمایش قابل توجهی نداشته و این جنگ ضعف 
های ساختاری نظام روسیه را بر آفتاب افکنده است. احتمال 
اینکه با گذشت زمان شاهد نمایش بسیار ضعیف تری از سوی 
روسیه در اوکراین باشیم و ارتش و اقتصاد روسیه از این وادی 
بسیار ضعیف تر خارج شوند، بسیار بالا است. لذا با توجه به 
چنین دورنمایی بسیار به سود ایران است که تا این فرصت از 
دست نرفته، اقدام به احیای برجام کند و خیلی گرفتار جزئیات 

غیر مهم نشود.

شکست قطعی برجام می تواند موجب افزایش 
تنش در منطقه شود

احمدی همچنین در پاسخ به این سوال که امیر قطر پایان این 
ایران خواهد داشت که »العرب«  به  آینده سفری  یا هفته  هفته 
مدعی شده شیخ تمیم پس از تهران عازم اروپا و آمریکا خواهد شد،  
آیا تلاشی برای حفظ برجام از سمت قطر آغاز شده و امکان دارد 
قطر درخواستی از ایران دریافته کرده که وارد این پروسه شده است، 
گفت: ضمن اینکه در جریان سفر امیر قطر به تهران قاعدتا راجع 
به برجام نیز صحبت خواهد شد اما روشن نیست که آیا طرفین 
خواستار ایفای نقشی از سوی قطر در این مورد باشند. در شرایطی 
که ایران مستقیما با مسئول سیاست خارجی اروپا در تماس است و 
سفر مورا هم در پیش است، دلیلی ندارد که ایران علاقه مند به ایفای 
نقشی در این رابطه از سوی قطر یا هیچ کشور دیگری در منطقه 
باشد. وی ادامه داد: بطور کلی نقش دادن به کشورهای منطقه که 
رقبای واقعی ما هستند، برای وساطت بین ایران آمریکا در حکم 
دادن امتیاز بی دلیل به آنها است. در شرایطی که ایران خود با اروپا 
در تماس است و از طریق اروپا با آمریکا تماس دارد، نیازی و واسطه 
شدن کشور ثالثی نیست. البته در قضیه مبادله زندانیان، نیاز به 
لجستیک می تواند توجیه کننده نقش داشتن برخی از کشورهای 
همسایه باشد. اما برای مذاکرات سیاسی دلیلی برای این کار وجود 
ندارد. این دیپلمات پیشین در پاسخ به این سوال که گفت وگوهای 
ایران و عربستان پس از فراز و نشیب های فراوان به دستیابی به نتیجه 
نزدیک شده و می دانیم که موضوع مذاکرات وین و این واقعیت که 
کشورهای عربی احیای برجام را یک فرض می دانند،  شکست 
قطعی احتمالی مذاکرات وین چه تاثیری بر این پروسه کاهش تنش 
منطقه ای خواهد داشت، گفت: کشورهای عربی مانند عربستان و 
امارات با شرایط خودشان احیای برجام را مطلوب می دانند. آن ها 

 FTO به عنوان مثال به نظر می رسد که نه تنها مخالف حذف سپاه از
هستند، بلکه در این رابطه همراه با اسرائیل، آمریکا را در این رابطه 
تحت فشار قرار داده اند. وی افزود:  آن ها ادعاهایی در مورد آنچه 
»شبه نظامیان متحد ایران« در برخی کشورهای منطقه می نامند، 
دارند و مدعی اند که این شبه نظامیان توسط سپاه مدیریت می 
شوند. در رسانه های عربی مطرح است که به این دلیل حذف سپاه 
از لیست مذکور را به معنی کاهش بیشتر تعهد آمریکا نسبت به 
حفظ امنیت خود تلقی خواهند کرد و در این صورت بیش از پیش 
بر گسترش رابطه با اسرائیل و توسعه ابعاد امنیتی این رابطه متمرکز 
خواهند شد. در مجموع، به نظر می رسد که شکست قطعی برجام 
می تواند موجب افزایش تنش در منطقه شود و در نتیجه اثراتی 

منفی بر روند تنش زدایی بین ایران و عربستان داشته باشد.

نقد هاشمی طبا بر سخنان رئیسی : یارانه نقدی مُسکن است

اینسیاستخارجیبابهبودمعیشتمردم،سازگارنیست
دولت رئیسی بیش از دولت های گذشته و با سرعت روند آزادسازی قیمت ها و حذف یارانه ها را در پیش گرفته 
است. سیاستی که فعلا با افزایش قیمت گندم و آرد پیش گرفته شده و به تمامی کالاهای مصرفی و خدماتی 
خواهد رسید و بار آن بر دوش مردم افتاده است. ابراهیم رئیسی در گفت وگوی تلویزیونی به مردم وعده پرداخت 
یارانه نقدی تا 400 هزار تومان را داد که سریعا در حساب سرپرست خانوارها قرار گرفت. اما در صحبت های رئیسی 
درباره این که تورم، گرانی و آزادسازی قیمت ها تا کجا پیش خواهد رفت، خالی بود. مصطفی هاشمی طبا که در 
کارنامه خود، معاونت رئیس جمهور و سابقه اجرایی طولانی مدت در دولت ها داشته ،هشدار می دهد با ادامه 
سیاست های کنونی دولت ،تورم بالایی در انتظار کشور است . وی در ریشه یابی مشکلات موجود می گوید : وقتی 
کشوری مصرفی است باید مراودات خود را با کشورهای دیگر سامان دهد اما کشورمان به دلیل روحیه انقلابی گری 

با قدرت های دنیا سازگار نیست
گفت وگوی خبرآنلاین با مصطفی هاشمی طبا را بخوانید:

روشی که دولت برای آزادسازی قیمت ها و حذف یارانه های کالاهای اساسی در پیش گرفته را چگونه 
ارزیابی می کنید؟

مشکل ما این است که یک کار را می گیریم و کارهای دیگر را رها می کنیم. ما کشوری انقلابی هستیم که در دنیا 
تابع کشورهای دیگر نیستیم و فشار بسیاری برای اتخاذ این سیاست بر ما وارد شده است. اما در داخل کشور در 
راستای آن سیاست چگونه اقدام می کنیم؟ آزادسازی قیمت ها در کشور ما باید تابع یک نظام مشخص اقتصادی 
باشد. باید رابطه خود را با دنیا تعریف کنیم و ببینیم در چه مواردی دچار مشکل هستیم و چگونه می خواهیم زندگی 
کنیم تا زمانی که این هویت را تعریف نکنیم، یک زمانی قیمت ها کنترل می شود و باری دیگر قیمت ها آزاد می شود.
اگر قصد آزادسازی است با این سیستم اقتصادی نمی توان آن را انجام داد. نمی شود که آزادسازی قیمت انجام 
داد و از آن طرف کنترل بر قیمت ها داشت. آزادسازی قیمت ها نیاز به یک رقابت آزاد در کشور دارد و رقابت آزاد نیاز 

به آزاد بودن واردات و صادرات و تعادل بین آنها دارد. وقتی هر دوره یک سیاست را پیش گرفته می شود، نمی توان 
واردات و صادرات و تولیدات با کیفیت داشت. مگر این که بخواهیم مقطعی عمل کنیم. مشکلات ما ریشه ای است 
و نمی توان با انجام کارهای مقطعی بتوان موفق شد.در آزادسازی قیمت ها تعزیرات نباید وجود داشته باشد و قیمت 
درج کردن وجود ندارد. آزادسازی قیمت ها به معنای این است که در عرضه و تقاضا، قیمت ها توسط بازار تعیین 

می شود و این صحبت های قابلیت عملیاتی شدن ندارند.
در این مسیر رفاه و معیشت مردم چگونه تامین می شود؟

باید بگویم خود من طرفدار حضور انقلابی در جهان هستم و محافظه کاری و سازش با کشورهای دیگر در ذهنم 
وجود ندارد. من به دنبال استقلال سیاسی در کشور هستم اما معتقدم سیاست ما در داخل کشور، سیستمی است 
که به ناچار باید با نیروهای جهانی هماهنگی داشته باشیم. مثلا مصرف ما در بنزین و برق و گاز در کشور حساب 
نشده  است. وقتی کشوری مصرفی است باید مراودات خود را با کشورهای دیگر سامان دهد اما کشورمان به دلیل 
روحیه انقلابی گری با قدرت های دنیا سازگار نیست. ما هویت خود را به درستی تعریف نمی کنیم. در سیاست های 
خارجی خود به طور دیگر عمل می کنیم و در داخل توقع دیگری داریم. این سیاست خارجی با بهبود معیشت مردم 
سازگاری ندارد و سال ها است که این رویه ادامه دارد. سیاست داخلی و خارجی ما هیچ گونه سازگاری یا یکدیگر 
ندارد، اگر بخواهیم در جهان، کشوری انقلابی باشیم و با این هویت شناخته شویم، باید در داخل کشور ساماندهی 

انقلابی داشته باشیم و از این حالت درهم و آشفته دربیاییم.
حالا دولت یارانه  نقدی تا 400 هزار تومان را برای مردم در نظر گرفته است. به نظر شما پرداخت یارانه 

نقدی چه تاثیر بر تورم خواهد داشت؟ 
یارانه نقدی مُسکنی است که داده می شود ولی مدتی دیگر به علت این که بودجه های دولت شدیدا دچار تورم 
می شود، دولت در پرداخت یارانه ناتوان می شود و از پس آن برنمی آید. برای مثال در روزهای آینده برنامه دولت برای 

قیمت ارز در بازار ارز آزاد چه خواهد بود؟ برای تامین یارانه نقدی باید نفت بفروشیم و برای فروش نفت باید به دنبال 
سازش کاری با دنیا برویم اما آیا سیاست خارجی ما در این راستا اقدام می کند؟ الان در وضعیتی قرار داریم که نفت 
کمتر و ارزان تر می فروشیم، بنابراین در معادلات ارزی دچار مشکل می شویم. این موارد به سادگی قابل حل و فصل 
نیست. تاکید می کنم که اگر سیاست خارجه انقلابی در پیش گرفته ایم باید در داخل کشور نیز همین سیاست 

پیش گرفته شود و به عبارتی دیگر سیستم سهمیه بندی و یارانه ای در داخل کشور پیاده شود.
پیش بینی شما از ادامه روند پیش گرفته شده، چیست؟

تورم شدید در راه است . کمبودهای بسیاری در کشور وجود دارد و اگر حتی 5 درصد کمبود کالا در بازار 
مشاهده شود، قیمت کالا حداقل 50 درصد بالا می رود. ما مجبوریم در داخل کشور سیاست های کنترلی همراه 

با سیاست های انقلابی را به کار ببریم.

سخنگوی قوه قضاییه بابیان اینکه حمایت دستگاه قضایی از افشاگران فساد که از طریق قانونی اعلام شود، 
جدی و قاطع است.گفت: تاکنون 69 هزار و 300 مورد ملاقات برخط و تصویری بین زندانیان و خانواده های 

آنان برگزار شده است. 
ذبیح الله خداییان روز سه شنبه در پانزدهمین نشست خبری در دوران تحول و تعالی قوه قضاییه ضمن 
گرامیداشت دو مناسبت مهم روز مقام معلم و روز کارگر در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا درباره ملاقات مجازی 
زندانیان افزود: موضوع ملاقات تصویری زندانیان 2 سال است که در حال اجرا است؛ زیرساخت های آن فراهم 

شده اما هنوز کامل نیست.
وی ادامه داد: تاکنون علاوه بر ملاقات مجازی زندانیان، دادگاه ها هم مجازی برگزار شده به طوری که تاکنون 
تعداد  278 هزار جلسه دادگاه به صورت ویدئوکنفرانس برگزار شده و از اعزام و بدرقه 418 هزار زندانی به دادگاه 

خودداری شده که این اقدام در راستای حفظ و کرامت زندانیان است.
حمایت قوه قضاییه از گزارشگران فساد

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره حمایت از گزارشگران فساد گفت:  اعتقاد داریم استفاده از 
ظرفیت های مردمی به خصوص در مبارزه با فساد و کشف این موارد مهم است اما در گزارش موارد فساد و سوت 
زنی فساد باید دقت شود حتما در چارچوب قانون به دستگاه های نظارتی و انتظامی و قضایی گزارش شود تا 

مورد حمایت قانونی قرار گیرند.
وی درباره تهدید خبرنگار روزنامه فرهیختگان در جریان پیگیری مقوله فساد افزود: پرونده ای در دادسرای 
عمومی و انقلاب قم در این رابطه تشکیل شده همچنین وسیله نقلیه این افراد هم شناسایی شده و پیگیری 
برای دستگیری مرتکبان در حال انجام است. خداییان تصریح کرد: حمایت دستگاه قضایی از افشاگران فساد 

که از طریق قانونی اعلام شود، جدی و قاطع است.
حکم بدوی مهرشاد سهیلی صادر شد

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره جزییات پرونده مهرشاد سهیلی  و حکم صادره برای وی گفت: 
این فرد به سه سال نگهداری در کانون اصلاح و تربیت، رد مال، جزای نقدی محکوم شده است. این حکم 

بدوی است.
پرونده فساد بزرگ در ارومیه

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره پرونده فساد در ارومیه گفت: تعداد زیادی از کارکنان شهرداری 
ارومیه و برخی از اعضای شورای شهر ارومیه مرتکب جرم شدند که کیفرخواست پرونده صادر شده است.

وی ادامه داد: متهمان این پرونده 84 نفر شامل 36 کارمند شهرداری ارومیه، 23 نفر از اعضای شورای سابق 
و کنونی شهر ارومیه و تعدادی افراد دیگر با شغل آزاد اتهامات ارتشا، رشا، تبانی در معاملات، تحصیل مال 

نامشروع از طریق موقعیت شغلی است که با قید وثیقه آزاد هستند.
خداییان افزود: پرونده در حال ارجاع به دادگاه است و در صورتی که قاضی دادگاه بر علنی بودن و انتشار 

جزییات دادگاه تشخیص دهد، جزییات دادگاه اعلام خواهد شد.
تشکیل پرونده برای فائزه هاشمی

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اظهارات فائزه هاشمی مبنی بر تعطیلی برخی نهادهای 
امنیتی و توهین به پیامبر اسلام و اینکه آیا دستگاه قضایی در این زمینه ورود کرده است، گفت: دادستان به 
این موضوع ورود کرده و در رابطه با هر دو موضوع پرونده ای در دادسرای عمومی و انقلاب تهران تشکیل شده و 

پرونده در جریان است و نسبت به احضار ایشان اقدام خواهد شد.
تشکیل پرونده برای حمید نوری جنبه سیاسی دارد 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره حمید نوری و صدور حکم حبس ابد برای وی، گفت: متاسفانه 
تشکیل پرونده برای او جنبه سیاسی دارد و تحت القائات منافقین بوده  است.

وی ادامه داد: نمی توان نام این پرونده را قضایی گذاشت بلکه جنبه سیاسی دارد و کمترین استانداردهای 
بین المللی و حتی داخلی کشور سوئد برای این دادگاه از سوی نظام قضایی این کشور رعایت نشده است.

خداییان افزود: برای دادرسی عادلانه معیارهایی در نظر گرفته شده که باید متهم از این حقوق برخوردار باشد. 
در این موضوع، نه تنها او از حقوق دفاعی برخوردار نبوده، حتی به حقوق انسانی وی نیز توجه نشده است.

سخنگوی قوه قضاییه با تاکید بر اینکه حق این شخص تضییع شده است، افزود: نوری از دو سال قبل در 
سلول انفرادی است، هفت ماه و نیم بعد از دستگیری اجازه ملاقات وی با خانواده اش را نداده اند همچنین با 

وجود مراجعه و پیگیری های بسیار به مدت دو سال، اجازه ملاقات حضوری به خانواده او داده نشد.
خداییان اظهارداشت: برای این فرد، حق برخورداری از وکیل تعیینی لحاظ نشده و علی رغم اینکه وکیل خود 
را معرفی کرد، برای او وکیل تسخیری در نظر گرفته شد؛ همچنین وی بارها اعلام کرد که تحت شکنجه نیروهای 

انتظامی سوئد بوده اما بازهم توجه نشده است.
وی ادامه داد: او دچار بیماری چشمی است و تقاضای پزشک کرده و گفته که ممکن است نابینا شود اما به این 
موضوع هم توجه نشده همچنین دادگاه در شرایطی برگزار می شود که جو رسانه ای سنگین بر آن حاکم است و 
به شهود معرفی شده او  بی اعتنایی شده در حالی که مخالفان اجازه معرفی شهود داشتند؛ او یک انسان است 

و سوال اینجاست که مدعیان حقوق بشر کجا هستند.
سخنگوی قوه قضاییه به نظام قضایی سوئد توصیه کرد به رسالت اصلی خود برگردند و تحت تاثیر جو سیاسی 

نباشند و مطمئن باشند این اقدام لکه ننگینی بر پیشانی نظام قضایی کشور سوئد است.
خداییان افزود: جمهوری اسلامی ایران از اتباع خود دفاع میکند و همکاران ما در معاونت امور بین الملل قوه 

قضاییه و وزارت خارجه در حال پیگیری برای معاضدت حقوقی این فرد هستند.
حکم اعدام احمدرضا جلالی قطعی است

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اجرای حکم اعدام احمدرضا جلالی گفت: احمدرضا جلالی 
فرزند محمد ایرانی است و او در سال 96 به اتهام جاسوسی و ارتباط با سرویس جاسوسی موساد، اقدام علیه 
امنیت کشور، افشای اطلاعات طرح های سری و فوق سری حتی اطلاعات مربوط به دانشمندان هسته ای 

دستگیر شد.
وی اظهار داشت: سوئد پس از بازداشت وی به او تابعیت داد و امتیاز برای او در نظر گرفت.

خداییان افزود: این فرد به لحاظ اتهامات متعددی که داشت به اعدام محکوم شد و حکم قطعی است که 
طبیعتاً در دستور مقامات قضایی است و نسبت به اجرای آن اقدام خواهد شد.

تبادل جلالی و نوری مطرح نیست
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره امکان تبادل احمدرضا جلالی و حمید نوری گفت: این دو 

موضوع هیچ ارتباطی به یکدیگر ندارد زیرا آقای نوری بی گناه و محاکمات وی نامشروع است. 
خداییان اظهارداشت: احمدرضا جلالی دو سال قبل از حمید نوری بازداشت و حکم قطعی برای وی صادر 

شده است. چنین موضوعاتی مطرح نیست و دستگاه قضا بر اساس حکم صادره عمل خواهد کرد.
برخورد قاطع با جرایم خشن

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه چند سال پیش بود که رئیس قوه قضائیه وقت 
دستورالعملی در رابطه با مقابله با زورگیران و مجرمان حرفه ای صادر کرد و حتی اعلام شد که زورگیری با سلاح 
سرد در حکم »اخافه الناس« است، چرا با اینکه رویه مذکور هنوز جاری است اما شاهد جرایم خشن این چنینی 
)زورگیری چند روز گذشته در شهریار( هستیم، گفت: علاوه بر دستورالعمل صادره، رئیس قوه قضاییه هم تاکید 

کرده که با کسانی که زورگیری می کنند و اخلال در نظم جامعه دارند برخورد جدی شود.
خداییان اظهارداشت: به دادستان ها هم اعلام شده است که با این افراد برخورد قاطع داشته باشند و از نیروی 

انتظامی می خواهیم با ورود درست از تکرار جرم جلوگیری کند.
وی ادامه داد: قوه قضاییه بانک اطلاعاتی مجرمان را دارد و اگر جرمی رخ می دهد باید آنها را پیگیری کرد.

خداییان اظهارداشت: آمار این جرایم در کشور زیاد نیست و مواردی رسانه ای می شود و نباید این طور پنداشت 
که به وفور است .

استانداردسازی خودروها
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره شرکت سایپا و استانداردسازی خودروها گفت: خودروسازان 
باید توجه به این امر داشته باشند که کار آنها مستقیماً با سلامت مردم در ارتباط است. کشته شدن هزار نفر در 

سه هفته فاجعه ای است که ممکن است بخشی از علل آن ناشی از استاندارد خودروها باشد.
خداییان افزود: دو مرتبه است که رهبری هم بر مسئله استانداردسازی خودروها اشاره فرمودند؛ دستگاه هایی 
که وظایفی دارند از جمله صمت، استاندارد و حتی محیط زیست و نیروی انتظامی باید پای کار بیایند و اگر 
خودرویی از استاندارد مناسب برخوردار نیست باید جلوی تولید آن گرفته شود که در سازمان بازرسی هم این 

مسئله را بررسی کردیم.
.شکایت رییس قوه مقننه از یکی از نمایندگان سابق

خداییان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه رئیس مجلس از یکی از نمایندگان سابق شکایت کرده این شکایت 
در چه مرحله ای است و آیا این نوع پرونده ها در فوریت رسیدگی قوه قضاییه قرار دارد، گفت: پرونده ای در این 

باره تشکیل شده و »مشتکی عنه« احضار شده است . 
وی ادامه داد: کسانی که با فوریت دست به انتشار مطالبی می زنند اگر نتوانند ادعای خود را ثبت کنند، تحت 

تعقیب قرار گرفته و محکوم خواهند شد.
سخنگوی قوه قضاییه اظهارداشت: اگر دقت نکنند و به صرف شنیده ها مطالبی را منتشر کنند و پرونده  

قضایی تشکیل شود قوه قضاییه ورود می کند.
بابک زنجانی همچنان در زندان است

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده بابک زنجانی و شهرام جزایری و 
پرداخت بدهی و اینکه شنیده شده زنجانی آزاد شده است، گفت: هر دو فرد همچنان در زندان هستند و نسبت 

به تسویه بدهی خود اقدام نکرده اند.
برای مقابله با گرانفروشی در کنار دولت هستیم

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره نظارت های قوه قضاییه بر تنظیم بازار پس از حذف ارز 
ترجیحی گفت: ساماندهی و نظارت بر عهده سازمان تعزیرات حکومتی است مگر اینکه، احتکار یا جرایمی 

از این قبیل رخ دهد. 
وی ادامه داد: رئیس قوه قضاییه بارها اعلام کرده که دستگاه قضا باید در مقابله با گرانفروشی به دستگاه های 

دیگر کمک کند و در این زمینه هم برای مقابله با گرانفروشی در کنار دولت هستیم.
دولت به دنبال جراحی اقتصادی است و سران قوا هم نظر هستند

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوال دیگری در خصوص برخورد با محتکران در راستای حذف ارز ترجیحی 
و یارانه های پنهان، گفت: بسیاری از افراد که ارز ترجیحی دریافت کردند یا کالا را وارد نکردند یا در بازار آزاد 
فروختند. وی اظهار داشت:  دولت به دنبال جراحی اقتصادی است و سران قوا هم نظر هستند اما این مسئله 

نیاز به همراهی مردم و نظارت های به موقع مسئولان دارد.
خداییان افزود: با این اتفاق افرادی که رانت هایی را در اختیار داشتند ممکن است مشکلاتی را ایجاد کنند که 

دستگاه قضایی با این افراد برخورد می کند. 

سخنگوی قوه قضاییه:

حمایت دستگاه قضایی از افشاگران فساد جدی و قاطع است
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چهار شنبه -21اردیبهشت ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5496

منیة المرید : ١٣7.

آخرین وضعیت بیماری کرونا دراستان قم 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت گذشته بیماری در اثر کرونا فوت نکرد اما 9 بیمار جدید 
با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند.مهدی مصری در مورد آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم اظهار 
داشت: در 24 ساعت منتهی بیستم اردیبهشت ماه 1401، تعداد 23 بیمار با علائم کرونا مثبت در قم پذیرش سرپایی 
شدند.وی با بیان اینکه در این مدت تعداد 9 بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند، عنوان کرد: 
خوشبختانه در 24 ساعت گذشته کسی از شهروندان قمی در اثر کرونا فوت نکرد؛ اما حال 7 بیمار وخیم است و در 
مجموع تعداد 68 بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند.سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از تعداد 94 
تست انجام گرفته 4 تست مثبت اعلام شده است، افزود: تاکنون تعداد یک میلیون و 858 هزار و 277 دُز واکسن کرونا 

در استان قم تزریق شده است.

انهدام تیم مسلح تروریستی دربانه
قرارگاه حمزه سیدالشهدا)ع( نیروی زمینی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از انهدام تیم مسلح تروریستی در 
شمال غرب کشور و بازداشت 5 تروریست  در بانه خبر داد.به گزارش خبرگزاری مهر، قرارگاه حمزه سیدالشهدا )ع( 
نیروی زمینی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از انهدام تیم مسلح تروریستی در شمال غرب کشور خبر داد و اعلام 
کرد: با اقدامات شناسایی و اطلاعاتی، تیم مسلح تروریستی که در منطقه شمال غرب قصد نفوذ و عملیات خرابکارانه 
داشت، در شهرستان بانه استان کردستان شناسایی شد و تعداد پنج نفر از عوامل این تیم تروریستی دستگیر شدند.بر 
اساس این گزارش، قرارگاه حمزه سیدالشهدا )ع( نیروی زمینی سپاه، از این تیم تروریستی مقادیری سلاح و مهمات 

کشف و ضبط شده است.

سعید مرتضوی باز هم حکم برائت گرفت
 شعبه 29 دیوان عالی کشور برای سعید مرتضوی در پرونده تامین اجتماعی حکم برائت صادر کرد. مرتضوی از 
طریق درخواست اعمال ماده 474 قانون آیین نامه دادرسی کیفری، حکم برائت خود را دریافت کرده است.در مجلس 
هشتم و در جریان تحقیق و تفحص از سازمان تامین اجتماعی در دورانی که سعید مرتضوی سرپرست این سازمان 
بود، گزارشی در صحن علنی مجلس قرائت و پرونده به قوه قضاییه ارجاع شد. سعید مرتضوی به عنوان سرپرست و 
مدیر عامل وقت سازمان تأمین اجتماعی در این پرونده به تصرف غیرقانونی در وجوه و اموال سازمان تأمین اجتماعی 
به منظور پرداخت و اختصاص این وجوه از محل بودجه غیرشمول به اشخاص متعدد، محکوم به تحمل 70 ضربه 

شلاق شده بود.

خداحافظی سحر قریشی از سینما و اعلام رسمی ازدواج با امیر تتلو 
 سحر قریشی که پیش از خروجش از ایران و رفتن به ترکیه به عنوان بازیگر فعالیت می کرد، اعلام کرد که از سینما 
خداحافظی کرده است. او همچنین به طور رسمی اعلام کرد که با امیر تتلو ازدواج کرده است.به گزارش صبا، سحر 
قریشی شب گذشته )19 اردیبهشت ماه( در اینستاگرام نوشت:»درسته عزیزم. کاملا حق با شماست. اینکه من از 
سینما خداحافظی کردم و نباید دیگه حمایت کردنش برام مهم باشه هنوز برام جا نیفتاده بود. و اینکه درباره ش با 
همسرم مشورت نکردم اشتباه من بود. اینکه اولویت زندگی من شما هستید و من شما رو ناخواسته ناراحت کردم هم 

اشتباه من بود. با تمام وجودم از شما معذرت می خوام و امیدوارم امیرجان معذرت خواهی من رو بپذیری.«.

موفقیت بزرگ زن ایرانی تبار در آلمان 
یاسمین فهیمی سیاستمدار 54 ساله ایرانی تبار در آلمان به عنوان رئیس اتحادیه  های کارگری این کشور انتخاب 
شده است.خانم فهیمی که از سال 2017 تا 2022 عضو پارلمان آلمان )بوندستاگ( بود اولین زنی است که در آلمان 
رئیس اتحادیه کارگری می شود.او که متولد هانوفر است از ژانویه 2014 تا دسامبر 2015 دبیر کل حزب سوسیال 
دمکرات آلمان بود.او فرزند پدری ایرانی و مادری آلمانی است. پدرش قبل از تولد او در تصادف رانندگی کشته 
شد.خانم فهیمی از سال 1984عضو حزب سوسیال دمکرات و از 2016 تا 2018 معاون وزیر کار و امور اجتماعی بود.

شکایت قالیباف از نماینده سابق مجلس
ذبیح الله خدائیان، سخنگوی  قوه قضاییه خود در خصوص شکایت رئیس مجلس شورای اسلامی از جعفرزاده 
به علت انتشار خبر خرید منزل توسط خانواده آقای قالیباف در ترکیه گفت: با توجه به شکایتی که صورت گرفته 
پرونده تشکیل شده است. کسانی که اقدام به انتشار به مطالب کذب کنند و یا مدارک کافی ندارند، تحت تعقیب قرار و 

محکومیت می گیرند. افراد باید در انتشار اطلاعات دقت کنند.

گوشی وزیر ورزش را دزد برد
وزیر ورزش و جوانان در مراسم تشییع پیکر مرحوم طالب زاده با سرقت گوشی همراه خود روبرو شد.به گزارش ایلنا، 
تلفن همراه حمید سجادی به سرقت رفت. وزیر ورزش و جوانان که برای تشییع مرحوم نادر طالب زاده در مراسم 
تشییع وی از مقابل سازمان صداوسیما حضور پیدا کرده بود، گوشی تلفن همراهش توسط سارقان ناشناس، سرقت 

شد.

دادستان عمومی و انقلاب استان قم خبر داد؛

دستگیریسارقانیباپوششماموراننیرویانتظامی
 دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم، از دستگیری دو گروه از سارقان با پوشش مأموران انتظامی 

که به صورت خانوادگی از مسافران و اتباع خارجی کلاهبرداری می کردند خبر داد.
حجت الاسلام حسن غریب، از دستگیری دو گروه از سارقان با پوشش مأموران انتظامی خبر داد 
و اظهار داشت: این متهمان با معرفی خود به عنوان مأمور در اطراف حرم حضرت معصومه )س( از 

شاکیان که اغلب از مسافران خارجی و اتباع بوده اند، ارز، پول و گوشی تلفن همراه به سرقت برده اند.
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم تعداد شاکیان شناسایی شده این متهمان سابقه دار را 
18 نفر عنوان کرد و گفت: این متهمان غیر بومی که خود به عنوان مسافر وارد قم شده اند، سوار بر 
خودروهایی با پلاک های سرقتی، طعمه های خود را در اطراف حرم و هتل ها از میان مسافران خارجی 
به دام می انداختند و با معرفی خود به نام مأمور انتظامی، از آن ها مدارک شناسایی می خواستند و پس از 
پرسیدن چند سوال، پول ها و گوشی آن ها را با تهدید سلاح سرد برداشته و به سرعت متواری می شدند.

حجت الاسلام غریب با بیان اینکه سارقان با اقدامات فنی پلیس آگاهی و پیگیری و دستورات قضائی 
شعبه 22 دادیاری قم شناسایی و دستگیر شده اند تصریح کرد: این مأموران قلابی، به صورت خانوادگی 
به همراه دو زن اقدام به سرقت می کردند و در سرقت های خود با خودروی شخصی و بدون مدارک 
شناسایی، مردم را متوقف می کردند و حتی برای نشان دادن بی سیم خود، از یک بسته بیسکویت و یک 

مداد با نوار چسب و پاکت مشکی استفاده کرده و مردم را فریب می دادند.
این مقام قضائی با هشدار به شهروندان و مسافران برای هوشیاری بیشتر و عدم اعتماد بی اساس و 
شتابزده به افراد بدون اطمینان از هویت واقعی آنها بیان داشت: در برخورد با موارد مشکوک، توجه به نوع 

خودرو، پوشش مأموران و ارائه کارت شناسایی ضابطین ضرورت دارد
 

فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی استان قم خبرداد:

دستگیری5حفارغیرمجازدرروستایتاجخاتون
فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی استان قم از دستگیری پنج حفار غیرمجاز اشیای تاریخی در 

روستای تاج خاتون بخش سلفچگان خبر داد. 
فرامرز بازگیر در گفت وگویی خبری، اظهار کرد: در پی گزارش اهالی روستای تاج خاتون مبنی بر 
حفاری غیرمجاز اشیای تاریخی عوامل گشت فرماندهی انتظامی بخش سلفچگان حین گشت زنی در 

این روستا یک باند پنج نفره را حین حفاری در عمق 10 متری زمین ناکام گذاشتند.
وی افزود: عوامل گشت در بازرسی از دو خودروی حفاران غیرمجاز وسایلی شامل یک دستگاه فلزیاب، 
پنج دستگاه بی سیم دستی، یک دستگاه دوربین شکاری سه قبضه سلاح شکاری و ساچمه ای، یک 

جلد قرآن قدیمی و سه کتاب قدیمی دیگر کشف کردند.
بازگیر ادامه داد: اعضای این باند پنج نفره ضمن توقیف خودرو، ضبط ادوات و تجهیزات دستگیر و 

برای سیر مراحل قانونی تحویل مرجع قضایی شدند.
فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی قم گفت: شهروندان هر گونه تخلف در زمینه حفظ و صیانت 
اداره کل  یگان حفاظت  به فرماندهی  با شماره های 37740492 و 37738199  را  تاریخی  آثار  از 

میراث فرهنگی قم و یا با شماره تلفن 110 ناجا اطلاع دهند.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشفمحمولهقاچاقازخودروپژو
فرمانده انتظامی شهرستان قم  از توقیف یک دستگاه خودرو پژو 405 و کشف محموله قاچاق در این 

استان خبر داد 
 سرهنگ امیر مختاری اظهارداشت: در اجرای طرح مقابله با خودروهای حامل کالاهای قاچاق، 
ماموران یگان امداد این فرماندهی در محور اراک یک دستگاه خودرو پژو405 را به ظن حمل کالای 

قاچاق توقیف کردند.
وی افزود: در بازرسی از خودرو، 60کیسه غذای حیوانات خانگی، 300عدد هندزفری، 49عدد 
هدفون، 79 عدد موس کامپیوتر، 500عدد شارژر و 20عدد کیبورد فاقد هرگونه مجوز و قاچاق کشف 

شد.
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: یک نفر در این رابطه دستگیر و به همراه پرونده متشکله جهت 

سیر مراحل قانونی تحویل مرجع ذیصلاح شد.

رئیس پلیس فتای استان قم هشدار داد؛ 

شهروندانمراقبکلاهبرداریسایتهایجعلیاعتراضبهیارانههاباشند
در خصوص کلاهبرداری سایت های جعلی  قم  استان  فتای  پلیس  رییس   
اعتراض به یارانه ها هشدار داد و از شهروندان قمی خواست تحت هیچ شرایطی 

اطلاعات بانکی خود را اعلام نکنند.
سرهنگ علی موالی عصر سه شنبه در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: بعد از 
آنکه دولت، سایت جدیدی را برای اعلام اعتراض ها به عدم واریز یارانه های جدید 
اعلام کرده؛ متأسفانه برخی از کلاهبرداران سایبری وارد عمل شدند و و با ساخت 

صفحات فیشینگ و گمراه کردن مردم، حساب بانکی آنان را خالی می کنند.
رئیس پلیس فتای قم عنوان کرد: به شهروندان قمی تاکید می شود برای هیچ 
اقدامی از جمله اعتراض به عدم واریز یارانه های جدید و سایر موضوعات دیگر، 
نیاز به اعلام شماره کارت یا اطلاعات شخصی و امنیتی دیگر مانند CVV2 یا 

رمز کارت نیست.
وی ادامه داد: شهروندان می بایست به این موضوع نیز توجه داشته باشند که 
برای ثبت نام دریافت یارانه نباید مبلغی به حسابی واریز کنند و در این زمینه باید 

هوشیار باشند.
رئیس پلیس فتای قم تصریح کرد: شهروندان قمی باید بدانند که اگر در زمان 
مراجعه به سایتی با درخواست واریز پول یا وارد کردن اطلاعاتی مانند شماره کارت 

روبرو شدند؛ در این صورت در دام کلاهبرداران سایبری قرار گرفته اند.
موالی ابراز داشت: در صورتی که شهروندی اطلاعات کارت بانکی خود را اعلام 
و یا مبلغی به حسابی واریز کند؛ کلاهبرداران حساب وی را تخلیه خواهند کرد و به 

یک مالباخته تبدیل می شود.

حضرت  زایران  از  میزبانی  گفت:  قم  استاندار   
از  حسینی)ع(  اربعین  ایام  در  سیدالشهدا)ع( 
افتخارات مردم قم است و ان شاءالله بتوانیم خدمت 
بیشتر در این زمینه داشته باشیم و کارهای خوب 
با قوت استمرار داشته باشد و کارهای جدیدی نیز 

انجام شود. 
سید محمدتقی شاهچراغی روز سه شنبه در آیین 
تکریم و معارفه رییسان سابق و جدید ستاد بازسازی 
امام  جلسات  سالن  در  قم  استان  عالیات  عتبات 
جواد)ع( استانداری، با اشاره به ویژگی های استان 
است  کشور  خاص  استان های  جزو  قم  افزود:  قم 
که سالیان زیادی می باشد که در ایام اربعین پذیرای 

زایران حضرت سیدالشهدا)ع( از سراسر کشور و نیز 
زایران غیرایرانی به ویژه شیعیان هندی و پاکستانی 
است. وی با بیان اینکه قم شهر کریمه اهل بیت)ع( 
است، اظهار داشت: ارادتی که مجاوران و همچنین 
معصومه)س(  فاطمه  حضرت  مطهر  حرم  زایران 
کسی  بر  دارند،  طهارت)ع(  و  عصمت  خاندان  به 
پوشیده نیست.  استاندار قم، مبانی انقلاب اسلامی 
ایران را برگرفته از فرهنگ غنی اهل بیت)ع( دانست 
شهر  از  نیز  انقلاب  این  آغاز  نقطه  کرد:  اضافه  و 
مقدس قم بوده است.  وی با بیان اینکه موضوع 
عتبات عالیات؛ موضوعی صنفی، گروهی و سازمان 
عتبات  بازسازی  ستاد  کرد:  بیان  نیست،  خاصی 

عالیات کشور به برکت شهیدانی مانند شهید سردار 
حاج قاسم سلیمانی، مومنان و خیران فعال است. 
وی همچنین با اشاره به هشتم شوال سالروز تخریب 
قبور مطهر ائمه بقیع)ع( ابراز امیدواری کرد که ان 
تا مردم قم مشارکت  شاءالله شرایطی فراهم شود 
جدی و فعال در احیای بقیع داشته باشند. در پایان 
این جلسه که با حضور محمدجلال مآب رییس ستاد 
بازسازی عتبات عالیات کشور برگزار شد از خدمات 
قمی  احمدی  حسین  حجت الاسلام والمسلمین 
رییس سابق ستاد بازسازی عتبات عالیات استان 
قم تقدیر و رضا حافظی به عنوان رییس جدید این 

ستاد معرفی شد.

استاندار قم: 

میزبانیزائراناربعینحسینیازافتخاراتمردماستاناست

مدیر منطقه شش شهرداری قم خبرداد:

ساماندهیوانتبارهاودستفروشان
درمکانهایمشخص

تخلف  گذشته 410  سال  در  اینکه  بیان  با  قم  شهرداری  شش  منطقه  مدیر 
ساختمانی در منطقه 6 به ثبت رسیده است، گفت: از این تعداد حدود 160 مورد 
ساخت وساز غیرمجاز بوده که برخی از آن ها همراه با درگیری و مداخله نیروی 

انتظامی بوده که منجر به تخریب شده است.
احمد ترکمن با اشاره به اهمیت رسیدگی به تخلفات ساختمانی در راستای انضباط 
شهری اظهار داشت: شهرداری به عنوان متولی شهر در این حوزه به منظور حفاظت 
و صیانت از حقوق مردم به صورت شبانه روزی در حال رصد و پیگیری تخلفات است.
وی با بیان اینکه در سال گذشته 410 تخلف ساختمانی در منطقه 6 به ثبت رسیده 
است، ابراز کرد: از این تعداد حدود 160 مورد ساخت وساز غیرمجاز بوده که برخی از 
آن ها همراه با درگیری و مداخله نیروی انتظامی بوده که منجر به تخریب شده است.
مدیر منطقه شش شهرداری قم ساماندهی دست فروشان و وانت های سطح شهر 
را موردتوجه قرار داد و افزود: سال گذشته 41 مورد ساماندهی سد معبر داشته ایم که 

این تعداد و اقدامات با توجه به بافت منطقه کافی نیست.
وی با تأکید بر اینکه متأسفانه یکی از ضعف های منطقه 6 وانت بارهای دورگرد 
و  فعالان  از  قابل توجهی  و دست فروشان میوه فروش است، تصریح کرد: بخش 

وانت بارها در طرح ساماندهی در مکان های جانمایی شده مستقر شده اند.
و  وانت بارها  قم،  شهرداری  سیاست های  به  توجه  با  کرد:  خاطرنشان  ترکمن 
دست فروشانی که در دو میدان نبوت و میدان کشاورز بودند به نقاطی برای روزبازارها 

و هفته بازارها منتقل شده اند.
وی با اشاره به اینکه این ساماندهی به معضلی برای منطقه تبدیل شده است، 
عنوان کرد: یکی از علل آن، انتقال این هفته بازارها از دیگر مناطق به منطقه 6 

هدایت شده است.

مدیر منطقه سه شهرداری قم خبرداد:

تحقق1۳1درصدیدرآمددرسالگذشته
مدیر منطقه سه شهرداری قم گفت: این منطقه دارای دو بخش مهم یعنی از 
میدان شهید سعیدی تا پایانه مسافربری با 270 هکتار بافت فرسوده و جاده قدیم 

تهران و کوه سفید با کاربری صنعتی بوده که دارای بافت مسکونی نیست.
مهرداد روحانی وزیری با اشاره ویژگی های منطقه سه شهر قم اظهار داشت: 
این منطقه با دو هزار و 300 هکتار مساحت از بزرگ ترین مناطق شهری محسوب 

می شود.
با بیان اینکه ورودی اصلی شهر از سمت تهران در این منطقه قرار دارد،  وی 
ابراز کرد: این منطقه دارای دو بخش مهم یعنی از میدان شهید سعیدی تا پایانه 
مسافربری با 270 هکتار بافت فرسوده و جاده قدیم تهران و کوه سفید با کاربری 

صنعتی بوده که دارای بافت مسکونی نیست.
مدیر منطقه سه شهرداری قم یکی از ظرفیت های در دست اقدام برای توسعه این 
منطقه را ورود 1050 هکتار بافت جدید مسکونی در سال 1401 عنوان کرد و یادآور 
شد: این منطقه شهری به نوعی بسته و کمتر امکان توسعه داشته که با ورود این 

محدوده حجم قابل توجهی به مساحت مسکونی اضافه می شود.
وی تحقق بودجه سال 1400 این منطقه شهری را موردتوجه قرار داد و افزود: در 
سال گذشته منطقه موفق شد در حوزه درآمدهای نقدی 996 میلیارد ریال و فروش 
اموال 300 میلیارد ریال تحقق درآمد داشته باشد که در مجموع درآمد 131 درصد 

محقق شده است.
روحانی وزیری میزان هزینه منطقه در سال گذشته را 1300 میلیارد ریال برشمرد 
و خاطرنشان کرد: 88 درصد بودجه عمرانی سال گذشته منطقه محقق شده است.
وی با اشاره به میزان تملک برای پروژه های شهری منطقه تصریح کرد: در سال 
گذشته برای 505 مترمربع تملک برای پروژه های عمرانی منطقه در مجموع بیش از 

55 میلیارد ریال هزینه شده است.
 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم خبرداد:

تحقق1۲5درصدیبودجهنقدیوغیرنقدی
مدیر منطقه چهار شهرداری قم گفت: در بودجه نقدی و غیر نقدی 125 درصد و 

در بودجه عمرانی نیز بیش از 98 درصد تحقق داشته ایم.
علیرضا اقبالیان با اشاره به عملکرد بودجه ای منطقه چهار در سال 1400 اظهار 
داشت: بودجه منطقه در سال گذشته 165 میلیارد تومان در حوزه عمرانی و خدمات 

شهری بود که عملکرد قابل توجهی در تحقق بودجه به انجام رسیده است.
وی با بیان اینکه این منطقه شهری به علت های مختلف اعم از تراکم های بالای 
ساخت وساز، قیمت منطقه ای، نوساز بودن و… توانسته حدود 820 میلیارد تومان 
کسب درآمد برای بودجه کل شهرداری داشته باشد، افزود: بیشتر بودجه منطقه 
در سال گذشته در بخش های عمرانی، تفریحی گردشگری و توسعه بوستان های 

شهری و جنگلی و ایجاد شوارع اصلی هزینه شده است.
مدیر منطقه چهار شهرداری قم خاطرنشان کرد: در کل در بودجه نقدی و غیر 

نقدی 125 درصد و در بودجه عمرانی نیز بیش از 98 درصد تحقق داشته ایم.
آن  در  شهرداری  درآمدی  موضوعات  بیشتر  چهار  منطقه  در  شد:  یادآور  وی 
دیده شده است، به نحوی که در سال 1400 هزینه جاری و عمرانی این منطقه حدود 
240 میلیارد تومان بود و باقی درامد به سرانه شهرداری واریزشده تا آنجا تقسیم 

می شود.
 

فرمانده سپاه امام علی بین ابیطالب قم)ع( خبرداد:

توزیع۴0هزارمترمربعآسفالت
درمناطقمحروم

فرمانده سپاه امام علی بین ابیطالب قم)ع( از طرح مشارکتی با شهرداری قم برای 
توزیع آسفالت در 40 هزار مترمربع از معابر شهری در مناطق محروم قم خبر داد.

بسیج  هفته  در  قرارگیری  به  اشاره  با  گفت وگویی  در  موحد  محمدرضا  سردار 
سازندگی، اظهار داشت: خدمات رسانی بیشتر در مناطق محروم و کم برخوردار 

شهری از رویکردهای سپاه استان قم طی این هفته است.
وی با تأکید بر مشارکت بسیج سازندگی سپاه استان و شهرداری قم در توزیع و 
تعویض روکش آسفالت در برخی از محلات و مناطق کم برخوردار شهر قم، اضافه 
کرد: در قالب این طرح مشارکتی و در مرحله نخست در مساحتی بالغ بر 40 هزار 

مترمربع معادل 5 کیلومتر از معابر شهری توزیع آسفالت صورت خواهد گرفت.
فرمانده سپاه امام علی بین ابیطالب قم)ع( با بیان اولویت معابر و کوچه های 
نیازمند تعویض روکش آسفالت در مناطق محروم شهری، افزود: معابر شهری در 

مناطق دو، شش، پنج و هشت در قالب این طرح مشارکتی بهسازی خواهند شد.
وی در پایان یادآور شد: با ترمیم و تعویض روکش آسفالت در این معابر و کوچه ها، 
بستر استفاده مطلوب تر و کم خطر شهروندان از فضاهای عمومی در این مناطق بهتر 

خواهد شد.
 

با مشارکت شهرداری قم؛

مسابقاتترایاتلوناسپرینت
قهرمانیکشوردرقمبرگزارشد

مسابقات ترای اتلون اسپرینت قهرمانی کشور آقایان به میزبانی قم و با همکاری 
سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم در بوستان جوان برگزار شد.

به  آقایان  کشور  قهرمانی  اسپرینت  ترای اتلون  مسابقات  شهرنیوز،  گزارش  به 
میزبانی قم و با همکاری سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم در 
بوستان جوان برگزار شد. این مسابقات با حضور 40 ورزشکار نخبه ترای اتلون کشور 
از 15 استان به صورت اسپرینت )مسافت کوتاه( شامل 750 متر شنا، 20 کیلومتر 
دوچرخه سواری و 5 کیلومتر دو در 2 رده سنی جوانان و بزرگسال برگزار شد. در پایان 
این مسابقات و در رده بزرگسالان علی رضوانی از استان سمنان به مقام قهرمانی 
دست یافت، امین سقایی دهکردی از استان چهارمحال و بختیاری دوم شد و سید 
پارسا محجوب از استان کرمانشاه بختیاری در رده سوم ایستاد. در رده سنی جوانان 
نیز محمدیاسر سجاد از اصفهان قهرمان شد و پوریا شامی از زنجان، فرید هادی پور 

از چهارمحال و بختیاری به ترتیب در جایگاه های دوم و سوم قرار گرفتند.

گذشته  سال  اینکه  به  اشاره  با  قم  استان  خمینی)ه(  امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
برنامه های ابلاغی درحوزه اشتغال و کارآفرینی این استان تحقق پیدا کردو79 درصد 
اعتبارات تخصیص یافته به این اداره کل جذب شد گفت: امسال 400 میلیارد تومان 

اعتبار برای اشتغال و کارآفرینی مددجویان استان در نظر گرفته شده است.
محسن مسعودیان راد روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران همچنین افزود: 2 هزار و 

60 طرح اشتغالزا اجرا و حدود چهار هزار و 700 فرصت شغلی نیز ایجاد شد.
وی با اشاره به انجام 500 مورد کاریابی بیان داشت: دراین رابطه خانواده های مددجو 

به موسسه های تولیدی، کارخانه ها و واحدهای صنفی و صنعتی معرفی شدند.
وی همچنین با اشاره به توجه و اهتمام کمیته امداد به اشتغال بانوان تصریح کرد: 

35 درصد کل اعتبارات اشتغال کمیته امداد استان در بخش بانوان هزینه شده است.
باید 6 هزار و 100 فرصت شغلی را در استان ایجاد نمایم

برنامه های  امسال  اینکه  بر  تاکید  با  قم  خمینی)ره(   امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
اشتغال زایی را جدی تر اجرایی خواهیم کرد و پیش بینی ها و اقدام هایی را برنامه ریزی 
نمودیم،اظهارداشت:  مطابق برنامه  ابلاغی کمیته امداد کشور، باید 6 هزار و 100 

فرصت شغلی را در استان ایجاد کنیم.
وی  سرجمع اعتبارات اشتغالزایی درسال گذشته کمیته امداد قم را یک میلیارد و 
700 میلیون تومان ذکر کرد و گفت: امسال نیز چهار میلیارد  تومان اعتبار را جذب 
خواهیم کرد. وی در بخشی از سخنان خود با اشاره به سیاست ها و برنامه های سال 
جاری کمیته امداد استان یادآور شد: طراحی مشاغل دانش بنیان از مهمترین اهداف 
به شمار می آید، برای تحقق این موضوع با پارک علم و فن آوری و دانشگاه های متعدد 

مانند آزاد اسلامی رایزنی و تعامل انجام خواهیم داد.
مدیرکل کمیته امداد قم برگزاری برنامه های کارآفرینی با نگاه و رویکرد مشاغل و 
کارآفرینی های دانش بنیانی را نیز از دیگر برنامه ها ذکر کرد و افزود: تا پایان سال، چند 

رویداد کارآفرینی را با محوریت های گوناگون برگزار خواهیم کرد.
 وی ایجاد و ساماندهی مشاغل فرهنگی را نیز از برنامه های درحال پیگیری این 
اداره کل طی سال جاری عنوان کرد و گفت: با توجه به ظرفیت های فرهنگی موجود 
ارزش افزایی  درآمدزایی،  معرفت افزایی،  اشتغال زایی،  چون  مباحثی  استان،  در 
علمی،  مراجع  با  تعامل  طریق  از  که  است  مدنظرمان  نکته های  از  ارزش آفرینی  و 
دانشگاهی و حوزوی انجام خواهد پذیرفت.  مدیرکل کمیته امداد قم یادآور شد: در 
حوزه فرهنگی 200 رشته شغلی احصا شده، که امیدواریم با بهره گیری از توان و 

ظرفیت های علمی و معرفتی حوزه های علمیه ساماندهی شود.

وی همچنین با اشاره به پیگیری موضوع اشتغال روستایی به ویژه در دو شهرستان 
کهک و جعفرآباد به عنوان دیگر برنامه های کمیته امداد استان خاطرنشان کرد: در 
شهرستان کهک به دنبال تبدیل روستاها به قطب تولید یک محصول هستیم و در برخی 
مناطق روستایی نیز روستای بدون بیکار را دنبال می کنیم و طرح های فراگیری مانند 
فعالیت های مربوط به نیروگاه های کوچک مقیاس خورشیدی که می تواند درآمدزایی 

خوبی داشته باشد را بین خانواده ها توسعه می دهیم.
وی بیان کرد: شهرستان جعفرآباد هم با توجه به ظرفیت غنی که دارد، به عنوان محور 
اشتغال و کارآفرینی موردنظر می باشد، از این رو درصدد هستیم تا با برقراری ارتباط با 
فرمانداران، بخشداران و شوراهای اسلامی روستاها، شرایط پویایی را در مساله اشتغال 

فراهم کنیم.
جمع آوری 8 میلیارد تومان کمک های مردمی در ماه رمضان

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( در بخش دیگری از سخنان خود به کمک های 
مردمی در ماه رمضان اشاره کرد و گفت: در ماه رمضان سال گذشته 3 میلیارد تومان 
کمک جمع آوری شد که این رقم امسال به 8 میلیارد تومان رسید. مسعودیان با اشاره 
به جمع آوری دو میلیارد تومان فطریه تاکنون و با تأکید برای این که برآورد می شود تا 
پایان سال سه میلیارد تومان فطریه از سوی این کمیته جمع آوری شود، افزود: سعی ما 
این بود این پول در بانک ها نماند و در کمترین زمان ممکن البته با همکاری بانک ها به 

نیازمندان و خانواده های تحت پوشش این کمیته اختصاص پیدا کند.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ه( استان قم  خبرداد:

اختصاص ۴00 میلیارد تومان اعتباربرای اشتغال مددجویان 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: تشدید 
مردمی  ملی  طرح  اجرای  راستای  در  بازار  بر  نظارت 
سازیِ، نظام یارانه ای همزمان با سراسر کشور در استان 
قم اجرایی شده است. محمد رضا حاجی رضا ، با اشاره 
به تشدید نظارت ها بر بازار، گفت: 80 گروه بازرسی، 
کوچک،  بزرگ،  فروشگاه های  در  کالا  عرضه  روزانه 

زنجیره ای و واحد های نانوایی و میوه فروشی های استان 
زمان  استان  رئیس جهاد کشاورزی  را رصد می کنند. 
افزود:  و  خواند  اردیبهشت   19 از  را  طرح  این  شروع 
بازرسی ها در راستای اجرای طرح ملی مردمی سازی، 
نظام یارانه ای کشور همزمان با سراسر کشور در استان 
ایجاد  با هدف  را  بازرسی ها  اجرا می شود. وی تشدید 

با کم فروشی،  بازار دانست و گفت: مقابله  آرامش در 
از  گران فروشی و همچنین حمایت از مصرف کننده 
اهداف دیگر این بازرسی ها ست. حاجی رضا استفاده از 
ظرفیت های مردمی در نظارت ها را ضروری بیان کرد و از 
مردم خواست تخلف های احتمالی و شکایات خود را از 

مسیر دو خط ارتباطی 135 و 124 اعلام کنند.

رئیس جهاد کشاورزی استان قم خبر داد؛
تشدیدفعالیتبازرساندرمراکزعرضهکالاونانواییها

ببینیددلارهمهچیززندگیماروبرد!

طرح:مهناز یزدانی 

 مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: وضعیت ذخیره آرد در سیلوهای 
استان قم مناسب بوده و در این خصوص جای نگرانی وجود ندارد و هیچ گونه 
افزایش نرخ نان سنتی و آزاد پزها در قم نخواهیم داشت. سعید محمدی پیش از 
ظهر سه شنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: هیچ گونه افزایش نرخ نان سنتی 
و آزاد پزها در قم نخواهیم داشت و نانوایی ها مکلفند نان را با همان قیمت قبل به 
مردم عرضه کنند و با هر گونه تخلف گران فروشی و کم فروشی در این زمینه برخورد 
جدی و قانونی می شود. مدیرکل غله و خدمات بازرگانی قم بیان داشت: واحدهایی 
که نان های حجیم، نیمه حجیم و صنعتی پخت می کردند دیگر یارانه ای برای آرد 

دریافت نخواهند کرد و آنها می بایست محصولات خود را با قیمت تمام شده عرضه 
کنند و به صورت رقابتی می بایست به فعالیت خود ادامه دهند. وی با بیان اینکه 
آرد مورد نیاز نانوایی های سنتی در قم همانند گذشته تأمین و در اختیار آنان قرار 
می گیرد عنوان داشت: وضعیت ذخیره آرد در سیلوهای استان قم نیز مناسب بوده 
و در این خصوص جای نگرانی وجود ندارد. محمدی تاکید کرد: هیچ گونه افزایش 
قیمتی برای نان های سنتی مانند سنگک، تافتون، بربری و لواش نخواهیم داشت 
و شهروندان قمی می توانند تخلفات در این خصوص را گزارش دهند تا در اسرع 

وقت پیگیری های لازم صورت پذیرد.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم :

وضعیتذخیرهآردمناسباست

طرح حذف ارز ترجیحی و افزایش قیمت ارز و اوج 
گرفتن قیمت کالاهای اساسی در کشور که مشکلات 
معیشتی فراوانی برای مردم ایجاد کرده است.


